
20
2

80 ñò.
¬ “ Œ – Õ »    1 5  Ã ¿ …  2 0 1 2
√ Œ ƒ » Õ ¿  2 2  ¡ – Œ …  1 1 2  ( 6 2 1 6 )

Успех

Супершоу Европари Волейбол

Необжалваемите глоби
на път да паднат

Стр. 5

Стр. 19

Сцена като 5-етажна сграда
издигат у нас за Киркоров

Стр. 4

Дават ни 180 млн. лв. за
целодневно обучение до VIII кл.

Стр. 23

Взимаме от Италия
последната квалификация

Стр. 11

Тончо Русев за музиката,
семейството и човечността
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Поражение

Горчив изборен хап
за канцлера Меркел

Стр. 9

България е на първо място
в ЕС по изтичане на мозъци -
към САЩ и към Западна Евро-
па. Това сочат последните дан-
ни на Евросъюза, които са
били изнесени в Брюксел на
заседанието на Съвета по об-
разование, младеж, култура и
спорт, откъдето се завърна
просветният министър Сергей
Игнатов.

От нашите учени в момен-

Шампиони сме и по
изтичане на мозъци

Няколко
ÄÓÌÈ

Велиана
ХРИСТОВА

П р а в и т е л с т в о т о
щяло да бори младежка-
та безработица, като
накара бизнеса да при-
ема студенти и учите-
ли на стажове и чираку-
ване за минимална запла-
та (стр. 5). Вярно, така-
ва практика има в ЕС, но
първо тя е насочена към
по-маргиналните слоеве
и второ - не това е
пътят срещу безработи-
ца. Истинска мярка е,
когато правителството
плаща на способните
младежи високи заплати
да се наемат на работни
места, към които те
имат слаб интерес -
като учителските на-
пример. Или дава бонуси
на фирми, ако наемат
млади висшисти.

ЕС обяви, че първи
приоритет му е науката,
после - образованието.
Европейският приори-
тет обаче, за разлика от
българския, не остана
само на хартия. Какво
значи, че ЕС насред кри-
зата, която може да го
срине, увеличава със 70%
парите за образовател-
ната програма “Еразъм
за всички”? Означава, че
5 милиона млади европей-
ци ще получат пари, за да
се обучават в друга
страна. И какво ще ста-
не с нашите стажанти и
чираци, които тук ще
вземат 145 евро запла-
та? Ясно е - тези, които
не виждат за себе си
добра работа в България,
от 46 ще станат 70%.

Ако нарочно си докарал
страната си до последно-
то място по инвестиции
за наука, до дъното по
доходи, до първото място
по изтичане на мозъци,
какво правиш? Като “ста-
жуват” в чужбина по 10
дни всеки месец, как вла-
стниците ни не разбраха
поне, че сега трябва да
спринтират и да тичат,
белким България догони
поне последните преди
нея. С чираци за 290 лв. ще
си останем в блатото за
десетилетия напред.

та 13 на сто емигрират на
работа в САЩ, докато сред-
ният процент за ЕС е само 1,4.
По мобилност на учените ни
(най-често временна работа в
западни лаборатории) също
сме напред с 14%, пред нас е
само Португалия със 17%.
Един от факторите за изтича-
не на мозъци е това, че на
българските учени в европро-
ектите се заплаща по-ниска

ставка, отколкото на колегите
им от западните страни. Неот-
давна министър Сергей Игна-
тов заяви, че ще води прего-
вори в Брюксел тази неспра-
ведливост да се поправи, за
да не отиват нашите изследо-
ватели да работят по гранто-
вете на чужди проекти. Има
надежда ставката за нашите
учени да се увеличи двойно,
макар че отново ще стане по-

Около 46 на сто от младежите ни не виждат
добра реализация за себе си в България

ниска от тази на другите.
 По данни на Българската

стопанска камара, представе-
ни също вчера, през 2011 г. са
се  увиличили значително ни-
вата на безработица сред мла-
дите между 15 и 24 години. От
тях 26,6 на сто са без работа,
а 45,9 на сто са обезкуражени
и смятат, че не могат да нами-
рат добра и адекватна на об-
разованието им работа.

Във Велико Търново вече изпращат
своите абитуриенти с шумни тържества

Чираци

СЛУЖИТЕЛИТЕ В ЗАТВОРИТЕ
СЕ ГОТВЯТ ЗА ПРОТЕСТ

Стр. 4

Стр. 3

¬˙ÔÂÍË ÏËÌËÒÚÂÒÍËÚÂ
‚ËÁËÚË ‚ „‡‰‡ ‰‚ÓÈÌÓ ÔÓ-
Ï‡ÎÍ‡ ÔÓ‰ÍÂÔ‡ Á‡ ÛÔ‡‚-
Îˇ‚‡˘ËÚÂ ‚ Ò‡‚ÌÂÌËÂ Ò
‚ÓÚ‡ ÔÂÁ ÓÍÚÓÏ‚Ë.

Снимка БГНЕС
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ОТ ПОНЕДЕЛНИК ДО СЪБОТА. ЦЕНИТЕ СА С ДДС.

1 КОЛ / 50 ММ ИЛИ
2 КОЛ / 25 ММ = 10 ЛВ. 1 КОЛ / 75 ММ = 15 ЛВ.

2 КОЛ / 40 ММ  = 20 ЛВ. 2 КОЛ / 50 ММ = 25 ЛВ.

2 КОЛ / 75 ММ = 30 ЛВ. 2 КОЛ / 90 ММ = 32 ЛВ.

АДРЕСИ ЗА РЕКЛАМА
И МАЛКИ ОБЯВИ В ГР. СОФИЯ

РЕДАКЦИЯ
НА В-К ДУМА:
1784 бул. "Цариградско шосе" №113А, тел.: 02/9705 205;
9705 221, факс: 9752 604, e-mail: reklama@duma.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
От понеделник до петък: 10:00 - 17:30
За обяви за следващия ден: 10:00 - 13:00

ИНФОЦЕНТЪР ДУМА:
София, 1000, ул. “Позитано” №20, тел.: 02/810 73 78,
0886 707 551, e-mail: duma_infcenter@abv.bg
РАБОТНО ВРЕМЕ:
9,00 - 16,00 ч.

екторът на Стопанската
академия в Свищов доц.
Величко Адамов, за когото
още през 2001 г. ВАК е ус-
тановила доказано плаги-

Петстотин служи-
тели на МВР ще
бъдат командировани
за предстоящия летен
сезон, за да следят за
спазването на реда по
Черноморието. Това
обяви вчера вътреш-
ният министър Цветан
Цветанов. Той обясни,
че през зимния сезон
162 униформени са
били изпратени от
вътрешността на
страната към курорти-
те.

Вчера Цветанов
обсъди с посланици-

Заповедта на министъра

Игнатов рови
в бельото на
подчинените си
Петър ГЕОРГИЕВ

“Искам оставката на Сергей Игнатов заради
крещящата некомпетентност на юристите от по-
вереното му ведомство и ще заведа дело срещу
него. За пореден път се срещам с наглост и без-
скрупулност, граничещи с безумието”. Така ко-
ментира поредното си уволнение Любомир Лю-
бенов, който от лятото на 2010 г. се бори да бъде
възстановен на работното си място по съдебен
път. Със своя заповед министърът на образова-
нието, младежта и науката за пореден път уволни
току-що възстановения от петчленен състав на
ВАС началник на регионалния инспекторат на
образованието в Стара Загора. Като мотив за
уволнението Игнатов е посочил интимни факти от
живота на подчинения си, като с кого си ляга
нощем и че това било несъвместимо със служеб-
ните му задължения.  На 11 май петчленен състав
на ВАС отхвърли всички доводи за дисциплинар-
ното уволнение на  Любомир Любенов. Той тряб-
ваше да встъпи в длъжност в 14-дневен срок, а
назначената на негово място шефка на инспекто-
рата в Стара Загора Татяна Димитрова да бъде
или уволнена или преназначена на друга
длъжност. В продължение на седмица институ-
цията беше с двама началници.

Ректор плагиат
става професор
Студенти и учени зоват да се промени спешно
порочният закон за академичните титли

Р
Велиана ХРИСТОВА

атство, ще стане професор, днес е
последното заседание на журито,
което трябва да го одобри за
длъжността. Историята на избора му
може да се превърне в междунаро-
ден скандал. Това заявиха вчера
студенти и млади учени от Сдруже-
нието за европейско качество във
висшето образование и от Сдруже-
нието “Когито”.

Името на Адамов нашумя покрай
връзките му с Красьо Черния, след
това, когато подписа дипломите на
абсолвентите на вуза с титла “про-
фесор”, каквато не е придобивал.
Министър Сергей Игнатов разпоре-
ди тогава дипломите да се препод-
пишат, защото заради фалшивия
подпис не са легитимни. Сега Ада-
мов кандидатства за професор по
новия Закон за развитие на акаде-
мичния състав, който не съдържа
изисквания за научни постижения на

кандидатите. Заповедта за конкурса
е разписана от зам.-ректор, макар
законът да иска подпис на ректора,
което доказва, че конкурсът
всъщност е специално за ректора
Адамов. С незаконната титла “про-
фесор” той е подписвал и заповеди
за конкурсите на свои колеги за
професори, които сега са в журито
за избора му, заявиха от сдружени-
ята. Освен това трима от рецензен-
тите на Адамов са от чужбина и в
текстовете им има еднакви пасажи;
те твърдят, че са чели трудовете му
на английски език, а те са издадени
само на български. Има рецензии на
нов труд с дата на публикуване 2012
г., който обаче още не е издаден.

Сдруженията показаха статии
на Адамов, с които той кандидатст-
ва, както и трудовете на учени от
Франция, САЩ и др., от които е
преписвал цели страници. От про-
куратурата в Свищов отговорили,
че не могат да образуват дело за
плагиатство, понеже трябва да има
жалба от истинските автори на пре-
писаните трудове, пък и е минал
срокът на давност. Сдруженията
твърдят също, че Адамов и препо-

даватели от Стопанската академия
въртят свои частни фирми с много
хиляди левове годишен оборот.
Двете сдружения призовават ми-
нистър Игнатов незабавно да по-
еме контролните си функции по за-
кона, който сам създаде, както и
да спре конкурса. Документи за
груби нарушения на Адамов има
при Игнатов от 2009 г., бил е ин-
формиран и премиерът. Министърът
каза вчера, че знае от пресата за
случая, ще има проверка и кон-
курсът може да бъде прекратен. Ще
уведомим европейските институции,
обявиха протестиращите.

Лидерите на двете сдружения -
Калин Костов и Христо Лафчиев,
призоваха незабавно да се проме-
ни порочният закон за академич-
ния състав, който е правен нароч-
но, за да стават професори хора,
които иначе не биха получили тит-
ла поради липса на научни резул-
тати. Да се впишат в закона поне
минимални изисквания за заемане
на длъжностите, настояват те. Спо-
ред тях такива случаи във вузовете
са много и девалвира цялото вис-
ше образование.

Командироват 500 полицаи по Черноморието

те от ЕС и Европей-
ското икономическо
пространство мерките
за сигурност на масо-
вия туризъм през лет-
ния сезон. Той се по-
хвали, че всяка годи-

на провежда по две
задължителни срещи
с посланиците на
държавите, които
имат граждани в
България. Преди лет-
ния сезон те об-

съждат как е минал
зимният и обратно.
През 2011 г. в Бълга-
рия са пристигнали
8,7 милиона чужден-
ци, 4,5 милиона от
които са туристите по
българските курорти.
С мерките, които МВР
е предприело, са на-
малели въоръжените
грабежи в страната и
е гарантирана по-го-
ляма сигурност по
българските курорти,
похвали се Цветанов.
Той благодари на по-
сланиците за пре-

поръките, които са
дали, както и на Ох-
ранителна и на Кри-
минална полиция за
това, че са предприе-
ли мерки за сигурност
по българските курор-
ти. Това лято в Бълга-
рия се очаква да при-
стигнат 3,5 млн. тури-
сти от чужбина, което
означава от 6 до 8%
увеличение. Надявам
се, че с общи усилия
и с подобни срещи ще
ограничаваме инци-
дентите, заяви ми-
нистърът.

Подписката в Кърджали тече с пълна сила, а Стефан
Атанасов ще обяви безсрочен гладен протест, докато не

бъдат изплатени всички дължими заплати на колегите му

В Кърджали събират подписи в
подкрепа на работниците от ОЦК

Снимка БГНЕС
Подписка в подкре-

па на металурзите от
ОЦК в Кърджали стар-
тира официално вчера
до паметника на Васил
Левски в центъра на
града. Към исканията
им се присъединяват
работниците и служите-
лите от всички пред-
приятия, които масово
се подписваха. До обяд
бяха събрани стотици
подписи от граждани.

В четвъртък подпи-
ската ще бъде внесена
в парламента като за-
свидетелстване на
гражданската загриже-
ност за съдбата на ме-
талурзите. Поддържа-
щите пещите и сигур-
ността на завода отло-
жиха напускането си
заради изявление на
министъра на иконо-
миката Делян Добрев за положителна
развръзка на казуса до края на седмица-
та. По-рано през деня Делян Добрев за-
яви, че ситуацията с ОЦК е много тежка.
Той съобщи, че има стартирана процеду-
ра от страна на банките за изискуемост на
заемите, което поставя предприятието в
опасност да обяви несъстоятелност. Ми-
нистърът добави, че се работи по въпроса,
но за съжаление ОЦК - Кърджали, не е
ГОРУБСО - Мадан, където държавата има-
ла механизъм с отнемането на концесия-
та, за да форсира решаването на въпроса.

Вчера продължи стачката на металур-

зите от ОЦК - Кърджали, под формата на
палатков лагер. Междувременно техно-
логът от комбината Стефан Атанасов за-
почна безсрочен гладен протест и обяви,
че ще го спре само след изплащането на
дължимите заплати на колегите му, както
и след изпълнение на всички искания на
протестиращите. Областният председател
на КНСБ Ваня Караколева заяви, че не е
успяла да разубеди Атанасов от крайната
форма на протеста му. Очаква се днес към
него да се присъединят още трима ключо-
ви специалисти, за което вече са направи-
ли твърдата си заявка.
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Цитат на деняЦитат на деня

ÍÇÎÊ ìîæå äà ñè ïîçâîëè ëóêñà äà ëåêóâà
äèàáåòíî áîëíèòå ïî-ñêúïî, íî íå
ðàçáèðàì çàùî òðÿáâà äà áúäå è ïî-îïàñíî‘ Д-р Пламен Попиванов иронизира докрай политиката

на НЗОК спрямо болните у нас

Представителите на пар-
тията получиха едва 4
места в общинския съвет,
въпреки мощната подкре-
па от депутати и минист-
ри, които дойдоха в града
дни преди вота. Толкова
общинари ще има и пар-
тията на бизнесмена Хри-
сто Ковачки ЛИДЕР, коя-
то обаче има около 400
гласа по-малко от ГЕРБ.
Гербаджиите получиха
двойно по-ниска подкре-
па в сравнение с избори-
те през есента. Тогава те
спечелиха 19,6% от гла-
совете на избирателите,
сега имат само 10 на сто.
Така и общинските им
съветници от 9 стават 4.

С най-голямо доверие
сред гражданите се полз-
ва “Коалиция за Кюстен-
дил” на кмета Петър Пау-
нов, която получава 14
места в общинския съвет.
Втора политическа сила е
БСП със седем общински
съветници. РЗС получава
три от общо 37-те места в
общинския съвет.

Изборите в общината
бяха белязани от ниска
избирателна активност -
близо 34 процента, два
пъти по-дълги забрани-
телни списъци и огромен

Кметските избори в Съеди-
нение ще се решат след бало-
таж между кандидата от БСП
Георги Руменов и Сашо Динчий-
ски от ГЕРБ, стана ясно, след
като излязоха окончателните
данни от всички протоколи на
секционните избирателни коми-
сии. Председателят на избира-
телната комисия Петрунка Ка-
царска обяви, че Динчийски води
само с 19 гласа пред опонента
- за него са гласували 1589

ГЕРБ претърпя крах на
изборите в Кюстендил
Двойно по-малка подкрепа за партията, въпреки гостуванията на Цветан Цветанов,
депутати и министри в града дни преди вота

брой застъпници. Недей-
ствителните гласове са
537, а действителните -
18 955. “Коалиция за Кю-
стендил” получава 32,74%
от гласувалите или 6205
избиратели, БСП е под-

крепена от 16,48% или
3123 гласа. За ГЕРБ са
подадени 1917 гласа -
10,11%, за ЛИДЕР - 1580
гласа или 8,34%.

Забранителните спи-
съци бяха два пъти по-

дълги от предните избо-
ри, защото в тях преобла-
даваха граждани с двой-
но гражданство - българ-
ско и македонско, които
имат адресна регистра-
ция в Кюстендил, но не от-

говарят на условието за
срок на пребиваване. Не
са липсвали и случаи на
граждани, които са се
озовали в списъците, без
да подозират, и не са
успели да гласуват. В Кю-
стендил се струпаха и ре-
корден брой застъпници
на партии и коалиции -
1547, или почти 10% от
всички гласували.

За първи път неправи-

Според Бойко Борисов причината ГЕРБ да намали наполовина подкрепата,
на която се радва в Кюстендил били купените от БСП избори

БОЙКО БОРИСОВ
ОБВИНИ БСП, ЧЕ Е
КУПИЛА ИЗБОРИТЕ

БСП купиха изборите, ожали се Бойко Бори-
сов, след като стана ясно, че ГЕРБ губи вота в
Кюстендил. “Видяхте, че отново БСП сгрешиха.
И ако трябва да им отговоря по същия начин -
защото БСП купиха изборите. В другите места
пък ГЕРБ спечели”, каза премиерът, визирайки
частичните избори в няколко малки населени
места. Борисов изпрати медиите да преброят
гласовете в ромската махала в Кюстендил.
Според него БСП били взели с 1000 гласа повече
от ГЕРБ в ромската махала.

В редиците на ГЕРБ в града се усети разцеп-
ление. Листата на партията бе водена от адвокат
Вася Пешева, съпруга на районния прокурор на
Кюстендил Владимир Шейтанов. Тя беше обвине-
на в покровителстване на престъпници от доско-
рошните си съпартийци. Кметът Петър Паунов
сложи за водач на листата си наскоро изключе-
ния член на ГЕРБ Виктор Янев.

Възможно е ГЕРБ да поиска касиране на
изборите заради сбъркано име на партията в
бюлетината - вместо ПП ГЕРБ на бюлетината е
било изписано КП ГЕРБ. Според слухове в града
грешката е била нарочна, за да се хвърли на нея
лошият резултат от изборите.

телственият сектор орга-
низира мисия от наблю-
датели, която следеше
вота и го отразяваше в
реално време в социал-
ните мрежи. В специален
канал в туитър Институтът
за наблюдения на пуб-
личната среда отбелязва-
ше всички нарушения,
които независимите на-
блюдатели констатираха
в изборния ден.

Т
ежка загуба
претърпя ГЕРБ
на частичните
местни избори
в Кюстендил.

Веселка ВЕНКОВА

“ЕС като цяло се провали с разрешаването на
гръцката криза. Не чрез опитите си за помощ в
техническите средства, а политически. Политиче-
ският провал е по-голям от чисто финансовия,
дълговия и техническия провал. В този смисъл в
целия ЕС предстои бързо и адекватно да се поту-
ши кризата”, коментира вчера Димитър Бъчваров,
член на ръководството на ДСБ.

Правителството на България не дава никакъв
знак за политическите и икономически проблеми,
които биха могли да последват у нас от изборите
в Гърция, от политическата нестабилност през
последните месеци на Румъния и от несигурност-
та след вота в Сърбия. Това заяви зам.-председа-
телят на ДСБ Радан Кънев след заседанието на
НС на партията, на което са обсъждали икономи-
ческите предизвикателства пред България. ДСБ
ще се яви самостоятелно на изборите през 2013
г., ако СДС реши да излезе от Синята коалиция,
каза Кънев. “Съществуването на обединена, сил-
на, реформаторска десница е много важно за
гражданите. Сигурен съм, че и СДС иска серио-
зен играч в политиката за икономическите пре-
дизвикателства на България”, обясни Радан Кънев.

Цял куп имоти за няколко десетки милиона
ще обяви за продан военното министерство. Пра-
вителството ще даде съгласието си за продаж-
бата на общо 18 армейски имоти с отпаднала
необходимост.

Само един от имотите, в бургаското село Ба-
нево, е с данъчна оценка от над 23 млн. лв.
Става дума за имот от над 1.5 млн. кв.м с девет
сгради. Друг от имотите с приблизително същата
площ, но в местността “Вълков камък” около
Сандански, пък е с данъчна оценка от над 7.2
млн. лв. Военното министерство ще се опита да
продаде и имоти в Балчик, в местността “Аязмо”,
в Плевен, Чирпан, Русе, Враца и др. Имотите ще
бъдат продадени на търг. Първоначалната цена
ще бъде определена, като данъчните оценки на
предлаганите имоти се завишат с 10 на сто.

Припомняме, че преди повече от две години
военният министър Аню Ангелов заяви намерени-
ята си до края на тази година Министерството на
отбраната да се освободи от всички армейски
имоти с отпаднала необходимост, които към тога-
вашния момент бяха 858. Сега по официални дан-
ни на МО ненужните имоти са 976, а броят на
магазините и подблоковите пространства е 163.

Инфарктен балотаж между БСП и ГЕРБ в Съединение

ВОЕННОТО
МИНИСТЕРСТВО
ПРОДАВА ИМОТИ ЗА
ДЕСЕТКИ МИЛИОНИ

ДСБ: ЕС се провали
в гръцката криза

Снимка Мариета ТОМОВА

души, а за Георги Руменов са
подадени 1570 гласа от общо
5475 действителни бюлетини.

Изборният ден в Съединение
приключи с 63,16% електорал-
на активност. Изборната кампа-
ния е протекла в атмосфера на
пълна коректност, заяви Кацар-
ска. Сигнал до ОИК за наруше-
ние на изборния процес е пода-
ден от щаба на кандидата от
БСП. В него е посочено, че
кметът на село Царимир Нешо

Бончев и съпругата му са пре-
возвали жители на селото с ав-
томобил до изборните секции.
ОИК обаче отказа да уважи
жалбата.

Градският и областен лидер
на БСП в Пловдив Георги Гергов
обяви, че партията се стяга за
успех на балотажа. “На практика
сме с равни резултати въпреки
усилията и присъствието на ве-
личия от ГЕРБ, като се почне от
Цветанов и се стигне до други

министри”, коментира той. Спо-
ред него високата избирателна
активност е показателна за до-
бре свършена работа, която е
накарала хората да излязат и
да гласуват.

ДУМА припомня, че избори-
те в Съединение се провеждат
след като досегашният кмет Ев-
гени Маринчешки катастрофира
на магистрала “Тракия” на 21
януари тази година и по-късно
почина от травмите си.Георги Руменов
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кратки

С писмо до Георги Гер-
гов Клуб на пловдивчани в
София го поздравиха най-
сърдечно за избирането му
за лидер на БСП - Пловдив.
В писмото от клуба изказват
радостта си от единомисли-
ето и голямата подкрепа, ко-
ято е получил Гергов при
гласуването. Според тях
това е израз на зрелостта
на делегатите и сплотеност-
та на организацията. Те от-
белязват, че стилът на ра-
бота на Гергов е пример за
висока отговорност към по-
етите задачи, които го из-
дигат като партиен деятел
от нов тип.

Пловдивчани в столица-
та изразяват увереност в
бъдещите успехи на плов-
дивската партийна органи-
зация при ръководството на
новоизбрания председател.
“Убедени сме, че Пловдив-
ската партийна организация
ще извлече необходимите
поуки от грешките през по-
следното десетилетие”, за-
явяват в писмото.

Пореден опит на българския пенсионер да припечели допълнително пари

Снимка Мариета ТОМОВА
ПЛОВДИВЧАНИ
В СОФИЯ
ПОЗДРАВЯВАТ
ГЕОРГИ ГЕРГОВ

ротест подготвят служителите
в затворите в страната, стана
ясно вчера. На 17 май синди-
катът им ще обсъди на събра-
ние решението си за преми-

Служителите
в затворите се
готвят за протест

П
Синдикалисти искат повече пари за местата за лишаване от свобода

Скандал за цигара
завърши с убийство

Скандал за цигара завърши с
убийство и един ранен в неделя
през нощта в кърджалийското
село Миладиново. В заведение в
селото 34-годишен мъж поискал
цигара от свой познат на 31 го-
дини, но не я харесал и я изхвърлил.
Раздразненият заради лошата
цигара мъж напуснал заведение-
то, прибрал се в дома си, въоръ-
жил се с нож и причакал съселяни-
на си отвън. Когато двамата
мъже отново се засекли, пред за-
ведението избухнал спор, при
който 34-годишният мъж намуш-
кал с нож в гърдите и корема своя
опонент. При разправията пост-
радал и 23-годишен, който се
намесил да предотврати сканда-
ла. Пострадалите са били транс-
портирани в Центъра за спешна
помощ в Кърджали. Въпреки усили-
ята на лекарите няколко часа след
произшествието 31-годишният
починал в болницата.

18-годишен
се опита
да подкупи полицай

18-годишен неправоспособен
водач се е опитал да подкупи
полицай в Сливен. М.П. от с.
Чинтулово бил спрян от екип
на пътна полиция на бул. “Бан-
ско шосе” в Сливен. Полицаите
му поискали документите за
проверка и установили, че во-
дачът не притежава шофьор-
ска книжка. Той предложил на
полицаите парична сума, за да
не му пишат акт. След като
полицаите отказали да вземат
парите, той хвърлил в служеб-
ната кола три банкноти по 10
лв. и една от 20 лв.

Автомобил
горя във Враца

Лек автомобил горя в неделя
срещу понеделник във Враца. Ин-
цидентът е станал около 1 ч.,
когато на спешен телефон 112 е
получен сигнал за горящ “Форд”.
Колата била паркирана до жили-
щен блок на бул. “В. Кънчов”. Изго-
рели са двигателното и багажно-
то отделение на автомобила.

наване към протестни действия и опре-
деляне на дата, място и форма на про-
теста.

В писмо до Симеон Дянков и Диана
Ковачева ръководството на синдиката
е поискало корекция в бюджета на
Главната дирекция “Изпълнение на на-
казанията”. От синдиката настояват и за
набелязване на мерки за предоставяне
на допълнителни средства от централ-

ния бюджет за 2012 г. за финансово
обезпечаване дейностите по изпълне-
ние на наказанието лишаване от сво-
бода, както и за актуализиране на со-
циални плащания на служителите.

В позицията се уточнява, че ако до
дни не бъде проведена среща между
министрите или резултатите не удовле-
творяват синдиката, ще бъдат предпри-
ети конкретни действия за защита на
исканията на служителите.

Още през октомври миналата годи-
на от синдиката на служителите в за-
творите заявиха, че  се намират в стач-
на готовност. Тя бе заради ескалиращо-

то недоволство и напрежение сред ан-
гажираните с охраната на местата за
лишаване от свобода. Тогава синдика-
листите обявиха, че отговорните инсти-
туции не са заинтересовани за профе-
сионалните и социалните проблеми на
служителите. Освен това липсвала ясна
и конкретна стратегия за промени в
статута им. От синдикатите твърдяха, че
продължава непрозрачността при на-
значаването и развитието на кадрите в
системата, както и че има тенденциоз-
но отношение към представители на
сдружението от страна на ръководите-
ли на териториални служби.

Васил Николов и Веселин Начев, об-
винени за повреждането на коли на ром-
ската фамилия Рашкови по време на раз-
мириците в село Катуница, бяха осъдени
на пробация от Асеновградския районен
съд. Наказанието за Николов, който и пре-
ди е осъждан за хулиганство, е една го-
дина пробация, а за Веселин Начев - 6
месеца. Щетите, нанесени на двете лук-
созни коли, се изчисляват на 2400 лв.
Запитан дали мъжете са изкупителна
жертва след безредиците в Катуница,
прокурорът по делото заяви, че пред за-
кона всички са равни и ако е имало дока-
зателства и за други, извършили подобни
действия, те също са щели да бъдат съде-
ни. За повреждането на същите две коли
има повдигнато обвинение срещу още
един жител на Катуница. Рашкови насто-
яват той да им заплати обезщетение от
7600 лв. Делото срещу него беше отло-
жено от Асеновградския съд за юни зара-
ди неявяване на защитата му.

ДУМА припомня, че бунтът в селото
избухна, след като на 23 септември ми-
налата година 19-годишен младеж бе
прегазен от микробус от приближени на
“цар” Киро. На 24 септември вечерта
къщите и масивните огради на Кирил
Рашков бяха напълно унищожени. След
тези акции жителите на Катуница се
оплакаха, че Рашков системно ги е тор-
мозил и заплашвал.

Сдружението на общините ще на-
стоява за по-бърза евтаназия на без-
домните животни и за създаването
на зоополиция. Това ще стане по
време на дискусия на 21 май в Со-
фия с участието на неправителстве-
ния сектор, съобщи кметицата на
Добрич Детелина Николова.  Кмето-
вете са за облекчен режим при из-

Свъвеждането на целодневна организа-
ция на учебния процес ще се търси по-
добряване качеството на образование-
то в средищните училища. Това съобщи
по време на представяне на проекта
“Подобряване на качеството на образо-
ванието в средищните училища чрез
въвеждане на целодневна организация
на учебния процес” министърът на об-
разованието Сергей Игнатов.

Проектът е с продължителност 35
месеца и е на стойност 180 млн. лв. от
ЕС по програмата “Развитие на човеш-
ките ресурси”. Той трябва да обхване
136 000 ученици от I до VIII клас до 2014
г. Ще бъдат ангажирани над 4000 пре-
подаватели.

Целодневната организация включва
пълния образователен цикъл - задължи-
телна подготовка, ЗИП, СИП, самопод-
готовка, отдихq игри и хранене. Основ-
ните дейности в проекта са обучение на
учители и служители в средищните учи-
лища за прилагане на този нов модел и
осигуряване на средства за целодневно
обучение на учениците, в това число и
на учениците от малцинствените групи.

За направените разходи училищата
ще се отчитат чрез специална електрон-
на информационна система.

Обучението
в средищните
училища става
целодневно

ДВАМА ЖИТЕЛИ
НА КАТУНИЦА
ОСЪДЕНИ ЗА
ПОВРЕДЕНИ КОЛИ
НА РАШКОВИ

ПО-БЪРЗА ЕВТАНАЗИЯ ЗА БЕЗДОМНИТЕ
КУЧЕТА ИСКАТ КМЕТОВЕ

Дана РУСЕВА граждането на приюти и прилагане-
то на евтаназия. Те подкрепят идеята
животните да не се връщат по места,
а след 14-дневна възможност за оси-
новяване да бъдат “приспивани”. Така
няма да остават на издръжка на об-
щината. И сега някои общини рабо-
тят привидно по проблема, докато
съседни хвърлят значителни усилия
за разрешаването му, коментират
местните управници.

Импровизирано
издание с
мотото “Книга
на времето -
прочети,
напиши, предай
нататък”
откри
началото на
Националната
библиотечна
седмица в
регионалната
библиотека
“Христо Ботев”
във Враца. В
него всеки
може да
напише любим
цитат или
откъс от
книга

Снимка ПРЕСФОТО/БТА
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Със стажуване и
чиракуване борим
младежката безработица
След 2020 г. изравняват възрастта за пенсиониране на мъжете и жените

З

При откриването на Младежки форум за заетостта вчера
Тотю Младенов заяви, че правителството предприема мерки за

намаляването на младежката безработица

Снимка Мариета ТОМОВА
апочват преговори за
постигане на нацио-
нално споразумение
между бизнес, синди-
кати и правителство

за осигуряване на първа рабо-
та за младите хора, съобщи
Тотю Младенов, министър на
труда и социалната политика.
Той припомни, че през март е
приета национална инициати-
ва за работа на младите хора
2012-2013 г. Идеята е в рамки-
те на стажантската програма в
период от половин година след
завършване на средно специ-
ално или висше образование
да им се осигурят стажове. За-
плащането е според минимал-
ните осигурителни прагове.
Очаква се 54 хил. ученици и 74
хил. студенти да получат
възможност за практика в ре-
ални бизнес условия. За това
са предвидени около 6 млн. лв.

В страната няма политика за
развитие на наукоемките дей-
ности, а методът “учене през
целия живот” закъснява доста в
сравнение с другите европейски
страни, алармира Божидар Да-
нев от БСК по време на форум,
посветен на младежката за-
етост.

Според данните 50% от мла-
дите хора, завършили тези ста-
жантски програми, остават на
работа във фирмите, в които са
стажували. Но останалите 50%
не успяват да се реализират на
пазара на труда, сочат данни от
проучвания. Все пак Младенов
изрази надежда до 2013 г. без-
работицата сред младите да

падне с 4-5%.
Възрастта за пенсиониране

на мъжете и жените ще бъде
изравнена след 2020 г., обяви
социалният министър Тотю
Младенов. С въведените от
ГЕРБ промени в пенсионната
система, според които всяка
година с по 4 месеца ще се уве-
личава възрастта за пенсиони-
ране, през 2017 г. мъжете вече
ще се оттеглят от работа на 65
г., а до 2020 г. жените на 63 г.
Изравняването на пенсионната
възраст след 2020 г. няма как
да стане изведнъж, призна
Младенов.

Предстоят обсъждания за
пенсионната възраст на военни-
те и служителите на МВР, поел
съм отговорност пред министър
Цветан Цветанов и синдикатите
също да участват в разговори-
те, каза социалният министър.

Припомняме, че през декем-
ври 2011 г. пакетът с пенсион-
ни промени беше прокаран с
82 гласа “за”, като 78 от гласо-
вете бяха на депутати от ГЕРБ,
а 4 - на независими. Против
бяха 51 депутати от Коалиция
за България, Синята коалиция
и ДПС. От 2012 г. влиза в сила
и гласуваното през 2010 г. уве-
личение на необходимия оси-
гурителен стаж с по 4 месеца
годишно до достигане на 37
години стаж за жените и 40 за
мъжете през 2020 г. Пенсион-
ната реформа предвижда още
увеличение с 1 година на
възрастта за пенсиониране за
работещите при тежки условия
от I и II категория труд.

редстои отмяна на всич-
ки законови текстове,
които въвеждат необ-
жалваеми по съдебен

ОМБУДСМАНЪТ
ПЕЧЕЛИ БИТКАТА
СРЕЩУ ГЛОБИТЕ
БЕЗ ОБЖАЛВАНЕ

П
ред глоби, съобщи омбуд-
сманът Константин Пенчев.

Контитуционният съд реши
на 1 март, че забраната да се
обжалват пътните глоби до 50
лв. е в разрез с гарантираното
от основния закон право на
достъп до правосъдие. Ведна-
га след решението граждан-
ският защитник, който сезира
КС за тези глоби, влезе в кам-
пания за отмяна на всички по-
добни текстове в законодател-
ството. Пенчев заплаши, че ако
НС не предприеме действия,
той ще жали пред съда закон
по закон. Константин Пенчев
заяви вчера, че има поне 11
нормативни акта с необжалва-
еми глоби. Такива има в зако-
ните за лова, за горите, за ус-
тройство на територията, за
техническите изисквания към
продуктите, за опазване на
селското стопанство и имуще-
ство, за административните на-
рушения и наказания, за из-
мерванията, за чистотата на ат-
мосферния въздух, за управле-
ние на отпадъците и в Кодекса
на труда. Това е сериозна
предпоставка за противоречи-
ва съдебна практика, защото
някои магистрати могат да при-
лагат директно Конституцията
и да приемат жалби срещу “не-
обжалваемите глоби”.

“Добрата новина е, че на-
родни представители сами се
свързаха с мен и зная, че се
готви законопроект необжалва-
емите по размер глоби да бъдат
отменени във всички норматив-
ни актове. Това показва уваже-
ние към институциите”, комен-
тира Пенчев. Още през март
Христо Бисеров внесе предло-
жения за отпадане на необ-
жалваемите глоби от законите
за лова, горите и устройството
на територията, но те още не
са разгледани.

1104 служители на охранителна и
криминална полиция са преминали обу-
чение за разследване на престъпления
от омраза. Обучението е било проведе-
но в рамките на подписания Меморан-
дум за разбирателство между МВР и
Офиса за демократични институции и
права на човека към ОССЕ.

По време на втория етап от програ-
мата за реализиране на меморандума,
проведен през април, обучители от
българската страна са предали опита
си на служители от СДВР и областните

На 17 май кметът на Балчик ще внесе за одо-
брение в Общинския съвет предложение до уп-
равляващите с искане за предоставяне на права-
та върху “Двореца” на общината. На следващия
ден решението ще бъде депозирано в МС. Ако
исканията ни не бъдат удовлетворени, на 20 май
ще блокираме всички входове на “Двореца”, за-
плашиха протестиращите.

Полицаи се учат да разследват
престъпления от омраза

дирекции в страната. Разследващите
полицаи са били запознати с понятието
“престъпление от омраза”. Разгледани
са били и законодателните промени,
свързани с този вид престъпления.
Съгласно програмата на Меморандума
за разбирателство предстоят още два
етапа на обучение на разследващи
полицаи.

Първият етап от обучителния процес
е проведен през март. В него са се вклю-
чили 50 служители от СДВР и областни-
те дирекции.

ългарският хелзинкски комитет
(БХК) завежда дело срещу
България в Европейския съд по
правата на човека в Страсбург

БХК завежда дело в ЕСПЧ
за смъртта на дете от дом

Б
(ЕСПЧ) за смъртта на 15-годишно
момиче от Дома за деца и младежи
с умствени увреждания в Стража.
Детето е починало през 2006 г. след
перфорация на стомаха. В опит да го
спасят лекарите изваждат от моми-
чето 25 стелки за обувки, 8 парцала,
3 дунапренени гъби, 6 чорапа, 3 пар-
чета хартия и 3 камъка с големина 3-
4 см.

При последвалото напълно фор-
мално разследване прокуратурата
проверява единствено действията на
болничния персонал, но не и на слу-
жителите в дома. Очаквано не са
намерени никакви данни за повдига-
не на обвинения, твърдят от БХК.
Обвинителите изобщо не са се зани-
мавали с въпроса как се е стигнало
до поглъщането на всички тези пред-
мети.

През 2011 г. Върховната касаци-
онна прокуратура окончателно
потвърждава прекратяването на досъ-
дебното производство, което така и
не стига до някого, който да понесе
отговорността за нелепата смърт на
детето.

“Ако детето не беше с ментални
увреждания и лишено от семейство и
общност, които да застанат зад него,
нито социалните, нито наказателно-
правните власти щяха така да прене-
брегнат живота му”, коментираха от
БХК. С делото се заема заместник-
председателят на организацията, ад-
вокат Маргарита Илиева. В иска до
ЕСПЧ от правозащитната организа-
ция твърдят, че родните власти са
нарушили правото на живот на моми-
чето, правото й на свобода от нечо-
вешко и унизително отнасяне, право-
то й на личен живот, правото й на
ефективно вътрешноправно средство
за защита и правото й на свобода от
дискриминация.

Балчиклии си искат Двореца
Дана РУСЕВА

Продължават протес-
тите на балчиклии
срещу решението
на СУ “Св. Климент

Охридски” да спре сво-
бодния им достъп и до Бо-
таническата градина,
собственост на универси-
тета, в архитектурния ком-
плекс “Двореца”. В тях се
включват представители
на НПО, хотелиери, туро-
ператори, дейци на кул-
турата, учители, пенсио-
нери, ученици.

Недоволните се аргу-
ментират, че “Двореца” е
място, където десетилетия
хората от града са влиза-
ли безплатно, и настояват
пред местната и централ-
ната изпълнителна власт
“Двореца” да се стопани-
сва от община Балчик.
Балчиклии преминават
през комплекса на път от
дома си за работното мя-
сто и това е известно от
десетилетия, казват про-
тестиращите.

В тяхна защита се обя-
ви и кметът Николай Ан-
гелов. Той подкрепя про-
тестите и се възмущава,
че ректорът на Софийския
университет ги нарича
“клика, която иска да
вкарва в градината курор-
тисти”.

“Вече не се борим за
свободен достъп, вече си
искаме “Двореца”, който
да се стопанисва и управ-
лява от общината”, заяви
Симеон Господинов от
Инициативния комитет за
протестите. Започва и

подписка, за което ДУМА
съобщи.

Билетът за Ботаниче-
ската градина е 10 лв. От
6 до 10 юни Балчик е
домакин на Междунаро-
ден хоров фестивал, като
няколко от проявите са
предвидени да се прове-

дат именно на територия-
та на “Двореца”. Ако не
отпадне забраната за
свободен достъп, това
няма как да се случи,
може дори да се стигне
до проваляне на фести-
валната програма, при-
тесняват се от общината.
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ката, енергетиката и туризма,
съобщиха от МС. По-рано вче-
ра министър Делян Добрев обя-
ви, че ще предложи Харитоно-
ва за негов заместник и ще
наследи Валентин Николов,
който след месец и половина
на поста бе назначен за шеф
на АЕЦ “Козлодуй”. Тя е сред
създателите на Държавната
комисия по енергийно и водно
регулиране (ДКЕВР). Добрев
представи Харитонова като чо-

Кадър на
ДКЕВР поема
енергетиката
Назначиха Евгения Харитонова
за заместник-министър в МИЕТ

Ръстът на заплатите не е изоставал кой
знае колко от цената на тока, пресметна вчера
министърът на икономиката Делян Добрев пред
БТВ. Той коментира идеята заплатите да растат
пропорционално на електричеството. “За 10
години ръстът на заплатите и на тока са ниски
цифри, но има обективни причини, които ще
доведат до ръст на електроенергията. Ръст в
заплатите трябва да има след повишение на

век с изключително богат опит
в енергетиката, познаващ не
само развитието на българска-
та енергетика досега, но и пре-
дизвикателствата на либерали-
зацията.

Според визитката й в
ДКЕВР Харитонова е електро-
инженер по образование и е
специализирала в областта на
управлението в икономиката и
енергетиката в УНСС. Целият й
трудов стаж е в областта на
енергетиката, като е започна-
ла в “Техенерго” ЕАД и впос-
ледствие в НЕК и Електроенер-
гийния системен оператор. В
ДКЕВР работи от създаването

на регулатора през 1999 г. и
отговаря за дейността на коми-
сията в областта на електрое-
нергетиката.

П
ремиерът Бойко Бо-
рисов назначи вчера
Евгения Харитонова
за заместник-ми-
нистър на икономи-

ДОБРЕВ: ЗАПЛАТИТЕ НЕ СА ИЗОСТАНАЛИ
КОЙ ЗНАЕ КОЛКО ОТ ЦЕНАТА НА ТОКА

производителността на труда”, каза Добрев.
България формално не е в криза. Страната

ни отбелязва растеж в няколко поредни
тримесечия, но той е много нисък - 1-2%. За
да го почувстват хората, растежът трябва да
е над 3%, обяви Добрев. Според него е
нормално да бъде понижена прогнозата за
ръст на икономиката ни, тъй като тя е пони-
жена и в целия ЕС.

Данъкът за интернет зала-
ганията може да се намали до
6%. Това коментираха депутати
от ГЕРБ от бюджетната коми-
сия към парламента пред
DarikFinance.bg. По думите им
в момента се обсъждат различ-
ни варианти за ставката, като
идеята е данъкът да падне поне
наполовина от сегашните си
15%. Най-вероятно ставката ще
е между 6 и 8%, както е в пове-
чето западноевропейски стра-
ни, включително Великобрита-
ния и Франция, допълниха де-
путатите.

Според тях няма никакъв
шанс да привлечем чужди опе-

Парижкият арбитражен съд отхвърли всички искове на Аген-
цията за приватизация и следприватизационен контрол (АПСК)
срещу собственика на БТК “Вива Венчърс Холдинг” и “НЕФ Теле-
ком България” за плащане на неустойки от над 60 млн. лв. Реше-
нието, цитирано от сайта “Правен свят”, е от началото на този
месец и с него се приема, че собственикът на БТК е изпълнил и
дори преизпълнил всички поети с приватизационния договор
ангажименти за нивото на трудова заетост в дружеството.

От АПСК са казали, че решението на съда е постъпило при тях
в оригинал вчера и тепърва ще се запознаят се него, предаде
Медиапул. Най-вероятно държавата ще трябва да вдигне запора
върху близо 800 имота на БТК, с които са обезпечени исковете,
както и върху 10 млн. акции в БТК, собственост на “НЕФ Телеком”.
В жалбите на агенцията от 2009 г. се претендира, че купувачът
на телекома БТК е нарушил клаузите за трудовата заетост в
компанията през първите две години след приватизацията, при-
ключила през 2004 г. Първоначално искът е за 23 млн. лв., а през
2010 се увеличава на 60 млн. лева.

За обезпечаване на исковете си бившата агенция за следпри-
ватизационен контрол, която впоследствие се сля с агенцията за
приватизация, наложи ипотеки върху близо 900 имота на БТК,
сред които и Телефонната палата в София. Запор бе наложен и
над 10 милиона акции, собственост на “НЕФ Телеком” в БТК, за
които дружеството твърдеше, че допълнително затрудняват дей-
ността му, и то в условията на финансова криза.

Ответници по делото пред Международния арбитражен съд са
австрийското дружество “Вива Венчърс Холдинг” (като бивш соб-
ственик на БТК), едно от европейските подразделения на “Адвент
Интернешънъл” (като инвеститор-участник в приватизационната
процедура) и българското дружество “НЕФ Телеком България”
(сегашен собственик на БТК). Делото премина през различни
етапи, на един от които съдът прецени, че няма основания искът
да бъде насочен против първоначалния инвеститор и решението
беше постановено само спрямо “Вива Венчърс” и “НЕФ Телеком”.
Делото продължи три години.

месец и с 1.7% спрямо година по-рано, съобщи
НСИ. Най-голямо увеличение спрямо март НСИ
отчита при цените на нехранителните стоки, някои
горива и услуги. Облеклото е поскъпнало с 3.2%,
обувките - с 6.3%, топлоенергията - със 7.8%,
централното газоснабдяване - с 9.3%.  Бензинът
А95Н се е продавал с 2.8% по-скъпо, отколкото
през март, а А98Н - с 2.0%. Затова и пътнически-
те таксита са вдигнали цените средно с 1.2%, а
автобусният междуселищен транспорт - с 1.9%.

По-голямо поевтиняване НСИ отчита при газа
пропан-бутан за автомобили - с 5.8%, на услугите
за почивка и туристическите пътувания - с 6.8%.
Храните, безалкохолните напитки, алкохолът и
цигарите през април са поевтинели средно с
0.1%. С под един процент се увеличават режий-
ните разноски, наемите и здравните услуги.

Министър Найденов се
съгласи с това, че плодородна-
та земя в Тракийската низина
не трябва да се използва за
фотоволтаични системи, но про-
пусна да отговори колко таки-
ва разрешителни е подписал,
каза вчера депутатът от Коали-
ция за България Петър Мутаф-
чиев. Моята информация е, че
това са повече 3000 декара
земеделска земя, покрита с
фотоволтаици. Това правителст-
во масово дава разрешения за

С решение на правителството нови пощенски служби ще се
откриват само в населените места с население над 800 жители.
Целта на промените според управляващите е “пощенските клонове
да съответстват по брой и гъстота на нуждите на потребителите” или
на обикновен език това е съкращаване на пощенските услуги в
населените места, каза народният представител Петър Мутафчиев.

Спекулация е твърдението на управляващите,  че това се нала-
га, тъй като пощенската услуга не се ползва. Това е пореден опит
да се отнеме една социална услуга за жителите на малките насе-
лени места. И до тази ситуация се стигна заради невъзможността
на управляващите да ръководят “Български пощи”, да извършат
необходимите в нея реформи, категоричен е Мутафчиев.

През 2008 година пощите имаха 10 млн. лв. печалба. От тези
пари се издържаха и пощенските клонове по места, тъй като те
не се субсидират от държавата.  Невъзможността да се издържат
днес е резултат на мудността на това ръководство, каза още
народният представител от БСП. Това решение е продукт на
липсата на реформи, в тяхното забавяне и ние категорично му се
противопоставяме, заяви още Петър Мутафчиев. Народният пред-
ставител ще зададе и въпрос на министър Московски относно
политиката на министерството в областта на съобщенията и докъ-
де е стигнало електронното правителство.

През първото тримесечие на годината
кредитите в банковата система отбелязват
лек спад, а депозитите - ръст. Въпреки това
разликата между тях продължава да бъде
тревожна - близо 7 млрд. лв. Към края на
първото тримесечие кредитите на българ-
ските нефинансови предприятия и домакин-
ства  достигат 52,219 млрд. лв., а общата
сума в депозитите възлиза на 45.368 млрд.
лв., според доклад на БНБ, оповестен вче-
ра.

Общият брой на кредитите на български-
те нефинансови предприятия и домакинства
са общо 2.736 млн., като техният брой нама-
лява с 0.5% на годишна база. Сумата в тях
обаче се увеличава с 3.2% годишно. Креди-
тите на сектор нефинансови предприятия са
126.4 хил. броя в края на първото тримесе-
чие на 2012 г., a размерът им нараства с
5.7% на годишна база дo 33.482 млрд. лв.
Броят на кредитите на домакинствата нама-
лява с 0.6% на годишна база до 2.610 млн.
броя, a като размер достига 18.737 млрд. лв.

Същевременно броят на депозитите на
сектор “Домакинства” нараства на годишна
база с 1.7%, дo 12.306 млн. с общ размер
31.622 млрд. лв. Общият брой на депозити-
те, открити от нефинансовите предприятия,
домакинствата и нетърговски организации,
нараства с 1.7% на годишна база през март,
до 12.782 млн. броя. Сумата в тях нараства
с 12.2% до 45.368 млрд. лв.

Отхвърлени са исковете
на държавата срещу
собственика на БТК

За обезпечаване на исковете
си бившата агенция за

следприватизационен контрол
наложи ипотека и на

Телефонната палата в София

Масово променят предназначението
на земеделски земи

Данъкът за онлайн хазарта
може да падне на 6%

ратори за онлайн залагания да
се лицензират в България, ако
ги облагаме с двойно по-висок
данък, отколкото в останалите
европейски страни. При някои
утвърдени чужди компании
възвръщаемостта на залозите е
95%. Така те просто ще пред-
почетат да не стъпват на
българския пазар, който и без
това е малък, ако оставим данъ-
ка 15% и за тях, поясниха още
народните представители. Пре-
ди седмица самият финансов
министър коментира, че став-
ката от 15% е прекалено висо-
ка при положение, че остана-
лите фирми се облагат с 10%.

промяна на предназначението
на земеделски земи, категори-
зирани от 4 до 10 категория, по
силата на свое собствено ре-
шение. Това трябва да спре,
категоричен е народният пред-
ставител. Затова ще предложа
на нашата парламентарна гру-
па да внесем предложение да
бъде забранена промяната на
статута на тези земи, за строеж
на възобновяеми енергоизточ-
ници.

Предложението ни ще бъде

и за даване на преференции за
инвеститорите, които ще поже-
лаят да строят такива в големи-
те жилищни комплекси, като се
включат и с финансиране на са-
нирането на блоковете в тях.
Преференции трябва да се да-
ват и на тези, които ще ползват
опита на други държави в това
направление и ще ползват по-
кривите на неработещите пред-
приятия, които в нашата страна
наброяват стотици, каза още
Мутафчиев.

Евгения Харитонова

Кредитите - със
7 млрд. лв. повече
от депозитите

Потребителските цени през април 2012 г. са
се увеличили с 0.2% спрямо предходния
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Петър Мутафчиев: Искат да
отнемат пощенската услуга
за малките населени места
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В периода до 19 май 2012 г. се очаква времето да се задържи нестабилно
и през първата половина на периода ще има значителни валежи. Максимал-
ните температури ще достигат до 24-25 градуса.

ИЗПЪЛНИТЕЛНА АГЕНЦИЯ
ПО ГОРИТЕ

ИАГ разпореди
проверки в природните
паркове за безопасност-
та и състоянието на
туристическите маршрути
във връзка с възникнали
инциденти. Действията
се предприемат с цел
осигуряване безопас-
ността на гражданите.
В срок до 18.05.2012 г.
съвместно представители
на Държавните горски
предприятия, Регионал-
ните дирекции по горите,
дирекциите на Природни
паркове към ИАГ и
общините ще извършат
инвентаризация на
опасни дървета. Ще се
проверява също така
състоянието и безопас-
ността на туристическата
инфраструктура, обезопа-
сяването на маршрутите
и местата за отдих. При
проверката се предвиж-
да да бъде обърнато
особено внимание на
туристическите зони,
подходите към парковете и териториите с висока концентрация на туристи,
хижи, алейни мрежи и погледни места.

След инспекцията ще бъдат направени конкретни предписания и мерки
към всеки парк за отстраняване на установените евентуални нередности и
предотвратяване на бъдещи инциденти.

ЕК - КНСБ
Близо 44% от работната сила, на която разчита аграрният сектор, е с

основно и дори още по-ниско образование, а около 8% са със средно и
висше, съобщи председателят на Федерацията на независимите синдикати
от земеделието Светла Василева. В управлението на отрасъла са заети
предимно възрастни хора без аграрно образование, а само 3% от управи-
телите са със средно или висше. Липсват средните специалисти, които да
са гръбнакът за развитието на модерното земеделие.

Профлидерите са на мнение, че обърканият ни живот по време на
прехода е довел в селското стопанство около 40% хора, които никога не
са се занимавали със земеделие, нито са го учили. “Отчуждаването на
учените, развиващи изследователска и приложна дейност, доведе до
прекъсване на връзката на науката и производството”, добави Светла
Василева. Това, според нея, е срутило развитието на модерно земеделие и

въвеждането на иновации в отрасъла.
Още една особеност на сектора

налага специално внимание към работе-
щите в него и търсене на нови механиз-
ми за социална сигурност. Броят на
заетите лица на пълен работен ден рязко
намалява. От всичките 751 700 лица, 394
100 са упражнявали труд на пълен
работен ден, от които 343 100 са семей-
на работна ръка. Спецификата на селско-
стопанското производство и ниските
доходи не стимулират задържането на
млади хора. Заетите в земеделието на
възраст до 35 години са едва около 9%.

Според информация от МЗХ проведените мероприятия при есенниците са,
както следва:

1. Площи, подхранени с азотни
торове: пшеница 10.3 млн.дка;
ечемик - 1.7 дка; ръж - 54 хил.дка;
тритикале - 84 хил.дка; зимна мас-
лодайна рапица - 1.6 млн.дка.

2. Според ведомството пропад-
налите площи с есенници са, как-
то следва: пшеница - 14.9 хил.дка;
ечемик 20.2 хил.дка; рапица -
861.6 хил.дка.

По данни на МЗХ към 7 май
2012 г. засетите площи с пролет-
ници в страната са, както следва:
царевица зърно - 3 350 226 дка;

маслодаен слънчоглед - 6 410 103 дка; пролетен ечемик - 48 396 дка; овес
- 108 852 дка; ориз - 6 950 дка; фуражен грах - 10 543 дка; силажна царевица
- 39 454 дка; шарен слънчоглед - 44 642 дка; картофи - 79 921 дка; градински
грах - 9148 дка; сорго - 4798 дка; соя - 1880 дка.

Разсадените площи с тютюн са: за ориенталски - 5839 дка; за тип “Бърлей”
- 820 дка; за тип “Вирджиния” - 400 дка.

Прогнозата е площите с царевица да достигнат до 3.8 - 3.9 млн. дка, а тези
със слънчоглед да останат на нивото от миналата година - близо 7 млн.дка.

ЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯЕВРОПЕЙСКА КОМИСИЯ

Верни ли са маркировките “GMO-Free”  и “No Animal
Testing”?

“GMO-Free” означава “свободно от ГМО” - не съдържа
генетично модифицирани организми. Етикетът показва,
че продуктът не съдържа генетично модифицирани орга-
низми - такива, при които изкуствено е променен гено-
типът им чрез генно инженерство.

Според закона в ЕС използването на генетично моди-
фицирани организми е задължително да се оповестява,
а на опаковката трябва да има ясна маркировка “GMO-
Free”. Ако производителят посочва, че неговите продукти
не съдържат ГМО, това означава, че семената на растенията и земята, на
която са отгледани суровините, не съдържат ГМО.

 “No Animal Testing” или “не е тествано върху животни”. Счита се, че тези
козметични продукти не са тествани върху животни. Може
и да е така, но тази маркировка не дава гаранция за това
твърдение. В крайна сметка дори производителите на
козметика имат няколко милиона оборотен капитал. Тест-
ват своите продукти върху животни и това се прави, както
следва: заекът се затваря в специална камера и капват в
очите му изследваните вещества. Ако в рамките на 48
часа заекът не ослепее, значи това вещество може да се
използва върху хора. А ако животното си счупи врата,
опитвайки се да избяга от парещата съставка, търсенето
на необходимата съставка продължава.

На някои козметични продукти все още има повече или по-малко досто-
верна маркировка, която информира дали всъщност са тествани върху живот-
ни. “IN ViTRO” означава “в стъкло” на латински. Маркировката показва, че
козметиката е тествана ин витро на изкуствена кожа. И тъй като тези лабо-
раторни изследвания са много скъпи, много производители на козметика
просто не могат да си го позволят. “IN VIVO” означава “на живо” на латински.
От научна гледна точка това понятие означава, че изпробването на компонен-
тите става върху тъканите на живи същества. Или провеждат клинични изпит-
вания върху доброволци, под контрола на дерматолози, или върху животни.

През последните години сме
свидетели на влошаване на
структурата на българския агра-
рен сектор.

През 2010 година крайната
продукция по базисни цени в
аграрния сектор е 7494.5
млн.лв., от която делът на про-
дукцията от растениевъдството
представлява 53.2 на сто (5 040
млн.лв.), а сектор “Живот-
новъдство” има относителен  дял
от 30.9 на сто. Според същите
данни повишението на крайна-
та продукция от отрасъла се
дължи основно на повишението
на изкупните цени с 4.9 на сто,
а физическият обем на продук-
цията отчита спад от 4 на сто и
в двата подсектора.

През 2011 година ситуация-
та се влошава от гледна точка
на производството на физичес-
ки обем на земеделска продук-
ция. По предварителни данни на
НСИ физическия обем на произ-
ведената продукция е спаднал с
още 2.1 на сто или за двете го-
дини спадът в производството е
с близо 7 на сто и то най-вече от
сектор “Животновъдство”. Спо-
ред представените данни край-
ната продукция по базисни цени
в растениевъдството за 2011 г. е
в размер на 8 440.8 млн.лева,
което е в резултат на повише-
ние на изкупните цени за пери-
ода с 15.9 на сто. Делът на рас-
тениевъдната продукция е 59.7
на сто (5 040 млн.лв.), а на тази

от животновъдството на 26.5 на
сто (2239.7 млн.лв.).

На този фон напълно зако-
номерно, приемаме отчета на
НСИ за вноса и износа на сел-
скостопански и преработени
стоки. Търговското салдо е по-
ложително за 2011 г. и е в раз-
мер на 1 423 421 хил.щ.д., от
което 858 565 хил.щ.д. се дължи
на търговията със страните от
ЕС и 564 856 хил.щ.д на търго-
вията с трети страни.

Анализът, който правим,
води до следните изводи:

Първо, страната ни изнася
предимно субсидирана земе-
делска продукция.

Второ, най-голям дял от из-
носа заемат житните растения

(пшеница, ечемик, царевица) и
маслодайните семена (рапица и
слънчоглед). Близо 44.3 на сто
от аграрния износ се дължи на
тези две групи култури.

Трето, положителното тър-
говско салдо се дължи на посо-
чените по-горе продукти. Само
за тези групи положителното
търговско салдо е в размер на 1
842 073 хил.щ.д.

Четвърто, положително е
търговското салдо и при тютю-
на, като отчетеният износ за
2011 г. е в размер на 438 272
хил.щ.д. и съответно салдото е в
размер на 224 943 хил.щ.д.

Пето, страната ни се
превърна в нетен вносител на
животинска продукция. Търгов-

ското салдо е с отрицателна
величина за 2011 г. (-392 980
хил.щ.д.). Така например вносът
на месо и карантии, годни за
консумация, е два пъти повече
спрямо износа. През 2011 г. сме
внесли месо в размер на 540
246 хил.щ.д. (17.24% от общият
внос на аграрни продукти), като
от него 99.2 на сто е от страни-
членки на ЕС. Вносът на мляко
и млечни продукти за 2011 г. е
в размер на 215 070 хил.щ.д
(6.86% от общия внос на аграр-
ни продукти).

Шесто, Отчита се отрица-
телно салдо и при плодовете и
зеленчуците, което също не е
изненада за българския потре-
бител.

Влошаване на ситуацията в аграрния сектор
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Външният дълг на Италия
достигна ново рекордно рав-
нище през март от 1,947
трилиона евро, съобщи ита-
лианската централна банка.
Миланската борса откри в
понеделник търговията със
спад от почти 3 процента.

Снимка БГНЕС

Дългът на Италия
достигна нов рекорд

Освен това италианската
централна банка съобщи, че
ефективността при събира-
нето на данъците през
първото тримесечие на 2012
г. е по-ниска с 0,5 процент-
ни пункта, отколкото през
същия период м.г.

редставители на
френската социалис-
тическа партия заяви-
ха, че строгите иконо-

Генералният секретар на
НАТО Андерс Фог Расмусен
изрази решителността на
алианса да продължи из-
граждането на оперативна
система за противоракетна
отбрана след първия успе-
шен обхватен тест.

След срещата на върха
на НАТО в Чикаго “ще
продължим да разширяваме
системата към пълнен опера-
тивен капацитет”, поясни Рас-
мусен пред в. “Уолстрийт
Джърнъл”. По думите му али-
ансът вече е разработил
първоначална командно-кон-
тролна система, която да
свързва американските техно-
логии със сензори и прихва-
щачи, предоставени от евро-

НАТО продължава с ПРО

ППППП

Лагерът на Оланд
втвърди тона

мии тласкат ЕС към икономи-
ческа разруха и предупреди-
ха Германия да приеме про-
мените във фискалния пакт,
дни преди първото посеще-
ние на Оланд в Берлин.

По думите на германския
канцлер срещата няма да
роди някакви политически
решения, а френският прези-
дент е съгласен с нея, че
това ще бъде просто запо-
знанство между двама души.
Но от партията на Оланд
вдигнаха залога и увеличиха
напрежението върху новия
президент да действа
твърдо, критикувайки остро
лидерската роля на Меркел.
Според говорителя на соци-
алистите Беноа Амон Меркел
не може да бъде човекът, ре-
шаващ самостоятелно съдба-
та на Европа на базата на
германските интереси. “Не
сме гласували за президент
на ЕС, който се нарича гос-

пожа Меркел и който реша-
ва съдбата на всички остана-
ли”, добави той. Искаме гос-
пожа Меркел да чуе посла-
нието ни – ще преразгледа-
ме договора, или той няма да
бъде ратифициран, категори-
чен бе Амон. По думите му
рискът от сблъсък на мнени-
ята е предизвикан от Меркел,
която изтегли датата за рати-
фицирането на текста в гер-
манския парламент и помоли
италианците да направят
същото. Социалистката Сего-
лен Роаял също призова Ев-
ропейската централна банка
да подкрепи растежа. “Това
е целта, която преследваме,
защото смятаме, че трябва да
променим правилата на иг-
рата и да въведем инстру-
менти за растеж”, подчерта
Роаял.

В Берлин Оланд и Мер-
кел ще разговарят за криза-
та, бюджетния пакт, еврооб-
лигациите, мерките за рас-
теж, ЕЦБ, изтеглянето от
Афганистан и двустранните
връзки.

пейските съюзници.
Лидерите на НАТО се на-

дяват да обявят началото на
“преходен капацитет” за про-
тиворакетния щит на среща-
та на върха в Чикаго на 20 и
21 май. Според генералния
секретар на НАТО “преход-
ният капацитет” ще снабди
алианса с ограничени, но
операционално важни и не-
забавно достъпни възможно-
сти срещу заплаха с балис-
тични ракети.

НАТО и Русия не успяха
да постигнат компромис за
системата, която Русия се
опасява, че може да й навре-
ди, въпреки уверенията на
алианса, че тя е насочена
към Иран и други заплахи.

врокомисията заяви, че иска
Гърция да остане в еврозона-
та, но постави условие стра-
ната да спазва ангажименти-
те, които е поела пред кре-
диторите си.

ЕK иска Гърция
в еврозоната

Знаме и палатка окупираха символично скулптурата на еврото пред сградата на Европейската централна банка във Франкфурт.
Градските власти поставиха ултиматум на протестиращите от движението “Окупирай...” да напуснат лагера си

E
Условието на Брюксел е Атина да
изпълнява поетите ангажименти

“Виждаме бъдещето на Гърция в ев-
розоната и искаме тя да остане в евро-
зоната. Това според нас е най-доброто
решение за Гърция, за населението й и
за Европа като цяло”, заяви говорител-
ката на Еврокомисията Пиа Аренкилде-
Хансен. Тя обаче допълни, че очевидно
е от значение страната да спазва анга-
жиментите, които е поела. Изявлението
последва изказване на председателя на
Еврокомисията Жозе Мануел Барозу от
миналата седмица. Без да я назовава
поименно, Барозу каза, че Гърция би
трябвало да напусне еврозоната, ако не
успее да спази ангажиментите си.

“Всички трябва да спазват споразу-
менията”, подчерта той, като допълни,

че това е като членството “в клуб”. “Не
искам да говоря изрично за определе-
на страна, но ако една страна не зачи-
та правилата, по-добре е да напусне”,
отсече тогава Барозу.

Понеделник не донесе ново прави-
телствено споразумение за гърците.
Гръцкият президент Каролос Папуляс
продължи с усилията си за съставяне на
правителство, приемайки лидери на по-
малки формации, за да поиска от тях
присъединяване към евентуална коали-
ция. В опит да избегне нови избори, сед-
мица след 6 май, Папуляс прие първо
Панос Каменос, лидера на дяснонацио-
налистическата “Независими гърци”.
Председателят й постави условия за уча-
стие в евентуална коалиция, но те из-
глеждат неприемливи за консерватори-
те от Нова демокрация и социалистите
от ПАСОК, двете други партии, с които
президентът се срещна през деня. Ли-
дерът на комунистите Алека Папарига

пък заяви, че консултациите са “поста-
новка, за да бъде излъган гръцкият на-
род”. Ръководителите на двете други
малки формации, проевропейската Де-
мократична левица и неонацистите от
Хриси Авги (Златна зора), също трябва-
ше да се срещнат с Папуляс.

“Не може да бъде сформирано прави-
телство на националното единство”, за-
яви Фотис Кувелис, лидер на Демокра-
тичната левица, след отказа на класира-
лата се на второ място лява партия СИ-
РИЗА да се присъедини към коалицията.
Кувелис повтори, че позицията на парти-
ята му е, че Гърция трябва незабавно да
започне да се отказва от ангажиментите
си към споразумението за отпускане на
заеми с ЕС и МВФ, които според него са
плъзнали страната в бездънна рецесия.

Вчера премиерът Лукас Пападимос
информира президента Королос Папу-
ляс, че Гърция няма да е в състояние да
обслужва задълженията си от следва-
щия месец. До възможното излизане на
Атина от еврозоната остават всичко на
всичко осем седмици, предупреди бри-
танският вестник “Сънди Таймс”.

Партия на
регионите защитава
руския език

Управляващата в Украйна
Партия на регионите предложи
законопроект, който предвиж-
да руският език да получи ста-
тут на регионален език в 13 от
27-те области на страната.
Предложението направи пред-
седателят на парламентарна-
та група на партията Алек-
сандър Ефремов, който заяви,
че проектът е разработен с
участието на водещи научни
институти в Украйна, като са
отчетени забележките на Ве-
нецианската комисия. Опозици-
ята в украинския парламент
квалифицира законопроекта
като предизборен ход във
връзка с парламентарния вот
през октомври т.г.

Тадич иска
по-стриктно
наблюдение на вота

След обвиненията за изма-
ми в неотдавнашните избори
“3 в 1” в Сърбия Демократиче-
ската партия на сегашния пре-
зидент Борис Тадич призова Ор-
ганизацията за сигурност и
сътрудничество в Европа да
засили наблюдателската си
мисия за втория тур на прези-
дентския вот. На балотажа
Тадич ще се изправи срещу
националиста Томислав Николич.
Николич и неговата Сръбска
партия на прогреса съобщиха
за измами в изборите на 6 май.

Затворници ще
чистят Варшава

Затворници и безработни
ще чистят в интензивен ре-
жим Варшава по време на Евро-
пейското първенство, съобщи-
ха градските власти в полска-
та столица. За ежедневното
почистване на Варшава ще
бъдат ангажирани повече от
700 души, като вече са осигу-
рени всякакви видове нужни
машини и техника.

Шестима
„магьосници” убити
в Бурунди

Шестима души бяха убити в
Бурунди, след като бяха набе-
дени, че са магьосници. Десетки
хора, предимно възрастни жени,
биват убивани всяка година
безнаказано в централноафри-
канската държава от гневни
тълпи заради такива суеверия.
При последния случай жена,
набедена, че е магьосница и
причинява смъртта на хора, бе
насечена с мачете от местни
жители в североизточната
част на страната. След това
гневната група убила две ней-
ни дъщери и трима от внуците
й. Най-малката жертва е три-
месечно бебе.

Известният екоактивист и основател
на организацията “Сий Шепърд” Пол

Уотсън беше арестуван във
Франкфурт по обвинение в умишлено

нарушение на корабния трафик в
гватемалски води през 2002 г.

Еколозите задържали кораб, който
осакатявал акули
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одещи икономисти
разглеждат начи-
ните как най-добре
и най-изгодно да се

Икономисти търсят най-изгодните
начини за спасяването на света Световната здравна организация

(СЗО) представи отчет, в който се
насочва вниманието към недооце-
няването на проблема с глобалния
дефицит на питейна вода. Органи-
зацията посочва, че голяма част
от течността, получавана от насе-
лението в бедните страни, може
да се окаже замърсена.
През март т.г. генералният секре-
тар на ООН Бан Ки Мун съобщи
за невъзможността да се обезпе-

Генералният директор
на американската интер-
нет компания Yahoo! Скот
Томсън, подаде оставка
заради скандал с проти-
воречието между негова-
та трудова биография и
дипломата му. Временно
начело на компанията
застава Рос Левинсън.

Един от най-влиятелните членове на
съвета на талибаните Ага Джан Мота-
сим заяви, че повечето талибани искат
мирно уреждане на конфликта в Афга-
нистан. Той допълни, че в движението
има малко хардлайнери.

“Има два вида талибани. Единият
вид вярват, че чужденците искат да ре-
шат проблема. Но има още една група
талибани, които не вярват в това, а
мислят, че чужденците искат само да
се бият. Мога да ви кажа обаче, че

Талибаните искали мирно уреждане
на конфликта в Афганистан

повечето талибани и талибанското
ръководство искат правителство на
широка основа за всички афганистан-
ци и ислямска система като в други ис-
лямски страни”, поясни Мотасим. Той
разкритикува Запада и по-конкретно
САЩ и Великобритания за това, че не
подкрепят умерените членове на фун-
даметалисткото ислямско движение,
като отказват да признаят талибаните
за политическа сила и не изпълняват
обещанията си.

Шефът на Yahoo изгоря
заради дипломата си

Скот Томпсън бе под-
ложен на натиск да на-
пусне повече от седмица,
след като се появи ин-
формация, че е излъгал в
CV-то си. Акционер раз-
кри, че Томпсън няма ба-
калавърска степен по ин-
формационни техноло-
гии, както е представил в

документа. В началото на
месеца фондът Търд по-
инт, един от първите ак-
ционери в Yahoo!, съобщи,
че Томсън напуска поста
заради преднамерена
грешка в автобиография-
та си. Той не притежавал
диплома по информатика,
а само по счетоводство.

B
Милиарди остават без чиста вода

чат 800 милиона души в света с
чиста, годна за употреба вода.
Експертите от СЗО на свой ред
отбелязват, че не на всички артези-
ански кладенци се извършва
необходимият контрол на качество-
то на водата. Според един от
авторите на отчета точната бройка
на хората без достъп до чиста
питейна вода може да достигне
почти 4 милиарда - повече от
половината население на планетата.

инвестира за разрешава-
нето на много от привид-
но непреодолимите про-
блеми в света. Според
датския институт Копен-
хаген консенсус център,
който призовава за смя-
на на глобалните приори-
тети, решаването на про-
блемите с диарията, гли-
стите и недохранването
ще донесат повече добро
за бедните по света, от-
колкото други по-гранди-
озни интервенции.

Първо място в класа-
цията заема недохранва-
нето, за което експертите
предлагат да се харчи 3
млрд. долара, за да спа-
сят от глад над 100 мили-
она деца на планетата.
Специалистите припом-
нят, че всеки похарчен
долар срещу хроничното
недохранване се връща
тридесетократно. Освен
това икономистите пред-
лагат да се инвестира
около $1 млрд. в системи
за ранно предупрежде-
ние за природни бедст-
вия, вместо да се пилеят
пари за разчистването
последствията от тях.

Задачата на икономи-
стите от Копенхаген кон-
сенсус център е да наме-
рят най-удачния начин за
изхарчването на 75 мили-
арда долара (59 млрд.
евро) в рамките на 4-го-

дишен период, което се
оказва едва 15% от пари-
те, които се изразходват
днес за тази цел.

Директорът на центъ-
ра Бьорн Ломборг, изве-
стен с критиките си сре-
щу мерките за справяне
с климатичните промени,
представи резултатите от
двуседмичното изследва-
не, в което водещи ико-
номисти е трябвало да
работят по 10 от най-се-
риозните проблеми в
света.

Датчанинът настоява,
че класацията е нужна,
тъй като политиците и ху-
манитарните организа-
ции често позволяват на
ирационални емоции да
определят как да се хар-
чат парите за борба с
бедността, запазването
на биоразнообразието и

борбата с природните
бедствия. Той подчертава,
че фокусирането върху
създаването на природни
резервати и горски пло-
щи извън границите на
развитието е “добра идея,
но проблемът е, че тя
често не проработва”.
Вместо това екипът му
предлага да се инвести-
ра сериозно в земеделски
разработки и развитие.
Ломборг критикува и
съсредоточаването върху
намаляването на въгле-
родните емисии в борба-
та с глобалното затопля-
не. Алтернативата, спо-
ред него, е в зелената
енергия и геоинженерст-
вото. По думите му светът
трябва да обедини усили-
ята си за нещата, които
работят, а не просто зву-
чат или изглеждат добре.

ристияндемократическият
съюз (ХДС) на германския
канцлер Ангела Меркел поне-
се тежко поражение на реги-
оналните избори в провинция
Северен Рейн-Вестфалия.

Ханелоре Крафт (ГСДП) и Силвия Льорман (Зелените) се радват на победата си в
най-многолюдната германска провинция

Социалдемократите и
еколозите спечелиха ключови
регионални избори в Германия

Снимка БГНЕС

Изборен погром
за Ангела Меркел
Изборен погром
за Ангела Меркел
Изборен погром
за Ангела Меркел
Изборен погром
за Ангела Меркел
Изборен погром
за Ангела Меркел

Х
ХДС остана втори с едва 26 процента
подкрепа - спад с около 9 на сто от
гласовете в сравнение с резултата, по-
стигнат на изборите през 2010 г. Това е
и най-лошият резултат за християнде-
мократите след края на Втората светов-
на война в тази най-многолюдна гер-
манска провинция, смятана за индуст-
риалното сърце на Германия. На първо
място с 39 процента се класира основ-
ната опозиционна сила - Германската
социалдемократическа партия (ГСДП).

Самата Ангела Меркел очакваше по-
ражение, но загубата се оказа по-теж-
ка от прогнозираното. Броени минути
след края на изборния ден регионални-
ят лидер на партията Норберт Рьотген,
на когото се гледаше доскоро като на
потенциален наследник на Ангела Мер-
кел, подаде оставка. Той обяви, че при-
ема загубата за лична.

Шестнадесет месеца преди изборите
за Бундестаг ГСДП, която критикува по-
литиката на икономии на Меркел, запаз-
ва управлението на Северен Рейн-Вест-
фалия (18 милиона жители), като печели
допълнително близо 4% повече гласове
спрямо 2010 г. Това ще позволи на соци-
алдемократите да запазят досегашния
формат на управление в провинцията,
като се коалират със Зелените. Еколози-
те, които са традиционни съюзници на
социалистите, получиха 12% от гласове-
те. Либералите от Свободната демокра-
тическа партия (Св.ДП), коалиционен
партньор на Меркел на национално ниво

и поддръжници на строги-
те икономии, събират 8,5%
от гласовете, или три пъти
повече отколкото им дава-
ха анкетите. Пиратската
партия е сигурна, че ще
влезе в Ландтага с 8% спе-
челени гласове. Така тя
спечели места в региона-
лен парламент на четвърти
провинциални избори по-
ред от септември насам.
Партията Левите обаче
получи под 3 процента от
гласовете. Така тя загуби
своите места в регионал-
ния парламент. Избирател-
ната активност в неделя е
била почти 60 процента.

Меркел настоя преди
дни, че изборите са реги-
онално събитие, а не
присъда за нейното пра-
вителство, което се полз-
ва с ниска подкрепа,
въпреки високия личен
рейтинг на популярния
канцлер. По традиция оба-
че федералното правител-
ство на Германия “копира” това на Се-
верен Рейн-Вестфалия.

Следващите редовни парламентар-
ни избори в страната трябва да се про-
ведат през есента на 2013 г. Вотът в
най-многолюдната германска провинция
показва, че социалистите и еколозите
имат всички шансове да триумфират и
на федерално равнище.

Провинция Северен Рейн-Вестфалия
бе управлявана през последните две
години от правителство на малцинство-
то на социалдемократи и еколози на

премиера Ханелоре Крафт. Популярна-
та Крафт, която е социалдемократ, сви-
ка предсрочни избори, след като реги-
оналният парламент отхвърли предло-
жения от нея проектобюджет. Меркел и
ХДС се надяваха да привлекат избира-
телите с твърдата си линия към Европа
и описваха Крафт почти като местна
версия на предизвикващите оплаквания
у германците прахосници в Гърция, Пор-

тугалия и други икономически затруд-
нени страни в Европа. Вместо това гла-
соподавателите дадоха решителна по-
беда на Крафт, която увеличи
задлъжнялостта на провинцията, но на-
значи повече полицаи и учители и пре-
махна таксите за висше образование.
“Отново превърнахме хората в центра-
лен фактор”, обясни управленските си
решения Крафт.
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Свят

уските млади специалисти с
ограничени здравословни
възможности получиха шанса
да се трудоустроят на добра
работа с достойно заплаща-

Работа без
граници
Инвалидите започват път към кариера
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Младите професионалисти ще бъдат
наети в големи фирми като юристи,

икономисти, специалисти в сферата на
IT-технологиите и пр.

Марина ГРИЦЮК

P
не на труда.

В Москва приключи финалът на пе-
тия конкурс между студенти и скорошни
абсолвенти с инвалидност “Път към ка-
риера”. Победителите ще бъдат взети
на работа в големи фирми като юристи,
икономисти, специалисти в сферата на
IT-технологиите, с други думи - в профе-
сията, която владее кандидатът.

Между другото, както отбелязаха ор-
ганизаторите на конкурса, от опита от
първите 4 г. на провеждането му 80% от
участниците също ще се трудоустроят -
някого ще си харесат работодателите,
които са били в журито, други сами ще
си намерят работа на трудовата борса,
тъй като самото участие в конкурса
помага на младите хора да се почувст-
ват по-уверени.

“Като правило онези 20 процента,
които след това няма да се трудоустро-
ят, не го правят поради лични причини.
Някои например предпочитат да
завършат института или да получат
допълнително образование”, казва ме-
ниджърът на проекта Яна Ковальова,

млада, много красива девойка в инва-
лидна количка.

Ще подчертаем веднага: засега кон-
курсът се провежда само в Москва. През
тази година за участие в него имаше
заявки от 50 младежи и девойки. На
финал отидоха 15. Няколко месеца с тях
работиха специалисти от кадрови аген-
ции. Обучаваха ги на всички премъдро-
сти в търсенето на работа и успешното
трудоустрояване - от съставянето на
резюме и грамотното преминаване на
събеседване до самопрезентацията.

По думите на организаторите мла-
дежите са с различни заболявания, но
всеки притежава добра професионална
квалификация, способни са да се трудят
пълноценно. За тях не се създават спе-
циализирани работни места.

Директорът на регионалната общест-
вена организация на инвалидите “Пер-

спектива” Денис Роза каза, че в Русия
има близо 13 милиона инвалиди, около
40 на сто от тях са в трудоспособна
възраст. Според различни оценки от 3
до 15 процента имат работа. В Англия
работят до 40 процента от инвалидите, в
САЩ - близо 20, уточни Денис Роза. В
нашата страна за човек с инвалидност е
голям проблем да намери работа. Първо,
работодателите се отнасят към тях с по-
дозрение, въпреки факта, че сред тях има
много добри работници. Второ, самите
инвалиди невинаги са психологически
готови да отидат на трудовата борса. А
конкурсът разрушава стереотипите и на
едните, и на другите.

Между другото 50 участници в кон-
курса съвсем не са много за петмилион-
ната армия безработни инвалиди. Орга-
низаторите на конкурса обаче уточни-
ха, че мероприятието е само за студен-
ти и абсолвенти, а те не са толкова
много дори в Москва.

Във всекидневната си дейност “Пер-
спектива” се занимава с трудоустроява-
не във фирми на инвалиди с различно
образователно ниво.

зборите във Фран-
ция и Гърция отра-
зяват гнева и разо-
чарованието, което

Фабрис РАНДУ

През няколкото дни на пре-
ход във властта Франсоа
Оланд успя да наложи нов стил
и да заеме място в центъра на
европейската политика. Той се
разхожда по улиците на Па-
риж, бъбри си с широка усмив-
ка на лицето с минувачите, по-
сещава изложба. Току-що из-
бран, Оланд показва своето
желание да не променя нищо
в своето поведение на “норма-
лен” човек. Социалистът иска
преди всичко успешно начало
на своя мандат.

Предшественикът му Никола
Саркози остана през мандата си
заложник на своя имидж - “пре-
зидент на богатите”. Саркози
отпразнува своята победа с вли-
ятелни шефове на компании,
след което “разпусна” на яхтата
на свой приятел милиардер.
“Силата на символите има зна-
чение. Не пожелах да проме-
ням своя ритъм на живот и отно-
шенията с французите”, обясни

Новият стил на ФранцияНовият стил на ФранцияНовият стил на ФранцияНовият стил на ФранцияНовият стил на Франция

Оланд. Неговата бивша приятел-
ка Сеголен Роаял предупреди,
че децата им няма да присъ-
стват в Елисейския дворец на
церемонията по встъпването в
длъжност на техния баща. В
контраст с 2007 г., когато семей-
ство на Саркози “направи сен-
зация” на червения килим.

В петък Франсоа Оланд се
завърна в изборния си бастион
Корез, за да подаде оставка
като президент на този малък
провинциален департамент.
Преходът завършва днес с пре-
даването на властта от Сарко-
зи. След това Оланд ще назна-
чи своя премиер, а съставът на
правителството трябва да е ясен
до сряда вечерта. За момента
Оланд не бърза да обяви нови-
те лица в управлението. Каби-
нетът трябва да включва равен
брой мъже и жени, както и едно
запазено място за съюзниците
еколози.

В непосредствен план пред-
стоят парламентарните избори
на 10 и 17 юни, когато левицата
се надява да спечели мнозинст-
во, за да може Оланд да прило-
жи своята програма. От него
обаче се очаква да започне да
действа много бързо за иконо-
миката, докато ситуацията на
пазара на труда продължи да
се влошава, с очаквани съкра-

щения и прогнозиран максима-
лен икономически растеж от
0,5% т.г. И това трябва да бъде
съвместено с ангажимент за
връщане през 2013 г. на бюд-
жетния дефицит под тавана от
3% от БВП. Изправен пред всич-
ко това, Оланд разчита също на
промяна в настроенията в Евро-
па, където той успя да постави
икономическия растеж, засенч-
ван досега от дълговата криза.

Избирането на Оланд се
възприема като лъч на надеж-
да в страните, прилагащи мер-
ки за строги икономии. Най-теж-
кото обаче тепърва предстои,
да бъде убедена Германия да
добави раздел за растежа в
бюджетния пакт, на който отказ-
ва предоговаряне. Още щом
встъпи в длъжност, Оланд ще
отлети за среща с канцлера
Ангела Меркел. Берлин се обя-
вява за структурни реформи за
стимулиране на растежа, но
изключва връщане към растежа
посредством търсенето. За да се
подготви за тази среща и за
срещата на върха на ЕС (23
май), Оланд увеличи диплома-
тическите си контакти. Той вече
разговаря с председателя на
Европейския съвет Херман ван
Ромпой и президента на Еврог-
рупата Жан-Клод Юнкер, тънък
познавач на Германия.

Кризата промени
живота в Европа

И
Карл РИТЪР

се надига из цяла Европа в мо-
мент, когато прословутият начин
на живот, на който европейците
дълго време се наслаждаваха и
дори приемаха като даденост, е
подложен на натиск в тези кри-
зисни времена. Въпреки че си-
туацията варира от север на юг,
Европа преминава през дълбо-
ка промяна - от изискания си
начин на живот до високо цене-
ните социални помощи и усе-
щането сред много европейци,
че са елитът на света. Ето някои
от сферите, където Европа се
сблъсква с промени:

 СОЦИАЛНАТА ДЪРЖАВА:
6-седмични платени отпуски.
Пенсиониране преди 65 г. Щед-
ри помощи за болните и безра-
ботните. Системата на социални
помощи от люлката до гроба, ко-
ято бе стълб на европейския
живот десетилетия наред, “изтъ-
нява” с всеки следващ пакет със
строги мерки за икономии. В
много страни пенсионната
възраст скочи над 65 г. Шведски-
ят премиер дори подхвърли иде-
ята хората да работят до 75 г.
Европейците няма да се откажат
от легендарния си социален
модел, но могат да очакват не-
гова орязана версия в бъдеще.

 НАЧИН НА ЖИВОТ: Бон-
вивани или безделници? Кога-
то става дума за баланса жи-
вот-работа, европейците са “в
час” или напълно са си изгуби-
ли разсъдъка, в зависимост от
това кого попитате. Но иконо-
мическата реалност сега при-
нуждава най-стресираните стра-
ни да поставят под въпрос ня-
кои дълбоко вкоренени навици.
Дългите обеди вече намаляват
из целия континент. Испания
обмисля промени в навика на
служителите, които, идвайки на
работа, незабавно се отправят
към най-близкото кафене за
половин час или повече закус-
ка. Друг свещен въпрос на муш-
ката е навикът да се удължава
уикенда - когато четвъртък е
празничен ден и петък се обя-
вява за неработен. В Ирландия
кризата оказа влияние върху ле-
гендарните традиции да се ходи
на “пъб” (кръчма).

 ПОЛИТИЧЕСКИ КРАЙНО-
СТИ: Националният фронт във
Франция, Златна зора в Гърция,
Партията на свободата в Холан-
дия, финландците. В Западна Ев-

ропа и в части на Източна Европа
на ход е крайната десница. Евро-
па има дълбоки традиции на то-
лерантност и плурализъм, които
се коренят в Просвещението през
VIII век. Но европейската история
предлага и най-крайните приме-
ри на расистки национализъм.
Макар и откритите нацисти да са
незначително малцинство днес в
Европа, икономическата криза
подхрани силите вдясно, които се
противопоставят на имигрантите
и на самата идея за европейска
интеграция. От другата страна на
политическия спектър левите
партии, които смятат ЕС за капи-
талистическа свръхдържава, по-
тискаща работническите класи,
спечелиха във Франция, Испания,
Гърция и Дания.

 ЕВРОПА В СВЕТА: Светът
все още се възхищава на френ-
ското изкуство, италианската
храна и испанския футбол. Но в
световната икономика, мързели-
ва Европа е по-неатрактивна в
сравнение с бързоразвиващи се
икономики като Китай, Индия и
Бразилия. Това е удар върху
егото на континент, който е
свикнал да смята, че има цент-
рална роля в историята. Безко-
нечната дългова криза в Евро-
па сериозно накърни доверие-
то в проекта за обща валута.
Междудържавните препирни
също опетниха имиджа на Ев-
ропа като модел за това как
страните могат заедно да гра-
дят мир и просперитет.

 КУЛТУРА И ИЗКУСТВА:
Дълговата криза няма да затво-
ри Лувъра или Виенската държав-
на опера. Културата ще играе
централна роля и в близко бъде-
ще. Но в каква степен ще бъде
финансирана от правителството?
Това е въпрос, който си задават
много европейски столици със
свиването на бюджетите. Като
част от мерките за строги иконо-
мии, новото консервативно пра-
вителство на Испания сля минис-
терството на културата, което
беше отделна институция, с ве-
домствата на образованието и
спорта. Програма за субсидира-
не на испанското кино беше
прекратена. В Швеция правител-
ството реши да сложи край на
програмата, която осигуряваше
гаранции за доживотни приходи
за творците, смятани са особено
важни за шведската култура.
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Французите избраха
промяната, която идва
със социалиста Оланд
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Интервю
Тончо Русев:

Нашият народ
е интелигентен,
умен и толерантен

Интервю на
Вилиана СЕМЕРДЖИЕВА

Политиците трябва да бъдат по-скромни,
по-човечни, да се вслушват в гласа на хората,
казва известният композитор

 Маестро Русев, кое е
онова нещо от Бургас, кое-
то продължавате да носите
у себе си, макар много от-
давна да сте излезли от род-
ния град?

- Шейсет години вече жи-
вея в София, а сърцето ми ос-
тана в Бургас. Не знам каква е
тази магия, тази носталгия,
обаче непрекъснато мисля за
моя роден град. При всеки по-
вод гледам да отида да се видя
с моите приятели, близки, род-
нини. Носталгията ми към Бур-
гас е много силна. Морето е
една от причините, самата ар-
тистична атмосфера в Бургас
е много специфична. Имам там
срещи и разговори с хора на
изкуството като Недялко Йор-
данов, Ваньо Вълчев и т.н.

 Вашите родители са
били хора с отношение към
музиката, а баща ви е сви-
рел на акордеон и на мандо-
лина. Какво ви казаха, когато
решихте да се занимавате
професионално с музика?

- Моят баща бе локомоти-
вен машинист, а майка ми
също работеше в железници-
те. Родителите ми никога не
са се месили в моите планове
за бъдещето ми като музикант.
Напротив, поощрявали са ме.
Даже баща ми ми купи първия
тромпет, за да мога да свиря,
да кандидатствам в консерва-
торията и да бъда приет с от-
личие.

 Свирили сте в оперни,
симфонични оркестри, дири-
жирали сте хор, но твърди-
те, че не е истински музи-
кант онзи, който никога не е
свирил в кръчма.

- Имам предвид старите
кръчми, още по времето, кога-
то нямаше телевизия, там
беше събран и бохемският, и
културният живот. Ресторанти-
те имаха оркестри, в тях рабо-
теха най-добрите български
музиканти, които след това
минаха на медийни позиции.
В ресторанта навремето кон-
тактът с публиката беше ди-
ректен, както е сега по време
на концерт, затова ние се чув-
ствахме всяка вечер на сцена.

 Кога написахте песен-

ТОНЧО РУСЕВ е роден на 20 април 1932 г. в Бургас.
Завършил е Музикалната академия със специалност
тромпет при проф. Петър Кърпаров. Работил е като
оркестрант в симфоничните оркестри на Бургас,
Перник, Софийската опера. Сред основателите е на
оркестъра на Сатиричния театър, на “Балкантон” и
“Спектър”. Свирил е в Биг бенда на БНР. Бил е дирек-
тор на “Българска естрада”. Автор е на повече от
1000 песни, сред които “Ти сън ли си”, “Наше лято”,
“Не всичко е пари, приятелю”, “Панаири”, “Може би”,
“Незабрава”, “Остаряваме бавно”, “Телефонна любов”,
“Чудо”, “Топъл дъжд”, “Ти си любовта”, “Горчиво вино”
и др. Автор е на музика към театрални спектакли и
филми, детски песни и мюзикъли. Удостояван е с
престижните отличия на “Златният Орфей”, “Мело-
дия на годината”, “Песни за морето, Бургас и негови-
те трудови хора”, “Пирин фолк”, “Пролетния радио-
конкурс”, на фестивали в Париж, Токио, Дрезден,
Сопот и др. Член е на СБК. Почетен гражданин е на
Бургас. През 2007 г. получава орден “Стара планина”.
На 22 май в зала 1 на НДК ще се състои юбилейният
концерт “Тончо Русев на 80” в чест на обичания
композитор, чиито песни ще звучат в изпълнение на
най-известните български певици и певци.

та “Остаряваме бавно”?
- Не мога да кажа кога, но

беше доста отдавна. Много ме
впечатли стихотворението на
Недялко Йорданов. Написах я
за Стефан Димитров и Богда-
на Карадочева, които я изпя-
ха великолепно и продължа-
ват да я пеят. Тя ми е много
скъпа, обичам я и се гордея с
нея.

 Как ви звучи днес това
заглавие?

- Звучи ми много актуал-
но... Само че не остаряваме

- Като мой недостатък смя-
там това, че съм много довер-
чив, много вярвам на хорски
приказки, на казано, на чуто и
т.н. Като положителна черта
смятам моето трудолюбие. Аз
съм много трудолюбив човек -
смея да кажа, защото и потек-
лото ми е такова, и животът ми
е минал така, че винаги съм
се борил с несгодите. И знам,
че единственото нещо, на ко-
ето мога да разчитам, е моят
личен труд.

 Какво може да ви изка-
ра от равновесие?

- Мразя предателствата! А
те са толкова често у нас - като
се започне от национален ма-
щаб и се стигне до семеен.
Предателството е нещо урод-
ливо, срещу което цял живот
съм се борил.

 От какво се трогвате,
просълзявате?

- Просълзявам се много
лесно - това може би е вече и
от възрастта. Просълзявам се
от една детска усмивка, от
една новина, чута по радиото
или по телевизията, от хубава
песен, от хубава пиеса... изоб-
що от всичко, което действа
на сърцето, на душата ми.

 Имате ли любими вещи,
предмети, с които никога не
бихте се разделили или са с
особена стойност за вас?

- Мандолината на баща ми
е едно от нещата, с които само
смъртта може да ме раздели.
Имам някои снимки, на които
много държа - на брат ми, ко-
ято седи на видно място, на
дъщеря ми, на баща ми и брат
ми, сега моята внучка за го-
дишнината ми направи една
снимка с тромпета, когато съм
бил млад. По принцип не ро-
бувам на вещите, но имам
скъпи неща, които ревностно
пазя.

 А любими спомени, мо-

натюрел, тембър, гласови
възможности?

- Имам повече от 1000 пес-
ни и нито една от тях не е пи-
сана изобщо, всяка е адреси-
рана към даден певец. Умея
да се превъплътя, да кажем,
във Васил Найденов, за да
напиша песен, която да звучи
убедително в неговата уста.
Съобразявам се с манталите-
та, с нрава на тия хора, с на-
чина им на пеене, на общува-
не. И смятам, че това е пра-
вилният път, а не писането на
песни въобще.

допълваме, защото, първо, не
се ревнуваме в това, което
правим, заедно го обмисляме
и реализираме. Евтим има
много хубави качества - той е
добър човек, умее да прави
компромиси. Много пъти съм
го оскърбявал, без да искам,
след това чувствам как той
много деликатно преценява
обстановката и ми прощава за
дадения гаф, и продължавме
напред. Не мога да си пред-
ставя някой ден да прекъсне
моето приятелство с Евтим.

 Харесват ли ви песни-
те, които слуша вашата
внучка?

- Моята внучка Елена така
е възпитана, че слуша всичко
- и песни на по-стари компо-
зитори, и на млади, и на най-
откачените композитори. Тя е
на 23 години, много е инфор-
мирана, обича и испанска, и
френска, и италианска, и ан-
глийска музика. Всестранно
развита е в това отношение.

 В дългия списък с отли-
чия имате престижни награ-
ди и от конкурси и фестива-
ли в чужбина. С каква песен
според вас бихме могли да
спечелим Евровизия?

- Твърдо съм убеден, че
песента, която трябва да уча-
ства с шансове за награда,
трябва да бъде изградена
върху фолклорна основа. Там
е ключът, там е силата на на-
шата музика. Фолклорната ни
музика е гениална. Разбира
се, песента трябва да бъде на-
писана с много вкус, не бук-
вално поднесена, а като сим-
биоза между забавната и фол-
клорната музика. И участието
на Елица и Стунджи показа,
че това е пътят.

 По времето, когато
бяхте директор на “Българ-
ска естрада”, доведохте в
България Рей Чарлз, Тина
Търнър, Сара Воон... Беше
твърде “революционно” за
70-те години - как успяхте?

Áúëãàðñêàòà
ôîëêëîðíà
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‘бавно, а остаряваме доста

бързо и това е проблемът.
 Какво се промени у вас

през годините?
- Като младеж бях много

неорганизиран. На срещи хо-
дех със закъснение, понякога
не отивах... Но съвместното ми
съществуване с моята съпруга
Елена ме дисциплинира. И
така, съвсем несъзнателно, по
естествен път започнах да жи-
вея по-организирано и стигнах
дотам, че в някои отношения
вече даже съм педант.

 Имате дълъг съвместен
живот, това е голямо щас-
тие, но не става от само
себе си. Освен любовта, на
която сте посветили почти
всичките си песни, какво дру-
го е нужно?

- Трябва да имаш насреща
си един сериозен партньор,
какъвто е Елена. Тя ме е спе-
челила с коректността си, с
почтеността си. Отлична дома-
киня, отлична съпруга и майка
най-вече. А аз вероятно съм й
партнирал достатъчно убеди-
телно и добре.

 Кое най-много харесва-
те в характера си и кое смя-
тате за свой недостатък?

Ïðåäàòåëñòâîòî å
óðîäëèâî íåùî, ñðåùó
êîåòî öÿë æèâîò
ñúì ñå áîðèë

менти - житейски и творчес-
ки, които ви топлят?

- Най-много ме е вълнува-
ло раждането на дъщеря ми,
раждането на внучката ми -
това са неповторими моменти,
изпълнени с много човешко
чувство.

 Какво ви е било най-
сладко да композирате?

- За мен най-сладко е да
пиша забавна музика, шлаге-
ри. Основно това съм правил
през живота си, като, разбира
се, съм писал и филмова, и
театрална музика, и мюзикъ-
ли, и много детски песни... Но
основното ми внимание е
било съсредоточено, и про-
дължава да бъде, върху шла-
герната песен. Тя е едно от
най-дефицитните неща в на-
шата музика.

 Винаги ли създавате
песните за определен
изпълнител според неговия

 Какъв текст може да
грабне вниманието ви, да ви
вдъхнови?

- Аз съм един щастливец
по отношение на текстовете,
щастливец, който сам си е из-
градил щастието, защото ус-
пях през годините да се спри-
ятеля и да работя с едни от
най-добрите български поети.
Изкушавам се да назова ня-
кои от тях - Елисавета Багря-
на, Павел Матев, Георги Джа-
гаров, Евтим Евтимов, Петър
Караангов, Калин Донков, Не-
дялко Йорданов, Христо Фо-
тев, Ваньо Вълчев и много,
много други.

 Прословута е вашата
творческа и човешка дружба
с Евтим Евтимов - как се
опазва приятелството?

- С Евтим, така да се каже,
съм пръв приятел. Ето и сега
се връщам от една разходка с
него в гората. Взаимно се

‘
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Датата

НЕ РАДО СТойчев

Загадката на
кюстендилските избори

АЛЕКСАНДЪР
СИМОВ

МАРИЯ
НИНОВА

СВЕТОВЕН ДЕН НА КЛИМАТА. Силната про-
ява на парниковия ефект и свързаното
с него глобално затопляне е сред
основните проблеми на човечеството
в наши дни, алармират учените. Ако
темповете на глобалното затопляне са
все така интензивни, след 30 години
повече от половината хора на Земята ще стра-
дат от недостиг на вода, а 2,5 на сто от населе-
нието на планетата ще гладува, сочи доклад на
експерти от Програмата на ООН за околната
среда.

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА СЕМЕЙСТВОТО.
Чества се от 1994 г. Обявен от
Генералната асамблея на ООН с
решение на Общото събрание на
Организацията на обединените
нации от 20 септември 1993 г.
Този празничен ден се стреми да
привлече общественото внимание
към редица проблеми в семейството. Според
ООН, когато се нарушават основните права на
едно семейство, единството на цялото човешко
семейство, чиито членове са те, е под заплаха.

ПРАЗНИК НА ПЛЕВЕН. Отбелязва се на тази
дата от 2002 г. Дотогава празникът на
града се чества на 10 декември - на
тази дата през 1877 г. руската армия
успява да разгроми и плени армията
на Осман паша, с което решава и
хода на войната. Жителите на Плевен
отбелязват 10 декември като Ден на
признателността към освободителите.

1567 - РАЖДА СЕ КЛАУДИО МОНТЕВЕРДИ,
ИТАЛИАНСКИ КОМПОЗИ-
ТОР (УМИРА 1643 Г.). Твор-

чеството му е преходът между
ренесансовата и бароковата
музика. Написва най-ранната
драматична опера “Орфей”, из-
вестен е като майстор на мад-
ригала. Създател е на оперния
оркестър, който първоначално
се е състоял от 30 човека.

1892 - СТОЯН МИХАЙЛОВСКИ НАПИСВА
СТИХОТВОРЕНИЕТО
„КИРИЛ И МЕТОДИЙ”.

Творбата е отпечатана през
юни с.г. в сп. “Мисъл”.
През 1901 г. Панайот Пип-
ков написва музиката и
стихотворението става
химн на славянските просветители “Върви,
народе възродени”.

1925 - ГЕО МИЛЕВ Е АРЕСТУВАН И ОБЯВЕН
ЗА „БЕЗСЛЕДНО ИЗЧЕЗНАЛ”. Ден преди

това той е осъден по ЗЗД на една
година тъмничен затвор, глоба от
20 000 лв. и лишаване от граж-
дански и политически права за
две години заради поемата му
“Септември”. Гео Милев решава
да обжалва делото пред Апела-
ционния съд, но на 15 май е из-
викан за “малка справка” от поли-
цията и изчезва безследно. Остан-
ките му са открити през 50-те години в масов
гроб край София. Разпознат е по изкуственото
око, поставено му по време на операции в Гер-
мания. Белезите от насилие, както и показания-
та на ген. Вълков пред съда през 1954 г. доказ-
ват, че Гео Милев е бил брутално удушен с тел.

1928 - ЗА ПРЪВ ПЪТ НА ЕКРАН СЕ ПОЯВЯ-
ВА МИКИ МАУС. Американският

рисуван герой е създаден от Уолт
Дисни и Уб Айуъркс. Първата
поява на Мики и Мини, неговата
приятелка, във вестник е през
1923 г., а в анимационното
филмче “Plane Crazy” - пет години
по-късно. Човекоподобната миш-
ка постепенно се превръща в един
от най-разпознаваемите световни символи.
Въпреки че се появява по-рано, “Уолт Дисни”
счита за негов рожден ден 18 ноември 1928 г.,
когато е пуснат филмът “Steamboat Willie” - първи-
ят озвучен анимационен филм на компанията.

1942 - ОСНОВАН Е ИНСТИТУТЪТ ЗА БЪЛГАР-
СКИ ЕЗИК. Най-старият инсти-

тут на Българската академия на
науките е създаден като Служ-
ба за български речник. От 1949
г. е Институт по български език,
а от 2004 г. носи името на проф.
Любомир Андрейчин (на сним-
ката). Институтът се занимава с
изследване на състоянието, ис-
торията и диалектите на българския език.

След олимпийската
квалификация по волей-
бол в София картинката
бе трагична, или по-ско-
ро ние, българите, й при-
дадохме трагичен край.
Фенове плачеха, а висо-
ките момчета от волей-
болния национален от-
бор на България седяха
невярващи на столовете
си. Разбира се, отново по
български, се намери чо-
век, който бе доволен -
президентът на федера-
цията Данчо Лазаров. За
пръв път на този турнир

видяхме усмивката му
след загубата ни от Гер-
мания. Сякаш очакваше
поражението, за да може
да каже НЕ РАДО СТой-
чев. Ясно е, че про-
блемът дойде оттам, че
селекционерът имаше
цялата власт в отбора, а
това не се понрави на
Лазаров. Президентът на
БВФ искаше пешки, но
бе притиснат преди една
година от широката об-
щественост Радо да по-
еме отбора. Оттогава той
се опитваше да омаска-
ри Стойчев и да докаже,
че за нищо не става, ко-
ето всъщност е недока-
зуемо. Сякаш видяхме
сценарий, достоен за хо-
ливудска продукция. Как
така Пранди изведнъж
се оказва на точното мя-
сто в точния момент?
Може би случайност? А
отсядането му в хотел на
члена на Управителния
съвет Борислав Кьосев?

Пак чиста случайност
може би...

ДУМА научи, че сед-
мица преди квалифика-
цията хора от федерация-
та уведомили Пламен
Константинов (бивш ка-
питан на отбора), че ако
не се класираме, Радо ще
бъде сменен и се мисле-
ло върху варианти за не-
гов заместник. Поредната
случайност... Всичко това
е достойно за една ква-
лификация - мафия. След
като официално бе обяве-
но, че Радо е уволнен,
феновете в залата на ня-
колко пъти скандираха
името му по време на
финала между Германия
и Италия. И тук пак се
появи уж нелепата слу-
чайност - организаторите
в зала “Арена Армеец”
пробваха да заглушат
скандиранията с музикал-
но оформление.

През цялото време
инж. Лазаров и неговият

екип вървяха против во-
лейбола. Този спорт
трябва да се прави от во-
лейболни хора, а не от
строители. Сега Матей
Казийски е на път да се
откаже от националния
отбор заради това безо-
бразно ръководство.
Както преди две години
постъпи и Димитър Бер-
батов, отказвайки се от
футболната ни гарниту-
ра.

След всички циркове
у нас трябваше да
изпъкнем отново с про-
стотията си. Изгонихме
кадърен човек, по-лошо -
унижихме го, не му дадо-
ха шанс до края. Имаше
приказка, че в ада около
българския казан не сла-
гали дяволи, защото са-
мите българи се теглят
надолу. Волейболът е из-
ключително интелиген-
тен спорт, но очевидно в
България не се управля-
ва от такива хора.

Анатолий СТАНКУЛОВ

На пръв поглед избо-
рите в Кюстендил носят
една зашеметяваща но-
вина - управляващата
партия ГЕРБ рязко се
срина в резултата и вне-
запно стана трета сила,
въпреки заканите, че ще
размаже конкуренцията.
И въпреки агитацията,
която вътрешният ми-
нистър Цветан Цветанов
проведе, качен върху
червен камион. И въпре-
ки изнесеното заседание
на кабинета в Кюстендил
преди месец, станало на-
ционално известно с раз-
мяната на култови репли-
ки между премиера и
вътрешния министър: Бо-
рисов му подвикна “Це-
цоооу!”, а Цветанов изо-
стави всички жени, с ко-
ито говореше, за да се
наслади на имитацията
на премиера на махвани-
ята на Тодор Живков.

На втори поглед нови-

ната е още по-зашеметя-
ваща, ако отчетем факта
кой точно печели в Кюс-
тендил. Победителят се
нарича “Коалиция за Кю-
стендил”, която формал-
но е съюз от много пар-
тии, но лицето на тези
партии е настоящият кмет
Петър Паунов - бивш се-
десар, минал през “Ли-
дер”, после пак през
СДС, най-накрая избрал
етикета “независим”.
Очевидно е, че нито една
партия не може да си
припише тази победа,
защото тя не е партийна,
а показва състоянието на
местния обществен живот
- обединяване около ня-
кой харизматик, който си
прави ситуационни коа-
лиции в името на употре-
бата на властта. СДС се

опита да твърди, че по-
бедата е негова, но това
е все едно Далай лама
да твърди, че заради не-
говите молитви е спече-
лил Франсоа Оланд. “Ко-
алиция за Кюстендил” е
феномен от нов тип, ли-
дерска коалиция, която
няма да може да същест-
вува без фигурата на
кмета.

Хората не припозна-
ват себе си в национал-
ната политика. Те чувст-
ват много повече общото
между себе си и местен
богаташ, но не могат или
не искат да разберат как
националната политика
се отразява на техния
личен живот. Това е ре-
гионализиране на поли-
тиката, което може да
има неописуеми после-

дици. Подобно разкъсва-
не на политическите
връзки между отделния
човек и държавата води
до възможността неясни
местни коалиции да ов-
ладеят много населени
места в страната.

Рушенето на държав-
ността не е банално кли-
ше, когато се опиташ да
го видиш пред призмата
на подобен изборен ре-
зултат. Местният хариз-
матик, който може да
сведе традиционните
партии до свой придатък,
не е лесен феномен.
Съществуването на една
държава е възможно
само чрез трезва пре-
ценка на реалности, но
когато хората са се са-
моограничили до своята
местна общност, това

подсказва, че държавата
е дезинтегрирана почти
напълно.

Другото обяснение на
феномена е, че митоло-
гичното политическо
съзнание на българите
работи на пълни обороти
и като радар се опитва
да открие ново чудо, в
което да повярва. Дори и
на местно ниво.

Мръсната приказка на
ГЕРБ върви към своя
край. Но читателите вече
са пристрастени към ни-
вото на постоянно покач-
ващия се адреналин и се
опитват да го преоткрият
- отново и отново.

Когато няма държава,
хората търсят поне да
има шоу. Може би това е
единственият смислен
извод.
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нина с тържествена юби-
лейна сесия, която във
втората си част включва
и научни доклади, вклю-
чително на гости от Ру-
сия, Германия, Норвегия.
Ще бъдат връчени Голя-
мата награда на институ-
та, която се присъжда на
всеки две години, награ-
да за книга на годината,
награда за млад учен
“Проф. Л. Андрейчин”. Със
Сребърни значки ще
бъдат отличени дирек-
торът на гимназията
“Св.св. Кирил и Методий”
в Цариброд Снежана Си-
меонова и Мария Пинти -
директор на Городнен-
ското училище в Болград-
ския район, Украйна, за
техния принос в запазва-
нето и съхраняването на
българския език и за
дългогодишната си дей-
ност сред българите в
чужбина. Със Златни
значки ще бъдат удосто-
ени бивши и настоящи
сътрудници на института
с особени заслуги към
развитието на българско-
то езикознание.

Още в своя устав от
1869 г. Българското кни-
жовно дружество (от 1911
г. - БАН) е отбелязало
първата си задача в об-
ластта на знанието -  “об-
работване и усъвършен-
стване на българския
език, история и народна-
та наша словесност въоб-
ще”. Затова не е случай-
но, че най-старият инсти-
тут на БАН е Институтът
за български език. Исто-
рията му започва на 15
май 1942 г., когато офи-
циално се създава Служ-
бата за български речник
към Президиума на БАН.
През 1947 г. тя се пре-
именува в Институт за
български речник, който
през 1949 г. прераства в
Институт за български
език. Първоначално са
създадени два отдела - за
езикознание и за българ-
ски речник.

С работата в институ-
та от това време са
свързани най-големите
имена в областта на ези-
кознанието. От първите
две поколения: академи-
ците Любомир Милетич,
Беньо Цонев, Александър
Теодоров-Балан, Стефан

Американски археолози от-
криха нов календар на маите,
който към момента е най-ста-
рият от всички намерени досе-
га календари на легендарния
древен индиански народ. За
разлика от другите намерени
преди документи, новооткрити-
ят календар не съдържа наме-
ци за приближаването на края
на света, който според разни
изчисления трябваше да настъ-
пи на 21 декември тази година,
съобщи британският в. “Дейли
мейл”.

Най-старият календар на
маите (IХ век) е бил намерен
преди дни в Гватемала, където
група археолози от Бостънския
университет под ръководството
на Уйлям Сатурно от 2001 г.
прави разкопки на Шалтун -
един от най-големите “мъртви
градове” на маите, открит пре-
ди около 100 години. В един от
домовете учените забелязали
фрески с изображения на ас-
трономически таблици, описва-
щи слънчевите и лунните годи-
ни, както и многогодишните
цикли на движението на Вене-
ра и Марс. Вероятно за разчи-
тането на таблиците ще са нуж-
ни години, но учените вече са

установили, че календарът е
направен за 7000 години на-
пред, което ги накара да за-
явят категорично, че засега
краят на света се отлага.

При по-рано намерени ръко-
писи на маите от ХIV в. летобро-
енето се прекъсваше след 21
декември 2012 г., което мнози-
на интерпретираха като пред-
сказание за края на света. Спо-
ред сериозната наука обаче ка-
лендарът на маите изобщо не
сочи последния ден на света, а
само края на един цикъл от

5126 години,
както пресмятат
развитието на
планетата маи-
те, след който
просто ще за-
почне нов. Но,
както показаха
социологически
допитвания, все-
ки десети жител
на планетата
вярва в близкия
край на света,
най-силно са
убедени, че той
ще настъпи, в
Китай.

Ако някой
чака с нетърпение Апокалип-
сиса, може да се обърне към
предположението на екип от
НАСА, че на 29 септември т.г.
мощно изригване на Слънцето
ще изкара от строя цялото еле-
ктронно оборудване на Земята
и това ще доведе до гибелта
на милиони хора. А според дру-
ги астрономи древните шумери
преди 5000 години са предска-
зали, че на 21 декември т.г.
планетата Нибиру ще мине тъй
близо до Земята, че ще измени
нейната орбита и ще унищожи

всичко живо на нея. Смята се,
че според предсказанията на
Нострадамус през 2018 г. ни
чака гибелна ядрена война.

Който в каквото иска да вяр-
ва, но човечест-
вото вече прежи-
вя няколко пъти
обявен предвари-
телно Армагедон.
Според Бялото
братство всички
трябваше да за-
гинем на 24 но-
ември 1993 г.,
японски сектанти
ни предричаха
всеобща гибел
през 1999 г., а в
Русия една секта

през 2007 г. се затвори в пеще-
ра и прекара в нея половин го-
дина в очакване на Апокалип-
сиса, но когато той не се случи,
членовете й благополучно се

разотидоха по домовете си.
Калифорнийският проповед-
ник Харолд Кемпинг пък ми-
налата година насрочи края
на света за 21 май, след това
го пренесе на 21 октомври, но
планетата и тогава не загина,
а Кемпинг заяви, че е напра-
вил грешка в номерологично-
то тълкуване на Библията.

Краят на света се отлага с... поне 7000 години

Младенов, Стоян Роман-
ски (директор 1942-1951);
от третото: акад. Влади-
мир Георгиев (директор
1951-1957), чл.-кор. Лю-
бомир Андрейчин (дирек-
тор 1957-1975),  чл.-кор.
Кирил Мирчев, чл.-кор.
Иван Леков, чл.-кор. Цве-
тан Тодоров, проф. Стой-
ко Стойков, ст.н.с. Стефан
Илчев.

Институтът за българ-
ски език “Проф. Любомир
Андрейчин” към БАН е
натоварен от Министер-
ския съвет на България да
проучва и определя на-

ционалната езикова по-
литика и книжовната нор-
ма на съвременния
български език, както и
да внася промени в нея
при необходимост. На ос-
новата на огромен мате-
риал - събрани богати
архиви и корпуси - в ин-
ститута се разработват
лингвистични проекти с
важно национално значе-
ние: речници (на ста-

робългарския език, ети-
мологичен, диалектни,
на българския език,
правописен, фразеоло-
гични, на най-новите
думи, терминологични,
едноезични, двуезич-
ни и др.), граматики
(фонетика, морфоло-
гия, синтаксис), атла-
си на българските ди-
алекти и др. Публику-
ваните от института
речници и граматики
имат характер на
официални норма-
тивни документи.

Работи се по тео-
ретични и модерни
приложни изследва-
ния в областта на
компютърната об-
работка на езиците.
Правят се актуални

изследвания, свърза-
ни със съвременната
българска антропонимна
система (чрез изследване
на модата в личните име-
на до запазването на
българския облик на лич-

та топонимия. Извършва
се и съпоставително из-
следване на българския
език с други езици. Както
и езикови изследвания в
културологичен аспект.

Институтът притежава
големи архиви, свързани
със старобългарския пе-
риод, диалектен матери-
ал от българското езико-
во землище във и извън
държавните граници,
Възрожденски (с автор-
ски архиви на Хр. Ботев и
Л. Каравелов) и Общ ар-
хив на българската лек-
сика от ХХ век, Архив на
езика на народното твор-
чество, Архив на терми-
ните. Създават се и мно-
го нови архиви. Най-нови-
ят - Българският национа-
лен корпус - http://
w w w . i b l . b a s . b g /
BGNC_bg.htm, обединява
няколко отделни елек-
тронни корпуса, разрабо-
тени в периода 2001-
2012 г. Той съдържа вече
450 000 000 думи.

И което най-пряко об-
служва българите -  обо-
собената Служба за ези-
кови справки и консулта-

ции (тел. 0900-
12-230). Тук все-
ки може да се
допита за даде-
на езикова нор-
ма, а експертно
се извършва и
дейност, необхо-
дима за нормал-
ното функциони-
ране на редица
институции: ми-
н и с т е р с т в а ,
съдебна систе-
ма, фирми, об-
ществени орга-

низации, медии, издател-
ства.

Институтът на БАН е
член на Европейската
федерация на институти-
те за национални езици.
Не са много хората, кои-
то знаят, че най-българ-
ският институт работи ак-
тивно по различни евро-
пейски програми и меж-
дународни проекти: в
рамковите програми на
ЕС, по Оперативна про-
грама “Развитие на чо-
вешките ресурси”, проек-
та CESAR, част от META-
NET - мрежа от 57 воде-
щи изследователски
центъра от 33 страни, и
пр. От позицията на своя-
та 70-годишнина Инсти-
тутът за български език
“Проф. Любомир Андрей-
чин” продължава да е
главният научен център
за изследване на българ-
ския език, което се
потвърди и от най-висо-
ката оценка, която му бе
дадена преди две години
от международния одит
на звената на БАН преди
две години.

Институтът за български език
при БАН празнува днес 70-годишнината
от своето създаване

Августа МАНОЛЕВА

И
нститутът за
български език
при БАН отбе-
лязва днес сво-
ята 70-годиш-

В централната сграда на БАН е подредена експозицията “70 години Инсти-
тут за български език “Проф. Л. Андрейчин”. Тя дава представа за научно-
фундаменталната и научно-приложната продукция на колективите и на
отделните учени. В експозицията може да се видят най-известните трудове
на института през десетилетията и част от най-новата му продукция.
Академичният Институт за български език най-често се свързва с огром-
ното количество речници, които са издадени от учените му през годините -
многотомният Тълковен речник на българския език, Правописният речник
на съвременния български книжовен език, Българският етимологичен
речник, Старобългарският речник, Българският диалектен атлас. В излож-
бата е и първото българско издание на представителния Супрасълски или
Ретков сборник от Х век, направено от Йордан Заимов и Марио Капалдо -
един от бисерите на Преславската книжовна школа от “Златния век на
българската книжнина”.
От последните трудове са изложени Правопис и пунктуация на българския
език, Обратен речник на българския език, Терминологичен речник по
екология, Ивритско-български речник, Библиография по българска лекси-
кология, фразеология и лексикография 1950-2010, Речник на българските
говори в Южните Родопи, Съдбата на турцизмите в българския език и в
българската култура. Както и най-новата книга, която се появи буквално в
последните дни - “Еркеч - паметта на езика”.

ИЗЛОЖБА НА ДУМИТЕ

ноименната ни система.).
Съставя се електронна
база данни на българска-
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На фокус

пролетна прогноза. В на-
чалото се подчертава, че
новите напрежения на па-
зарите за държавен дълг,
високите цени на суровия
петрол, забавеният темп
на растежа на световното
производство - всички за-
едно, са допринесли за
намаление на доверието
към края на 2011 г. и по-
следвалото свиване на
производството в ЕС.

След негативния темп
на растежа през послед-
ното тримесечие на 2011
г. свиването на БВП се
очаква да продължи. Ико-
номиката на ЕС ще реги-
стрира слабо първо полу-
годие. Макар че някои
водещи показатели пред-
полагат мека и кратко-
трайна рецесия, налични-
те данни засега не показ-
ват начало на възстано-
вяване, смятат авторите
на прогнозата (виж таб-
лицата).

Очаква се вътрешното
търсене през 2012 г. да
спадне в еврозоната с
1,1%, а в ЕС - с 0,7%.
Очаква се безработицата
да е 11,0% в еврозоната и
10,3% в ЕС. Общият бюд-
жетен дефицит в еврозо-
ната се очаква да е 3,2%
от БВП и 3,6% - в ЕС.
Общият публичен дълг в
еврозоната се очаква да
нарасне на 91,8% от БВП
и на 86,2% - в ЕС.

Анализът на прогноза-
та разкрива четири важ-
ни празноти:

Първо, за авторите на
прогнозата проблем над
проблемите е високият
държавен дълг, който
трябва да бъде намален
рязко и най-скоро. Те все
още не виждат, че
вътрешното търсене е
главният мотор за кратко-
срочния и за дългосроч-
ния растеж в европейски-
те икономики. То обаче е
потиснато от рестриктив-
ната икономическа поли-
тика за ограничаване на
държавния дълг. Всичко
се свежда до разколеба-
ното доверие във финан-
совия сектор и неговото
възстановяване чрез на-
маление на бюджетните
дефицити и държавния
дълг. Това е груба греш-
ка. На такава основа не
могат да се правят на-
деждни прогнози.

Важността на финан-
совия сектор и неговата
стабилност съм подчерта-
вал многократно в мои
публикации през послед-
ните години. Това обаче
не е достатъчно. Преуве-
личаването на ролята на
финансовия сектор и не-

Европейската
икономика
е в рецесия

Проф. Иван АНГЕЛОВ
член-кор. на БАН

Бойко Борисов ще научи много повече, ако прочете последната
реч на г-жа Кристин Лагард - управляващ директор на МВФ,
вместо да слуша недомислията на Дянков

РАСТЕЖ НА БВП В ЕВРОПЕЙСКИЯ СЪЮЗ

Източник: European Commission, European Economic Forecast, Autumn 2011;
Interim Forecast, February 2012 and Spring Forecast 2012.

Последната прогноза за САЩ и всички данни за Китай, Индия,
Бразилия и Русия са от IMF, World Economic Outlook, April 2012.

Пояснение: Данните за 2010 г. са фактически, за 2011 г. - очаквани, за 2012 г. -
прогнозни: първата колона за 2012 г. - по есенната прогноза от ноември 2011 г., втората
колона за 2012 г. - по междинната прогноза от февруари 2012 г., и третата колона за
2012 г. - по пролетната прогноза от май 2012 г., като % към предходната година.

новка всички искат да из-
насят, а не да внасят.

Второ, ръководители-
те на ЕК не виждат, че
най-важната разлика
сега между Европа, от
една страна, и посочени-
те в края на таблицата
други държави (САЩ, Ки-
тай, Индия, Бразилия и
Русия) е в провежданата
макроикономическа по-
литика - поголовна бру-
тална рестрикция в Евро-
па и умерено икономиче-
ско стимулиране, съчета-
но с умерена рестрикция
в другите страни.

Вместо да повтарям
писаното многократно от
мен през последните го-
дини за еднаквата важ-
ност на финансовата и со-
циалната стабилност, ще
се позова на последната
реч на г-жа Кристин Ла-
гард - управляващ дирек-
тор на МВФ, в Цюрихския
университет на 7 май т.г.
Още повече, че нашите
позиции съвпадат
напълно. Тя между друго-
то каза: “Искам да спра
вниманието ви върху
главното икономическо
предизвикателство пред
света - как да се върнем
към солидния, устойчив и
балансиран растеж, кой-
то осигурява по-добро
бъдеще за всички. Днеш-
ната световна икономика
се нуждае от по-висок и
по-качествен растеж. По-
стигането му зависи от
избора на правилна ком-
бинация от политики. С
погрешни политики рис-
куваме да загубим десе-
тилетие на растеж, поко-
ление от млади хора и

Н
а 11 май 2012
г. Европейската
комисия (ЕК)
публикува по-
редната си

говото перверзно разра-
стване през последните
десетилетия, за сметка на
материалното производ-
ство, на заетостта и дохо-
дите, беше една от глав-
ните причини за светов-
ната криза. Това беше и
една от главните бързо
забравени поуки от кри-
зата.

Споменават между
другото за повишение на
потреблението в САЩ и
по-слабата бюджетна ре-
стрикция, но не виждат,
че това е главният фак-
тор за техния далеч по-
висок растеж на БВП в
сравнение с Европа.
Затварят си очите за
растежа в САЩ с 3%
през 2010 г. и само
2% в ЕС, а очаква-
ният за 2012 г. е
2,1% в САЩ и 0,0%
в ЕС. Нима ръково-
дителите на ЕК не

възможности да поставим
световната икономика на
сигурна основа...

В развитите икономи-
ки, специално в Европа,
разбират проблема доб-
ре, но имат различни
виждания за лекарствата.
Те гравитират към един от
двата лагера - растеж или
ограничения. Привърже-
ниците на първата теза
казват, че се нуждаем от
повече материални сти-
мули за повишаване на
растежа. Привърженици-
те на втората твърдят, че
пазарите са върху плани-
ни от публичен дълг и
правителствата трябва да
направят необходимото
за бързото му намалява-
не. Тези позиции са мал-
ко карикатурни, но такъв
е най-важният дебат сега.
Това е погрешен дебат.
Проблемът не е “или/или”.
Страните могат да избе-
рат стратегии, добри за
днешния и за утрешния
ден. Добри за стабилност-
та и за растежа... Извест-
но е, че бюджетните ог-
раничения задържат рас-
тежа и в резултат на това
спада стопанската актив-
ност...

Защо растежът е тол-
кова важен? Погледнете
положението със заетост-
та. 200 милиона души по
света не могат да си на-
мерят работа, включител-
но 75 милиона млади
хора, които търсят място-
то си в обществото. В
Южна Европа един от
всеки пет човека и един
от всеки двама млади не
може да си намери рабо-
та. Това е потенциална

катастрофа - в икономи-
чески, социален и хума-
нитарен смисъл... Ако
трябва да обобщя, то е
следното: растежът и ста-
билността не се изключ-
ват взаимно. Можем да
изработим политики, кои-
то ги съчетават.”

Трето, настоящата
прогноза не държи смет-
ка за последствията от
изборите в Гърция и
Франция. В Гърция може
да се стигне до нови из-
бори, където се очаква
засилване позициите на
противниците на споразу-
мението с тройката. Не е
изключено Гърция да на-
пусне сама или да бъде
изключена от еврозоната
със сериозни последст-
вия за самата Гърция и за
целия ЕС. Новият френски
президент и очакваното
ново мнозинство в Наци-
оналното събрание след
юни 2012 г. навярно ще
предизвикат промени в
общата икономическа по-
литика на ЕС и на евро-
зоната, а също и в част от
страните-членки. Вероят-
но ще има допълнителни
мерки за активизиране на
растежа, за повишаване
на заетостта, на доходи-
те, промени в данъчната
политика, в ролята на Ев-

ропейската централна
банка и т.н. Всичко това
ще се отрази върху ико-
номическото развитие.
Есенната прогноза на ЕК
за 2012 и 2013 г. ще се
различава съществено от
настоящата. И ще е по-ре-
алистична.

Четвърто, сериозните
прогнози трябва да под-
насят на държавните ор-
гани и на бизнеса на-
деждна информация за
очакваните икономичес-
ки процеси и предизви-
кателства за по-далечни
хоризонти. Само тогава
ще могат да се вземат
полезни изпреварващи
управленски решения.
Не е нормално в рамки-
те на шест месеца да
виждаме такива драс-
тични разлики в прогно-
зите за растежа на такъв
голям брой страни (17 от
общо 27) и дори за ця-
лата общност. През но-
ември 2011 г. ЕК прогно-
зира растеж на БВП в
България 2,3%, през фе-
вруари 2012 г. - 1,4%, а
през май 2012 г. - 0,5%,
т.е. намаление с 0,9%
пункта на всеки два ме-
сеца. От такава прогно-
за няма полза. Тя е дори
подвеждаща. И не пред-
ставя добре своите авто-
ри. На 16 ноември 2011
г. прогнозирах в ДУМА
“спад на БВП от 0,5-1,0%
и в най-добрия случай -
нулев растеж за 2012 г.”
Съдете сами кой е по-то-
чен. Есенната прогноза
на ЕК за 2012 г. навярно
ще съвпадне с моята. Но
моята е направена една
година по-рано.

се замислят над тези фак-
ти! Авторите на прогноза-
та се надяват главно на
външното търсене като
двигател на растежа в ЕС.
Но то не може да бъде
такъв двигател дори за
най-конкурентоспособни-
те европейски икономики,
при обща политика за по-
тискане на вътрешното
търсене. В такава обста-

Колаж Силвия ШОПОВА
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Позиция

Проф. Алеко БИЧЕВСКИ

Зад ъгъла

Ò˙·ÓÚ‡ ÙÂÌÒÍËˇÚ ÔÓÒÎ‡-
ÌËÍ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ ËÁÌÂÒÂ Ì‡
Ì‡¯ËÚÂ ÛÔ‡‚ÌËˆË ÓÚÍËÚ
ÛÓÍ ÔÓ Ô‡Á‡Ì‡ ËÍÓÌÓ-

ÔÎ‡ÚË Ë ÔÓ‰‰˙Ê‡ ÌËÒÍË
‰‡Ì˙ˆË. «‡˘ÓÚÓ ‚ËÌ‡„Ë ˘Â
ÒÂ Ì‡ÏÂË ‰Û„‡ ‰˙Ê‡‚‡ Ò Ó˘Â ÔÓ-ÌËÒÍË Á‡ÔÎ‡ÚË Ë ‰‡Ì˙ˆËî.
 ‡ÚÓ ¡‡Ì„Î‡‰Â¯ Ì‡ÔËÏÂ, ·ËıÏÂ ‰Ó·‡‚ËÎË.  ˙Ï Í˙‰ÂÚÓ Ó˜Â-
‚Ë‰ÌÓ ÒÏÂ ÒÂ Á‡Ô˙ÚËÎË. «‡˘ÓÚÓ Û Ì‡Ò ËÏ‡ÏÂ ÚÓÍÒË˜Ì‡ ÍÓÏ·Ë-
Ì‡ˆËˇ ÓÚ ÌËÒÍË Á‡ÔÎ‡ÚË Ë ÌËÒÍ‡ Á‡ÂÚÓÒÚ (420 ıËÎ. ‰Û¯Ë ‚
ÏÓÏÂÌÚ‡ Ò‡ ·ÂÁ ‡·ÓÚ‡, ÔÎ˛Ò Ó˘Â 100-200 ıËÎ., ÍÓËÚÓ ÌÂ Ò‡
ÒÂ Â„ËÒÚË‡ÎË ‚ ·˛‡Ú‡ ÔÓ ÚÛ‰‡).

ÕËÒÍÓÚÓ Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ Ì‡ ÚÛ‰‡ ‚Ó‰Ë ‰Ó ÌËÒÍ‡ ÔÓËÁ‚Ó‰ËÚÂÎ-
ÌÓÒÚ Ì‡ ÚÛ‰‡ (ÔÓÁÌ‡ÚÓÚÓ - ÚÂ ÌË Î˙Ê‡Ú, ˜Â ÌË ÔÎ‡˘‡Ú, ÌËÂ „Ë
Î˙ÊÂÏ, ˜Â ‡·ÓÚËÏ), ÓÚÚ‡Ï ‰Ó ÌËÒÍ‡ ÔÓÍÛÔ‡ÚÂÎÌ‡ ÒÔÓÒÓ·ÌÓÒÚ
Ì‡ ÌËÒÍÓÁ‡ÔÎ‡ÚÂÌËÚÂ, ‡ ÓÚÚ‡Ï Ë ‰Ó ËÁÚË˜‡ÌÂ Ì‡ ‡·ÓÚÌ‡ ÒËÎ‡
Í˙Ï ÔÓ-‚ËÒÓÍÓÔÎ‡ÚÂÌËÚÂ ÒÚ‡ÌË. ¿ÍÒËÓÏ‡ÚË˜Ì‡ ËÒÚËÌ‡ Â, ˜Â
‰Ó·ÓÚÓ Á‡ÔÎ‡˘‡ÌÂ Â ‚ ÓÒÌÓ‚‡Ú‡ Ì‡ ÒËÎÌ‡Ú‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡. œˇÒ-
ÌÓ ËÁÒÎÂ‰‚‡ÌÂ Ì‡  Õ—¡ ÓÚ 30 ‡ÔËÎ Ú.„. ÔÓÍ‡Á‚‡, ˜Â ÓÒÌÓ‚Ì‡
ÔË˜ËÌ‡ Á‡ Ì‡ÔÛÒÍ‡ÌÂ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡ Ì‡ ÏÎ‡‰ËÚÂ Ò‡ ÌËÒÍËÚÂ Á‡-
ÔÎ‡ÚË ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ, ÍÓËÚÓ Ò‡ Ì‡È-ÌËÒÍËÚÂ ‚ ≈—. “.Â. ‚ Í‡ÈÌ‡
ÒÏÂÚÍ‡ ÔÓ·ÎÂÏ˙Ú, ‚˙ıÛ ÍÓÈÚÓ ‡ÍˆÂÌÚË‡ „-Ì ŒÚËÂ, ÎË¯‡‚‡
Ì‡¯‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ ÓÚ ·˙‰Â˘Â.

—˙˘ËÚÂ ÚÂÁË Ì‡ÔÛÒÍ‡˘Ë ÒÚ‡Ì‡Ú‡ ÏÎ‡‰Ë, Ó·‡ÁÓ‚‡ÌË Ë ËÌ-
ÚÂÎË„ÂÌÚÌË ıÓ‡ ÒÂ ÔËÚ‡Ú - Í‡Í Ú‡Í‡ Ô‡Ë Á‡ ÔËÎË˜ÌË Á‡ÔÎ‡ÚË
ÌˇÏ‡, ‡ Á‡ ¡Ã¬-Ú‡ Ë ·ÂÌÚÎËÚ‡, Â„ËÒÚË‡ÌË Í‡ÚÓ ·‡ÌË˜‡ÍË,
ÏÓ˘ÌË ‰ÊËÔÓ‚Â Ë ˜‡ÒÚÌË Ò‡ÏÓÎÂÚË ËÏ‡? œÂ‰Ë „Ó‰ËÌË Â‰ËÌ
ÓÚ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌËˆËÚÂ Ì‡ ËÚ‡ÎË‡ÌÒÍ‡Ú‡ ÍÓÏÔ‡ÌËˇ ì–ËÏËÌË „‡Áî,
Í‡ÚÓ ‚Ë‰ˇ ìÃ‡È·‡ıî-‡ Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚Ó ¡‡ÌÂ‚Ë, ‚˙ÁÍÎËÍÌ‡: ì“‡Í‡-
‚‡ ÎËÏÛÁËÌ‡ ÌˇÏ‡ Ë „ÂÌÂ‡ÎÌËˇÚ ‰ËÂÍÚÓ Ì‡ ìÃÂˆÂ‰ÂÒî!? ¬˙‚
‚ÒˇÍÓ ÔËÒÚ‡ÌË˘Â ‚ √˙ˆËˇ ‚˙ıÛ Ì‡È-ÎÛÍÒÓÁÌËÚÂ ˇıÚË „Ó‰Ó
ÒÂ ‚ÂÂ Ó‰ÌËˇÚ ÚË·‡„ÂÌËÍ. » Í‡Í ÒÚ‡‚‡ Ú‡Í‡, ˜Â Ó‰ÌËÚÂ
ÂÁ‡ˆÍ‡ÔËÚ‡ÎËÒÚË ıÂÏ ÔÎ‡˘‡Ú Ì‡È-ÌËÒÍËÚÂ Á‡ÔÎ‡ÚË Ì‡ ‡·ÓÚÌË-
ˆËÚÂ ÒË, ıÂÏ Ò‡ Ó·ÎÓÊÂÌË Ò Ì‡È-ÌËÒÍËÚÂ ‰‡Ì˙ˆË, ıÂÏ ‚Ì‡ÒˇÚ
Â‰‚‡ ÓÍÓÎÓ 10-ÚËÌ‡ ÔÓˆÂÌÚ‡ ÓÚ Ó·˘Ëˇ ·˛‰ÊÂÚ Ì‡ ÒÚ‡Ì‡Ú‡, ÌÓ
ÔÓÎÁ‚‡Ú Ì‡ ‚ÓÎˇ ËÌÙ‡ÒÚÛÍÚÛ‡ Ë ÛÒÎÛ„Ë ÓÚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡, ‰˙Ê‡Ú
ÒË ÏËÎËÓÌËÚÂ Ì‡ 5-6 % ÎËı‚‡ ‚ ·‡ÌÍËÚÂ Ë Ì‡ ‚ÒË˜ÍÓ ÓÚ„ÓÂ
ÒË ‚˙ÁÒÚ‡ÌÓ‚ˇ‚‡Ú ƒƒ— Á‡ Í‡Í‚Ë ÎË ÌÂ ÔË˘Â‚ÍË, ‚ÍÎ˛˜ËÚÂÎÌÓ
Ë Á‡ ÏÂÁÂÚ‡Ú‡ Ë ÛËÒÍËÚÓ ÒË... ¬ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ ˆÂÌËÚÂ Ì‡ ı‡-
ÌËÚÂ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ Ò‡ ÔÓ-ÒÍ˙ÔË ÓÚ √ÂÏ‡ÌËˇ, ‡ ’ËÒÚÓ œËÏÔËÂ‚
Ú‚˙‰Ë, ˜Â Ì‡ ÔÓÎ˛Ò‡ ˇÎ ÔÓ-Â‚ÚËÌË ‰ÓÏ‡ÚË, ÓÚÍÓÎÍÓÚÓ Û Ì‡Ò,
Í˙‰ÂÚÓ ÔÓ Â‰ÌÓ ‚ÂÏÂ ÚÂ ÏÓÊÂı‡ ‰‡ ÒÂ Ì‡ÏÂˇÚ Ë Á‡ ÔÓ 7 Î‚.
ÍËÎÓ„‡Ï‡.

¬ÒË˜ÍÓ ÚÓ‚‡ „Ó‚ÓË, ˜Â ‚ Ì‡¯‡Ú‡ ÒÚ‡Ì‡ ÒÂ ‡·ÓÚË Ò Ó„-
ÓÏÌ‡, ÌÂÒ˙‡ÁÏÂÌ‡ ÌÓÏ‡ Ì‡ ÔËÌ‡‰ÂÌ ÔÓ‰ÛÍÚ, ÍÓÈÚÓ ÓÚË‚‡
‚ ·ËÁÌÂÒ‡, ‡ ÌÂ ‚ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡. «‡ÚÓ‚‡ ‰˙Ê‡‚‡Ú‡ ÌˇÏ‡ Ô‡Ë Á‡
ÌË˘Ó, ‡ Ú.Ì‡. ·ËÁÌÂÒ Á‡ ÎË˜ÌË ÌÛÊ‰Ë ËÏ‡ Ô‡Ë Á‡ ‚ÒË˜ÍÓ. ¬
ÒÏËÒ˙Î Á‡ ÌÂ˘‡, Á‡ ÍÓËÚÓ ÌÓÏ‡ÎÌËˇÚ, ÍÛÎÚÛÌËˇÚ, ÔÓ˜ÚÂÌËˇÚ
Â‚ÓÔÂ‰ÔËÂÏ‡˜ ‰ÓË ÌÂ ÒË Ë ÔÓÏËÒÎˇ.

¬ Ò˙˘ÓÚÓ ‚ÂÏÂ Úˇ·‚‡ ‰‡ ÒÂ ÓÚ·ÂÎÂÊË, ˜Â ÔÓÒÚÓˇÌÌËÚÂ
ı‚‡Î·Ë, Ì‡È-‚Â˜Â Ì‡ ƒˇÌÍÓ‚, ˜Â ‰˙ÊËÏ Ì‡È-ÌËÒÍËÚÂ ‰‡Ì˙ˆË ‚
≈‚ÓÔ‡, Ò‡ Ú‚˙‰Â ÔÂÒËÎÂÌË. œÓ ÔÓÒÚ‡Ú‡ ÔË˜ËÌ‡, ˜Â ËÌ‚Â-
ÒÚËÚÓ˙Ú, ÍÓÈÚÓ Ë‰‚‡ Û Ì‡Ò, ÒË Í‡ÎÍÛÎË‡, ˜Â ˘Â ÔÎ‡˘‡ ÌËÒÍË
‰‡Ì˙ˆË, ÌÓ Ô˙Í ˘Â ·˙‰Â ËÁÌÛ‰‚‡Ì ÓÚ ÔÓ‰ÍÛÔÌ‡Ú‡ ‡‰ÏËÌËÒÚ‡ˆËˇ
Ì‡ Ì‡È-ÍÓÛÏÔË‡Ì‡Ú‡ ‰˙Ê‡‚‡ ‚ ≈—. ◊Â ˘Â Úˇ·‚‡ ‰‡ ‚ÎËÁ‡
‚ ÍÓÛÔˆËÓÌÌË ÒıÂÏË. ◊Â Ò˙‰Â·ÌËÚÂ ÏÛ ‰ÂÎ‡ ˘Â ÒÂ ·‡‚ˇÚ Ë
ÌˇÏ‡ ‰‡ ·˙‰‡Ú Â¯‡‚‡ÌË ÒÔÓÂ‰ ‚˙ıÓ‚ÂÌÒÚ‚ÓÚÓ Ì‡ Á‡ÍÓÌ‡, Ú.Â.
Ë Á‡ Ú‡Ï Úˇ·‚‡ ‰‡ ÓÚ‰ÂÎË ÌˇÍÓÈ ÎÂ‚. ◊Â ÌˇÏ‡ Á‡˘ËÚ‡ Ì‡
ÔÓËÁ‚ÂÊ‰‡˘Ëˇ ÓÚ ‚ÒÂÒËÎÌËÚÂ ÏÓÌÓÔÓÎË. ◊Â  ÓÏËÒËˇÚ‡ Á‡
Á‡˘ËÚ‡ Ì‡ ÍÓÌÍÛÂÌˆËˇÚ‡ Â Â‰ËÌ ·ÛÚ‡ÙÓÂÌ Ó„‡Ì. ◊Â ˘Â „Ó
ËÁÌÛ‰‚‡Ú Ë ‚ ·ÓÎÌËˆËÚÂ, ‡ÍÓ ÏÛ ÒÂ Ì‡ÎÓÊË. ◊Â ÔÂÏËÂ˙Ú
ËÁÌÂ‚Ë‰ÂÎËˆ‡ ˘Â „Ó ‡ÁÍËÚËÍÛ‚‡ ÔÛ·ÎË˜ÌÓ, Á‡ ‰‡ ÒÂ ı‡ÂÒ‡
Ì‡ „Î‡‰ÌËˇ ÂÎÂÍÚÓ‡Ú, Ë Ú.Ì., Ë Ú.Ì.

» Í‡ÚÓ ÚÂ„ÎË ˜ÂÚ‡Ú‡, ˜ÛÊ‰ËˇÚ ËÌ‚ÂÒÚËÚÓ ‚ËÊ‰‡, ˜Â ‚
¡˙Î„‡Ëˇ ‰‡Ì˙ˆËÚÂ ‚Ò˙˘ÌÓÒÚ ÌÂ Ò‡ Ò‡ ÚÓÎÍÓ‚‡ ÌËÒÍË. ¿ Ò‡ ‰‡ÊÂ
‚ËÒÓÍË, Ë ÊÂÎ‡ÌËÂÚÓ ÏÛ ‰‡ ËÌ‚ÂÒÚË‡ Á‡ÔÓ˜‚‡ ‰‡ ÒÂ ËÁÔ‡ˇ‚‡.
«‡ÚÓ‚‡ Ë ˜ÛÊ‰ËÚÂ ËÌ‚ÂÒÚËÚÓË Ó·˘Ó ‚ÁÂÚÓ ‚Â˜Â Ò‡ Ì‡ ËÁ˜ÂÁ-
‚‡ÌÂ.

» ÒÍÓÓ Ì‡Ô˙ÎÌÓ ˘Â ËÁ˜ÂÁÌ‡Ú, ‡ÍÓ ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÏÂ ‰‡ ÒÂ
Ô‡‚ËÏ, ˜Â ÌÂ ‚ËÊ‰‡ÏÂ Í‡Í‚Ó ÒÂ ÒÎÛ˜‚‡ ‚ ¡˙Î„‡Ëˇ. » ‡ÍÓ
ÔÓ‰˙ÎÊ‡‚‡ÏÂ ‰‡ ÒÎÛ¯‡ÏÂ Ô‡Á‡ÌËÚÂ Ú‡ÎË·‡ÌË ÓÚ ‡ÁÌË ËÌÒÚË-
ÚÛÚË Á‡ Ô‡Á‡ÌË ËÍÓÌÓÏËÍË, ‚ÏÂÒÚÓ ÛÏÌË ıÓ‡ Í‡ÚÓ „-Ì ŒÚËÂ,
ÍÓÈÚÓ Ë‰‚‡ ÓÚ ÒÚ‡Ì‡ Ò Â‡ÎÌ‡ Ô‡Á‡Ì‡ ËÍÓÌÓÏËÍ‡.

Урок по
френски

В
ÏËÍ‡. √-Ì ‘ËÎËÔ ŒÚËÂ ‚ Ô‡‚
ÚÂÍÒÚ Á‡ˇ‚Ë ÔÂ‰ ƒ‡ËÍ ‡‰ËÓ,
˜Â ì¡˙Î„‡Ëˇ „Â¯Ë, Í‡ÚÓ
ÒÏˇÚ‡, ˜Â ÏÓÊÂ ‰‡ ·˙‰Â ÍÓÌ-
ÍÛÂÌÚÓÒÔÓÒÓ·Ì‡ Â‰ËÌÒÚ‚Â-
ÌÓ Í‡ÚÓ ‰‡‚‡ ÌËÒÍË Á‡-

Д-р Радко
ХАНДЖИЕВ

Напред, деца на
Родината!
Франция запя „Марсилезата”,
време е да я запеем и ние

Д
нес социалистът Фран-
соа Оланд встъпва в
длъжност като прези-
дент на Република
Франция. Вестта за по-

бедата го завари миналата неде-
ля сред ликуваща тълпа симпати-
занти в столицата на департамен-
та Корез - град Тюл, Централна
Франция, където от 2001 до 2008
г. е бил кмет. Веднага след това
Оланд отлетя за Париж. На пло-
щада, където преди повече от два
века започна разрушаването на
Бастилията на тиранията и мрако-
бесието, го посрещна стохиляден
митинг с развети червени знаме-
на, червени рози и шампанско.

“Движението за промени се на-
дига навсякъде в Европа и в све-
та... Все повече хора подкрепят
нашите ценности, нашите стреме-
жи... Този митинг ще вдъхне же-
лание за промяна и у другите на-
роди на Европа”, каза току-що из-
браният президент. Площадът му
отговори с:
Напред, деца на Родината!
Денят на славата дойде!
Кървавото знаме на тиранията
настъпва срещу нас.
Чувате ли свирепия тътен на
войниците?
Те идват да убиват нашите
жени и деца.

На оръжие, граждани!
Да стегнем редиците си!
Напред, напред!
С нечистата им кръв
земята си да напоим!

Повече от 200 години “Марси-
лезата” вдъхновява Франция в
борбите срещу злото и социална-
та несправедливост. Вдъхнови и
десетки творци в Европа и света -
от Джузепе Верди, Роберт Шуман,
Франц Лист, Клод Дебюси, до
Дмитрий Шостакович, Макс Щай-
нер и Бийтълс - да заимстват в
творбите си мотиви от “Марсиле-
зата” за прослава на така жадува-
ните свобода, братство и любов.
Версии на “Марсилезата” са при-
ети за химни на много леви и со-
циалистически организации по
света, включително на Социалис-
тическата партия на Чили. С този
химн на уста французите воюваха
срещу нацистките окупатори. С
този химн те настояват и днес за
свобода, братство и справедли-

вост. Защото в този химн звучи
гласът на народа, на Върховния
суверен на Френската република!

Дошъл ли е наистина денят на
славата? Денят на свободата и
братството? Денят на справедли-
востта и любовта между хората?
Изборът на французите ще поста-
ви ли началото на така исканите
промени? На новото време? Ще
постави ли началото на края на

дишен доход над 150 000 евро;
ограничаване на данъчните вра-
тички над 10 000 евро; други
мерки, които да доведат до
допълнителни приходи от 29 ми-
лиарда евро и 0% дефицит на БВП
през 2017 г.

 обновяване на правоохрани-
телната система чрез набиране на
5000 нови съдии, полицаи и жан-
дармеристи

 изтегляне на френските вой-
ски от Афганистан

 предложения за реформира-
не на Европейската комисия и
Европейския съвет...

Оланд и Франция не са сами.
Левият полъх отчетливо повява
откъм германската провинция
Шлезвиг-Холщайн, Гърция, Румъ-
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тираничната неолиберална Басти-
лия?

Отговорът не е еднозначен. Но
началото е поставено с амбициоз-
ната програма от 60 точки на
Франсоа Оланд. Нека откроим ня-
кои от тях:

 нови 150 000 субсидирани
работни места за млади хора в
районите с висока безработица

 нови 60 000 работни места
за преподаватели

 изграждане годишно на
500 000 жилища, 150 000 от които
социални

 връщане възрастта за пен-
сиониране на 60 години

 предоставянето на средства
за развитие за най-нуждаещите
се предградия

 защитата на публичните ус-
луги

 създаване на публична ин-
вестиционна банка за насърчава-
не на френската индустрия

 подкрепа на малките и
средни предприятия чрез нама-
ляване на корпоративната им
данъчна ставка до 30% за сред-
ните и до 15% за малките пред-
приятия

 отделяне на кредитирането
от инвестиционната дейност на
банките

 повишаване на данъците на
големите корпорации, банките и
богатите: облагане с 45% на го-

ния, Сърбия... Изборите в тези
страни са силна плесница за нео-
либералната политика, подкрепя-
на пряко или косвено от някои
среди в ЕС. Радикалната левица в
Гърция (партията СИРИЗА) дори
настоява за денонсиране на спо-
разумението с международните
кредитори. Те са против т.нар.
бюджетна консолидация, чиято
прикрита цел е продължаване за-
робването на гръцката икономика
от банките-крадци.

Навсякъде около нас кипят
протести и искания за промени.
Рухва Бастилията на насилието.
Разкъсват се оковите на неолибе-
рализма, хаоса и пошлостта.

А какво правим ние? Ще
продължаваме ли да мърморим и
да се спотайваме? Да кротуваме
с преклонена глава пред граби-
телството и лъжата? Да мрънка-
ме недоволни по кръчми и кафе-
нета, че всичко е зле, но нищо не
зависело от нас?

Или да излезем всички заедно.
Да запеем заедно с Франция

“Напред, деца на Родината!”
Да пречупим заедно с францу-

зите кървавото копие на тирания-
та.

За да възстановим потъпканите
конституционни права, свободата и
демокрацията.

И отговорът е в ръцете на хора
като мен и теб, българино!

Нашият народ е интелигентен...
- В интерес на истината, много помогна Людми-

ла Живкова, с нейната благословия и с намирането
на пари можахме да поканим и да реализираме
концертите на Рей Чарлз, на Тина Търнър, Сара
Воон, на оркестъра на Глен Милър и т.н. Хонорари-
те по това време на тези артисти бяха главоломни
за нашите условия. Рей Чарлз имаше 25 000 дола-
ра хонорар, той направи 4 концерта у нас, с тия
пари можеше да се построи цял завод. Искам да ви
кажа нещо любопитно: Независимо от световната
му слава много се съмнявахме, че ще напълним
залата и ще покрием разноските, които бяха много
големи. Билетите бяха по 20 лева - нещо невижда-
но и нечувано до тоя момент. Хора от провинцията
- учители, работници, служители, ми писаха теле-
грами и писма да им запазя билети. Оказа се, че
Рей Чарлз е бил толкова популярен из цялата стра-
на, че нямаше празно място на концертите му в

зала “Универсиада”.
 Интересувате ли се от политика?

- Интересувам се. Следя редовно вестниците -
много харесвам вестник ДУМА и новините, които слу-
шам.

 Вашият съвет към политиците, от които
зависи съдбата на България и на всички нас?

- Има една рубрика в програма “Хоризонт” на БНР,
в която водещите казват: “Ако политиците слушаха
повече музика, светът щеше да бъде друг.” Какво да
ви кажа... нашите политици не са потомствени, те са
първо поколение политици и това им личи отвсякъде.
Но бих ги съветвал да бъдат по-скромни, по-човечни,
да се вслушват в гласа на народа, в неволите на
хората. Защото живеем в много лошо време. Хората
нямат средства, познавам много артисти, които умря-
ха, защото нямаха пари да си купят лекарства. Много
хора си лягат гладни... Ето това трябва да бъде винаги
в съзнанието на нашите политици, а не само напуд-
рените срещи и коктейли.

 Какво бихте казали на вашите връстници, на
които натрупаното в последно време тежи и ги
угнетява, които имат желание да нахранят душа-
та си - да гледат концерт, спектакъл, филм, но
нямат възможност?

- Нашият народ е божествен! Той е интелигентен
и умен, и толерантен, и смятам, че не заслужава тази
съдба, която в момента е влязла в неговия бит. Искам
да им кажа: Кураж! Все някога ще излезем от тая
дупка, в която сме хлътнали, и тогава животът ще бъде
по-щастлив и по-хубав.

 Дано...
- Дано...

 Сигурно ще има много изненади на юбилейния
концерт, който организират във ваша чест?

- Изненади сигурно ще има. Ще участват най-
изтъкнати наши изпълнители. Ще има много балетни
и танцови групи. Режисьор е Николай Априлов, който
е много опитен в това и с когото много се обичаме.
Така че смятам, че ще бъде направено с обич.
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Туроператор се гаври
с клиентите си
„София тур” ползва
екскурзиантите като
подвижни банкомати, а
рекламата й няма нищо общо
с реалните оферти

Митко ЩИРКОВ
София-Рим-София

Подкрепителна чаша вино с брускети преди
изнурителната обиколка на ватиканските

музеи и Сикстинската капела

  В очакване на Бенедикт ХVI, който да
благослови поклонниците на площада. От папския

апартамент провисват флага на институцията,
което значи, че неделната проповед ще започне

одната туристическа
компания “София
тур” най-нагло мами
клиентите си. Оче-

Колизеумът, братя и сестри. Отвътре

фер до хотела да го сто-
рят на място. И хукна да
търси автобус, който да ни
извози, защото такъв, оче-
видно, не ни чакаше. Лю-
бопитното е, че докато
платилите трансфера в
София бяхме броили по 35
евро на човек, на плаща-
щите в Рим бе определе-
на цена от 30 евро.

Тръгнахме за хотела, а
при пристигането ни изпи-
тах културен шок. Оказа се,
че бай Владо не говори
никакви чужди езици. По-
назнайвал турски, англий-
ският му беше на абори-
генско ниво, а на италиан-
ски май само “чао” беше
научил. Цяло чудо е, че
успя някак да ни настани
по стаите и въпреки ран-
ния час ни строи да хуква-
ме на обиколки из Рим.

Първото много сериоз-
но разминаване между
обещано и получено се
оказа разположението на
хотела. Хотел е силно ка-
зано, оказа се пансион,
намиращ се на 30 минути с
градски автобус от центъ-
ра. Абе, направо си беше
баш на половината път
между централната град-
ска част и летището.

Криво-ляво стигнахме в
центъра и се започна  пре-
пускане, като някои отсеч-
ки ги минавахме по 2-3
пъти, защото Владо явно
беше неориентиран в по-
соките. Не го смути нито
това, че в групата имаше
инвалиди и възрастни, нито
фактът, че всички бяхме
станали по нощите, за да
пътуваме. Бяхме подложе-
ни на унищожителен пеше-
ходен тур.

По обяд се срещнахме
и с Паулина - българка,
живееща в Рим и лицензи-
ран екскурзовод. Тя ни раз-
ходи из римския Форум,
Палатинския хълм и Коли-
зеума. Именно тук настъпи
културен шок №2 - органи-
зация за тези посещения

нямаше никаква, липсваше
дори задължителната за
случая групова резервация,
която би следвало да е
предварително направена
по интернет. Под жаркото
слънце чакахме почти час
на опашка, за да си купим
билетчета по 12 евро всяко.
И отново препускане.

Най-накрая, с изплезе-
ни езици, стигнахме и до
Колизеума, където се ока-
за, че трябва отново да се
редим на огромна опаш-
ка, за да влезем. Паулина
някак успя да уреди пла-
щане на групова резерва-
ция, тоест да поправи
несвършеното от фирмата,
и ни пуснаха бързо и без
чакане. Владо гордо заяви,
че е платил за резерваци-
ята и затова всеки от гру-
пата му дължи по нови
евро и половина. А, да, и
други евро и половина на
човек - този път за устрой-
ствата, през които слушах-
ме разказа на гида.

Да не забравя да спо-
мена, че време за обяд или
кафе изобщо не беше
предвидено, защото сме
имали програма, която
трябва да следваме. За
сметка на това чакане по
опашки имаше и безсмис-
лени половинчасови фото-
паузи по римските чукари.

Подобни “дреболии”
накараха голяма част от
групата да се отцепи още

на следващия ден. Това
направих и аз, та що годе
си организирах сносна ек-
скурзия, но по индивидуал-
на програма. Останалите
Владо емна идната утрин
още в 7.30 ч., та да се на-
редят на няколкокиломет-
рова опашка за музеите и
Сикстинската капела във
Ватикана, понеже баш тая
неделя входът бил безпла-
тен. Господин Ганьо, пар-
дон Площаков, съзаклятни-
чески съветваше българи-
те как да пререждат тари-
катски на опашката, та да
успеят все пак да влязат и
разгледат, че по обяд тряб-
вало да са на площада за
благословията на папа Бе-
недикт ХVI. Като по-прост,
си бях купил билет по ин-
тернет и срещу 18 евро
няколко дни по-късно вля-
зох след секунда чакане и
часове наред разглеждах
това чудо на изкуството.

Поредната неприятна
“изненада” ни сервираха
вечерта в хотела. Оказа се,
че в тридневната екскурзия
посещение на вила “Бор-
гезе” няма да има, защото
в понеделник тя почива,
отсече Владо. Недоумение
буди фактът, че в “София
тур” би трябвало да са на-
ясно с това и въобще да не

събират месец и кусур по-
рано по 15 евро на всеки
желаещ да види този му-
зей. Въздъхнах облекчено,
аз съм с 5-дневен престой
и ще видя вилата.

Не би. Сутринта Площа-
ков ме привика и каза, че в
София били направили
“всичко възможно”, за да
ми платят резервация, но
билетите били вече изчер-
пани. Че естествено, кой
купува лимитирани количе-
ства входни пропуски в
последния момент? Та и
моите пари бяха върнати,
естествено без извинение
или лихва. Върхът на сла-
доледа беше, когато Вла-
до ми предложи като ком-
пенсация да ме заведял в
парка “Боргезе”, където да
ме... разходи с влакче по
алеите, естествено срещу
допълнително заплащане.
Наглост. Не стига, че няма
да вляза в музея, ами да го
гледам отвън, за да ме е яд
още повече. Най-важното
е, че именно за “Боргезе”
бях водил седмица по-рано
обширна кореспонденция с
Николай Марков от “София
тур”. Обяснявах му, че като
член на СБЖ, а съюзът е в
Международната журнали-
стическа организация,
имам право на безплатен
вход. И като нямало как да
направи подобна резерва-
ция, склоних да платя, но и
това не направиха.

Няколко думи и за хо-
тела, по-скоро семеен пан-
сион в краен квартал. Ста-
ите чисти, но без никакви
екстри, липсва хладилник,
дори чаши нямаше. Зато-
ва пък шумно, гъмжи от ко-
мари и дървеници, та се
наложи да купувам машин-

ка против инсекти. Ресто-
рант също нямаше, закус-
ката - изключително
скромна, включваше един-
ствено сладки неща. При
напускане на хотела все-
ки трябваше да се бръкне
за нови 20 евро, този път
за градска такса, която не
била включена в предва-
рителната цена.

Настъпи денят за отпъ-
туване и останалите десе-
тина човека от първона-
чалната група, барабар с
Владимир, се отправихме
към летището. Там после-
два поредната неприят-
ност. Оказа се, че в София
не са платили в обратната
посока предплатения ми
багаж и освен редовната
тарифа трябва да платя и
глоба от 40 евро. Почти
сграбчих Площаков за ре-
верите. Той се заоправда-
ва, че нямало как да плати
той този непредвиден раз-
ход, понеже имал в джоба
си само... 17 евро.

На родна земя написах
гневно писмо до цитирания
вече Марков от фирмата, в
което описах перипетиите

си и настоях за компенса-
ции. След няколкодневно
мълчание получих имейл,
с който ме приканваха в
удобно за мен време да
отида и да си получа пла-
тената сума на летището.
Толкоз. Няма извинете,
няма компенсации за при-
чинените негативни емо-
ции, провалената екскур-
зия и изхабените нерви.

Вината си е моя, оказа
се, че по форумите в гло-
балната мрежа “София
тур” не се ползва с добро
име. Хората пишат, че ма-
сово се гаврят с пътници-
те, ползват скапан транс-
порт, обещанията си не
спазват, за тях клиентът е
само нещо като банкомат,
а кадрите им - неквалифи-
цирани, с посредствена
култура и образованост.

Нужно ли е да стане
“сакатлък” като в Лим или
Охридското езеро, за да
бъде разнищена подобна
нелоялна и престъпна в
дейността си фирма? Тога-
ва ли ще се задейства
държавната машина и ще
им преразгледа лиценза?

Р
видно от години й е прак-
тиката да лъже арогантно
и единствено с цел печал-
ба, но накрая все по-мал-
кото мераклии ще се
възползват от услугите й.

“Зарибяването” на на-
ивници е най-вече с про-
моционални оферти на
доста прилични за бълга-
рина цени, които поне на
хартия включват интерес-
ни предложения. Подлъ-
гах се по подобна оферта
за 5 дни в Рим, а цената
включваше самолетни би-
лети, нощувки със закуска
в централно разположен
хотел - категория 3 звез-
ди и туристически обикол-
ки на Рим и Ватикана.

Още при посещението
в офиса на туроператора
се оказа, че цената съвсем
не е като обявената в рек-
ламите. Доплатих отделно
багаж за самолета на нис-
котарифната компания,
трансфер летище-хотел-
летище, както и посеще-
ние на един от най-извест-
ните музеи на открито в
Италия - вила “Боргезе”.

Голата истина лъсна
още с пристигането ни на
летище София и срещата
с екскурзовода. Името му
е е Владимир Площаков,
симпатичен чичка на око-
ло 60. Веднага стана ясно,
че голяма част от пътува-
щите, общо група от 38
човека, не са чекирани
правилно от фирмата и
трябва да преминат повто-
рен чек-ин на гише. Доб-
ре че поне глоба не ни
караха да плащаме, както
е по правилник.

С пристигането в Рим
водачът показа завидна
изобретателност, за да из-
нуди неплатилите транс-

Снимки АВТОРА
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Култура
очаквайте

изпълнение на химни-
те на Албания, Бълга-
рия и Чехия на 16 май
в 18 ч. ще започнат ХIII

Дикоилиеви
празници в Монтана

Концерт в РКИЦ

НМА “Проф. Панчо Владиге-
ров”, Клубът на приятелите на
музиката и Руският културно-
информационен център в София
организират на 16 май от 18 ч.
в Мраморната зала на РКИЦ (ул.
“Шипка” 34) концерт на студен-
тите на НМА от класа по камер-
но пеене на проф. Благовеста
Константинова. Участват Ва-
лентин Ватев, Елиз Гагосян,
Елена Трендафилова, Емил Заха-
риев, Деница Желязкова, Ива
Бизева, Мария Павлова, Миряна
Калушкова, Мина Димитрова,
Петя Миланова, Радина Езекие-
ва, Ралица Ралинова, Християна
Лоизу. На рояла - проф. Благове-
ста Константинова и Благове-
ста Ангелова. В програмата -
творби от Вивалди, Перголези,
Бах, Моцарт, Шуберт, Мусорг-
ски, Чайковски, Н. Римски-Корса-
ков, Рахманинов, П. Владигеров,
Д. Петков, Бл. Константинова.
Водещ ще бъде Стоян Ангелов.

Дебютна изложба на
Белослав Пъшев-Бело

Авторския спектакъл на Димитър Живков
„Живак”, посветен на врачанския светоглед
Авторския спектакъл на Димитър Живков
„Живак”, посветен на врачанския светоглед
Авторския спектакъл на Димитър Живков
„Живак”, посветен на врачанския светоглед
Авторския спектакъл на Димитър Живков
„Живак”, посветен на врачанския светоглед
Авторския спектакъл на Димитър Живков
„Живак”, посветен на врачанския светоглед

Три дни ще звучат духовите
оркестри на 14 формации от
Албания, Чехия и България

СССССС
дадат празничното настроение
на града, на чийто централен
площад в продължение на 3
дни ще звучат изпълненията на
14 формации от три държави.
Всички участници ще изпълнят
марша “Сливенци при Драва”
и “Дунавското хоро”. Знамени-
тата творба на Дико Илиев е
акцент на празниците, защото

през 2012-а се навършват 75
г. от създаването й. В първия
ден на естрадата пред памет-
ника на Септемврийци ще се
изявят Младежкият духов ор-
кестър и мажоретен състав
към Центъра за работа с деца
от Разград, духовият оркестър
при читалище “Развитие-
1869” от Враца, духовият ор-
кестър на училище по изкуст-
вата “Прелуч”, Чехия. Програ-
мата ще завърши с домакини-
те от духовия оркестър на ПМГ
“Св. Кл. Охридски”.

В първия ден ще бъдат
връчени отличията на победи-
телите от II конкурс за създа-
ване на нови творби за духов
оркестър. В раздел “Марш”
наградените са Ради Радев -
диригент на Представителния
гвардейски духов оркестър
към Националната гвардейска
част (първа награда), Юлиян
Слабаков (втора награда),
Илия Заков (трета награда). В
раздел “Хоро” не бе присъде-
на първа награда. Второто мя-
сто си поделят диригентът на
Врачанския духов оркестър
Бойчо Димов и Елисавета
Иванова. На трето място е
Васил Бележков - китарист на
група “Епизод”. Деца от Украй-
на, Сърбия и България, класи-
рани на призовите места в
конкурса за рисунка “Тъпан
бие, хоро се вие”, ще получат
своите награди при открива-
нето на фестивала.

На 17 май от 18 ч. концерт-
ната програма ще започне с
първия оркестър в България,
чийто диригент е жена. Град-
ският духов оркестър от Видин
ще свири под палката на Ди-
ляна Цанкова. Атракция са
изпълненията на Представи-
телния общински младежки
духов оркестър с мажоретки от
Троян. За пръв път на монтан-
ска сцена гостува духов ор-
кестър от Албания. Това е
“Афердита” със стовековна
традиция от град Елбасан. Ду-
ховият оркестър и мажоретни-
ят състав на град Вършец
също дебютират на сцената
на престижния форум. Втора-
та вечер на Дикоилиевите
празници ще завърши с 30-ми-
нутна програма на любимците
на монтанската публика от
Представителния ученически
оркестър с мажоретен състав
от Велинград.

На 18 май от 18 ч. фести-
валната вечер ще открие ду-
хов оркестър “Дико Илиев” към
читалище “Разум-1883” от Мон-
тана с диригент Пламен Кру-
мов. Тринадесетото издание
ще закрие една от най-силни-
те формации - Младежкият
духов оркестър и мажоретен
състав от Ловеч с художествен
ръководител Тотко Рогашки.
Изложбата “Дико Илиев - жи-
вот за музиката” ще бъде пока-
зана в музея “Михайлова
къща” в Монтана.

празници на духовите оркест-
ри “Дико Илиев” в Монтана.
Дефиле на музиканти и мажо-
ретки ще премине по булевар-
дите “Александър Стамболий-
ски” и “Трети март”. Те ще пре-

Снимка FESTIVAL�DIKOILIEV.COM

Композиторът Хайгашод Агасян ще
председателства журито на Европейския
поп-рок фестивал, който ще се състои от
16 до 18 май в Добрич. Най-добрите
изпълнители в XXIV издание на конкурса
ще си поделят награден фонд от 5000
лева, а победителят ще получи “Гран
при”, съобщи БТА.
Празникът ще премине под наслова “Не
на наркотиците, не на страха, да пазим
природата, да спасим човечеството”. На
конкурсната сцена ще се състезават 45
певци в три възрастови групи - от 11 до
30 г. Сред младите таланти има предста-
вители на 15 града в България, своето
участие са потвърдили и вокалисти от
Русия, Украйна, Казахстан, Узбекистан.
Фестивалът има и раздел за нова
българска авторска песен. В съпътства-
щата програма на конкурса рецитал ще
изнесе Орлин Горанов. Дамян Попов ще
представи първия си албум. Ще бъде
подредена и изложба на най-добрите
творби от националния конкурс за
дигитална живопис и графика “Моята
България”, информират организаторите.
Сред досегашните носители на отличия
на фестивала са Румънеца и Енчев,
Людмил Дончев-Лъки, Ани Сарандева и
редица други изпълнители. Голямата
награда през миналата година спечели
певицата от Беларус Диана Пашук.

Мимът Александър Илиев ще
представи две свои книги на CD пре-
ди моноспектакъла си “Пиеро” на 16
май в Театър 199 “Валентин Стой-
чев”. Премиерата е от 17 ч., а спек-
такълът - от 19.30 ч. Поетесата Ми-
рела Иванова ще представи поетич-
ната книга “Слова” и ще чете стихо-
ве от нея заедно с актьора Христо
Чешмеджиев и автора. За сборника
с авторски и преводни драми “8” ще
говори драматургът на Театър 199
Андрей Филипов. Откъси от пиесите
ще изпълнят студенти от НАТФИЗ и
Александър Илиев. Бонусът към
“Слова” е МР3 с авторска музика на
Илиев от филмa “Последният фал-
цер” на македонския режисьор Мла-
ден Крстевски и спектакъла
“Вълшебникът от Оз”, а към “8” - МР3
с авторска музика на мима и радио-
запис на неговия спектакъл “Дявол
в чувал” в Пернишкия театър. Всяка
от CD книгите, издадени от
“Theatredreams” (Клуб “Театрални
мечти”), може да се купи на преми-
ерата с отстъпка - за 7 лв.

Хайгашод Агасян
председателства
поп-рок фестивал

Албена Колева с награда
от публиката в Македония

Актрисата Албена
Колева в ролята на
Шърли Валънтайн от
едноименната пиеса
на Уили Ръсел грабна
наградата на публика-
та на Международния
фестивал на моноспек-
таклите в Битоля, Ма-
кедония, съобщиха от
НТ “Иван Вазов”.

Премиерата на
спектакъла се състоя в
началото на сезона на
камерната сцена в На-
родния театър и това е
първото му представя-
не зад граница.

Фестивалът на мо-

нодрамата в Битоля се
организира за четири-
найсети път. В конкурс-
ната програма бяха де-
сет представления - от
В е л и к о б р и т а н и я ,
Гърция, Дагестан,
Сърбия, Италия, Лат-
вия, Македония и
България. Всички спек-
такли бяха играни на
езиците на държавите,
от които идваха.

Българското учас-
тие е било във втория
ден, броени дни преди
виенското турне на На-
родния театър с три ка-
мерни представления,

сред които и “Шърли
Валънтайн” под режи-
сурата на Тодор Колев,
съобщава БТА.

Наградата от жури-
то бе връчена на Имам
Акаутдинов (Дагестан)
за спектакъла “Днев-
никът на един луд” от
Гогол с режисьор С.
Тулпаров. За актьорски-
те си постижения в ав-
торския спектакъл “На-
дежда” от Великобрита-
ния, по мотиви на Тар-
ковски, Дуковски, Шек-
спир, Чехов, бе отличен
актьорът Петър Мило-
шевски - Македония.

Две книги на CD на
Александър Илиев

 Първата самостоятелна из-
ложба на младия художник Бело-
слав Пъшев-Бело е подредена в
галерия “N 14” на столичната ул.
“Димитър Манов” 10 в кв. “Иван
Вазов”. Всичките 13 поп арт ин-
сталации са двустранни, чрез
нишки от прежда се спускат от
тавана. Авторът е скрил послание
в своите произведения в буквал-
ния смисъл. Изложбата е озаглаве-
на “Светът - една капка” и ще
остане в галерията до 23 май.

Историята
на Библията
в експозиция

Експозиция “Изложба за Биб-
лията”, представяща историята
на най-четената и превеждана
книга, ще бъде открита днес от
10 ч. в Регионалната библиотека
“Стилиян Чилингиров” в Шумен,
информира БТА. Собственик и
организатор на изложбата е
колекционерът Стефан Пилц. Ще
бъдат представени и модел на
скинията от Стария Завет,
макет на Ноевия ковчег, както и
пресата на Гутенберг в оригина-
лен размер и с възможност за
желаещите за отпечатване на
стих от Библията. Изложбата е
със свободен вход и може да се
разгледа до 23 май

Започнаха
музикалните дни
в Ямбол

Започнаха музикалните празни-
ци “Златната Диана” в Ямбол. Те
ще продължат до 17 май. Концерт-
ната програма включва четири
концерта с разнообразна музика и
изпълнители от цялата страна.
Камерният ансамбъл “Дианополис”
от Ямбол съвместно с хора “Добру-
джански звуци” от Добрич ще из-
несат концерт под диригентство-
то на Левон Манукян и Елвира
Пастърмаджиева. Зрителите ще
видят рецитал на оперния певец
Ивайло Джуров - бас, и Павлина
Кангалова - пиано. Тромбонен квар-
тет от София - в състав Минчо
Томанов, Димитър Стоев, Атанас
Карафезлиев и Кирил Зафиров, ще
изпълни произведения на Бах, Двор-
жак, Пол Танер.
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Култура

артините на Христо Панев не са
етюди на природни състояния, им-
пресии или формални конфигура-
ции. Те винаги са свързани с голя-
ма тема, с размисли върху нея, с

Върви да откривам изложби на
юбиляри тази година, което ми
напомня, че и аз станах на 70. От
друга страна, започнах да се
изявявам като фамилен критик на
фамилията Паневи - преди години
пак тук откривах изложба на по-
големия брат Панчо, днес на по-
малкия Христо. Сега чакам след
десетина години и Иваничка да
стане на 50, че да празнуваме и
нейния юбилей. Колкото до мла-
дия Габриел, сигурно ще се нало-
жи някой от моите студенти да
свърши тази работа.
Христо Панев стана известен в
нашия художествен живот, когато
нямаше още и 30. И през следва-
щите десетилетия той не само
присъства, но и активно участва в
изложби, в монументални проекти
и ръководство на собствената си
фамилна галерия. Тази изложба не
е отчет за всичките тези години.
Тя е по-скоро споделяне на живо-
писното кредо на художника. Той
представя 80 картини и заявява:
“Ето, това съм аз”. Разнообразен и
щедър, работещ в различни техни-
ки и жанрове, приканващ към
един задълбочен диалог.

Юбилейна изложба на художника Христо Панев
може да се види в галерията на ул. „Шипка” 6

Радостта от
първото докосване

на четката

Радостта от
първото докосване

на четката

Радостта от
първото докосване

на четката

Радостта от
първото докосване

на четката

Радостта от
първото докосване

на четката

Проф. Иван МАРАЗОВ

Христо Панев пред
картините си,

изложени до 26 май
на ул. “Шипка” 6

когато картината е абстрактна. Оставаме
с усещането, че художникът се заравя в
собственото си подсъзнание, за да про-
никне през пластовете на времето, да
мине през смътните сенки на миналото -
едно Пътешествие във виртуалния свят
на спомена/представа.

Има нещо космогонично в тези живо-
писни контрасти, в привидния хаос на
сложен колорит и богати фактури - ся-

каш от тяхното противоборство и прели-
ване ще се роди един нов свят, ще се
появи ненадейно спомен, ще израсне
герой от митичното минало, ще бликне
светлината на мистерията. Може би по-
ради това много често в платната му
изведнъж изплува око, сякаш символ на
мистериалното прозрение. Затова в ком-
позициите ще се срещнем най-често с
опозицията между пластически завърше-

ния образ и раждащата плазма на баг-
рите. Само като се вгледаме, ще разбе-
рем, че под или зад, или от вакханали-
ята на мазките сякаш сам по себе си, се
извайва фигурален образ. Формата най-
често е линеарно изградена, за да се
подчертае нейната принадлежност към
идеалния свят, за да се изтръгне от нея
мелодията на представата.

Една друга линия върви успоредно с
тази подчертано живописна нагласа в
творчеството на Христо Панев. Нова серия
фигурални композиции, изградени като
чисто пластични конструкции. Възможно е
тази тенденция да идва от неговата дълга
практика на монументалист, а може би той
подсъзнателно иска да покаже в каква
степен владее рисунката, сякаш като ком-
пенсация за абстрактните опити с цвета в
много платна и акварели.

Сигурен съм, че след като разгледате
по-внимателно изложбата на Христо Па-
нев, ще отбележите последователността в
неговото развитие. От една страна, пред
нас е художникът, с когото се знаем от
десетилетия. От друга страна обаче, по-
знатите теми не варират маниерно, а по-
лучават една по-задълбочена трактовка.

С годините живописта му несъмнено
е придобила по-голяма вглъбеност, ста-
нала е едновременно по-мащабна и по-
интимна. Зрялост, опитност, мъдрост, да.
Но не е изчезнала и дързостта, запазе-
на е радостта от първото докосване на
четката. Това ми изглежда като заявка
за нова творческа младост, за нови
пътища към себе си. На добър път през
следващите 70!“Тракийска могила”“Мадона”

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВАККККК
интерпретации и импровизации на различ-
ните й аспекти, с лично преживяване на
нейната емоционална същност. В цикъла
“Пластове” авторът търси стратиграфията
на културното минало, защото за него то
е неизчерпаем извор за вдъхновение.
Орфей, Нике, Икар - богове от мита и ге-
рои от епоса, много често населяват него-
вите картини. Но не може художник от
Велико Търново да мине безразлично
покрай иконата и църковните фрески - по
един или друг начин те ще оформят него-
вия иконографски арсенал и неговото ху-
дожествено виждане.

У Христо това взаимодействие върви
по няколко информационни канала: сти-
лизираните образи от средновековната
живопис се пренасят органично в него-
вите картини като далечни спомени. Из-
ронената от времето фреска му дава
повод за фактурни опити, музикалната
линия на иконописта изпълва с нови
хармонии платната му. Често не само
образът на кръста, но дори и самата
композиция на картината се гради върху
символичната структура на този важен
и извънвременен иконичен знак.

В една поредица художникът следва
установения още през 60-те години в на-
шето изкуство архетип на “Възрожден-
ка” - женски образи с огромни очи, иде-
ализирани според утвърдените в нацио-
налната художествена традиция черти,
пресъздадени чрез линеарна стилиза-
ция. Тази тенденция, която на времето
дефинирахме като “търсене на национа-
лен стил”, му позволява да нарисува га-
лерия от образи на моми, в която лири-
ката се съдържа, освен в самия чист лик
и в декоративно изградената форма.

Несъмнено е, че завършилият графи-
ка творец, намира истинското си “аз” в
живописта. Защото тя му позволява да
забърка амалгама от багри, от светлини
и сенки, от която възникват образи, дори
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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Пиян посетител повърнал в музея
на модерното изкуство. Чистачките
дълго време не обърнали внимание...

АЛЕКСАНДЪР ВЕЛЕВ,
генерален консул в Истанбул
Проф. д-р ГЕОРГИ БАКАЛОВ,
историк
Проф. ГРИГОР ГОРЧЕВ,
управител на СБАЛАГ и ректор на
Медицинския университет в Плевен
ДЖЕМА ГРОЗДАНОВА,
народен представител
МАРГАРИТА ПОПОВА,
вицепрезидент на България
СЛАВЧО НИКОЛОВ, музикант
Ген.-лейтенант СТОЯН АНДРЕЕВ,
военен и политик
ТОДОР КИРКОВ,
спортен коментатор
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Св. преподобни Пахомий Велики

(† 348). Св. преподобни Ахилий, епис-
коп Лариски

Св. преподобни Пахомий Велики бил
родом от Египет, баща му бил грък. Като
войник се запознал с Христовата вяра,
оттеглил се в пустинята, станал монах,
постриган от епископ Паламон. Строг
подвижник, основал манастир в Тавена
и напътствал в духовния живот 12 000
монаси. Първи схимник, приел великия
ангелски образ. Починал в 348 г.

а грандиозния галаспек-
такъл, който ще се
състои тази вечер, ще
бъде избран победите-

Вратовръзката засилва
доверието между половете
Вратовръзката засилва
доверието между половете
Вратовръзката засилва
доверието между половете
Вратовръзката засилва
доверието между половете
Вратовръзката засилва
доверието между половете

С особено вълнение
прогресивната

общественост отбелязва
днес рождения ден на

МИРОСЛАВ
АЛЕКСАНДРОВ

Колегите
от ДУМА

Не е съвсем ясно
дали футболът
загуби в негово
лице един прекра-
сен десен инсайд.
Напълно сигурно е
обаче, че нацио-
налната художест-
вена самодейност
на България спече-
ли чудесен автор,
сценарист, режи-
сьор и изпълнител. Сега чита-
телите на любимия ни вестник
трябва да са задължени на
Миро, защото благодарение на
усилията му, както и на ръко-
водения от него екип, ДУМА
достига до хората, за които
всички ние работим всекиднев-
но. Пожелаваме на рожденика
здраве и да остане завинаги в
армията на непримиримите.

„Мистър България”
става ясен днес

24-годишен полицай от Видин е
един от кандидатите за титлата
един от претендентите за тит-
лата. Емил Милков от Видин е
с опит на сцената, носител е
на лентата “Мистър Вършец”.
От 4 години младият мъж ра-
боти към автопатрул и вече
има отличия като пазител на
закона. Отскоро е разпреде-
лен в село Арчар, където е от-
говарящ по район. Емил Мил-
ков е доволен, че началникът

на участъка Сергей Бързашки
го подкрепя в сценичните му
изяви и го поощрява.

Тазгодишното издание на
“Мистър България” е посвете-
но на благотворителна кауза
под наслов “Стани ангел сега”.
На тази концепция се дължи и
цялостната визия на галаспек-
такъла. Славена Вътова ще е
в ролята на водеща.

Един от най-красивите
мъже в света ексклузивно
пристига у нас специално за
събитието. Изваяният Лобсанг
Арраке Кастеляно идва в ро-
дината ни, за да бъде жури в
конкурса. Лобсанг или Лобо,
както е известен в световните
модни среди, е носител на
завиден брой престижни тит-
ли като “Мистър Малага 2003”,
“Испанска красота 2003”,
“Мистър Космополитън 2008”
и “Мистър Джентълмен Испа-
ния 2009”. Първите му стъпки
като спортист започват с ка-
рате, благодарение на баща
му - Себастиян Арраке, който
има черен колан III дан по шо-
токан. След това се увлича по
тенис, футбол, и дори става
професионален състезател по
колоездене. По-късно отново
се завръща към бойните спор-
тове, но този път към муай тай
и кикбокс.

Носителят на титлата
“Мистър България” ще гостува
на 16 май, само часове след
избора му, в предаването “На
кафе” по Нова ТВ. Очаква се
победителят да разкаже как
точно ще представи България
на световния конкурс.

Н
лят в националния конкурс
“Мистър България”. Носителят
на престижната титла ще
представи родината ни на
“Мистър Свят”, уточниха за
ДУМА организаторите от “FH1
Agency” и “ПРофайл”.

Претендентите за “Мистър
България 2012” са избрани с
над 10 кастинга в страната.
Количеството на желаещите
да участват надмина всички
очаквания - над 1000 хубав-
ци се явиха на предварител-
ния подбор. Трудният избор
на финалисти доказа, че
българските мъже не
отстъпват по красота и еле-
гантност на представители на
други нации. Нашенците са в
пълно съответствие със све-
товните стандарти на
“Мистър Свят”, които изискват
кандидатът да е мъжествен,
модерен, сексапилен, инте-
лигентен и атлетичен.

Сред одобрените кандида-
ти има интересни личности с
разнообразни професии и хо-
бита. 24-годишен полицай е

За шоуто на руска-
та мегазвезда с
български произход
Филип Киркоров в
зала 1 на НДК на
29 юни ще бъде издиг-
ната грандиозна сцена
с височината на
5-етажна сграда, коя-
то ще се трансформи-
ра в конструкция на 6
нива с видеоекрани.
Балетът на Краля на
поп музиката ще се
придвижва с лекота и
елегантност, пресъз-
давайки оригинални
танцови композиции. С
помощта на 3D анима-
ция и специални ефек-
ти Киркоров ще се
пренася ту на океан-
ския бряг, ту ще пее
сред осеяно със звез-
ди небе или ще се
възнася на пиедестал
в центъра на сцената.
За изграждането на
всеки детайл от шоуто
на най-непредсказуе-
мия и провокативен
артист на руската сце-
на са вложени над
3 млн. евро.

Програмата “Дру-

 Повечето кучета имат толкова
силно обоняние, че могат да
подушат капка кръв в 5 литра
вода.

ЗНАЕТЕ ЛИ, ЧЕ...

Сцена като 5-етажна сграда издигат в зала 1
на НДК за шоуто на Филип Киркоров
Альона НЕЙКОВА

Goy” ще бъде предста-
вена в България, както
ДУМА писа, по време
на 4 разтърсващи
спектакъла. Освен в
столицата, където Кир-
коров ще даде старт на
лятното си турне, кон-
церти ще има на
30 юни в Пловдив, в
Бургас той ще е на
2 юли, а във Варна - на
5 юли. Звездата идва у
нас по покана на ком-
пания “Degris” и ще
представи в целия си
блясък страхотното си
3-часово шоу, изобил-
стващо със зрелищни
специални ефекти и
впечатляващи декори.
Публиката ще бъде
смаяна от гигантски
падащи завеси, трииз-
мерна графика, свет-
линни инсталации, пи-
ротехника, компютър-
ни и анимационни
ефекти. Зрителите ще
имат възможност да се
насладят на впечатля-
ващи танцови номера,
поставени в сътрудни-
чество с едни от най-
големите европейски
хореографи. В центъра
на действието, разби-

ра се, ще бъде самият
Крал на руския поп и
неговите суперхитове.
Един от най-ефектните
моменти по време на
концерта е превърта-
нето на Филип Кирко-
ров на 360 градуса в
метална центрофуга,
наподобяваща косми-
чески тренажор.

Шоуто “ДруGoy” ще

надмине очакванията
и на най-взискателна-
та публика, предлагай-
ки “друг” Филип Кир-
коров, включвайки как-
то нови парчета, така
и вече познати хитове.
Уникалното музикално
представление промо-
тира най-актуалния
едноименен албум,
над който Филип Кир-

коров работи през по-
следните години.

Билети за гранди-
озните шоуспектакли
на Филип Киркоров
могат да се закупят в
мрежата на Eventim и
касите на Летен те-
атър-Варна и Летен
театър-Бургас, в НДК
и пред общината в
Пловдив.

Независимо от капризите на времето горещо ще бъде
на 18 май в столичния клуб “Ялта” с най-якото “чер-
но” парти на София - Blackberry Party. Най-доброто от
оld school бийтовете, хип-хоп ритъма и арендби
саунда ще е поднесено от CASS, BUGS и N.A.S.O.,
този път гарнирани от лайв изпълнението на Поли
Генова. Ден след това, на 19 май, за първата си
визита в България ще пристигне един от най-желани-
те артисти в най-престижните клубове и фестивали -
Guy Gerber.В разгара на поредните дълги майски
уикенди за всички, решили да останат в София, на
25 май “Ялта” ще предложи поредното издание на
Day Off - партито, на което алкохолът винаги е на
половин цена. Месецът ще завърши с Surcasum
Night в градината на клуба на 30 май, научи ДУМА
от Яворка Петрова.

Горещи ритми в „Ялта”
с най-желаните артисти

ървото котешко кафене в Авст-
рия, в което клиентите могат да
пийнат, докато си играят с кот-
ки, отвори врати във Виена. В

Котешко кафене отвори
врати в Австрия

заведението “Неко” (на японски - кот-
ка) на посетителите се предоставя
възможност да се разхождат и да си

ППППП
играят с 5-те пухкави създания на име Соня, Томас, Мориц, Лука
и Момо. Преди това те живеели в приют за животни, а сега могат
свободно да сноват в кафенето и да си подремват.

Заведението е открито от 47-годишната Такако Ишимицу, която
е от Нагоя, Япония, но се преместила да живее във Виена преди
около 20 години. Жената преговаряла 36 месеца с местните власти
за разрешение да осъществи идеята си, което се забави заради
проблеми с хигиената.
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Обичаме те, помним те,
тъгуваме!

сем. Терзирадеви

ÂÚÇÏÎÌÅÍÀÍÈÅ

Една година без нашата непрежалима

Справочник

Историята не започва,
откакто са на власт
Как се гаси пернишка печка с горно горене...

И. А. ИГНАТОВ, д-р по
икономика,
за Клуба на ветераните
миньори от въгледобива

акава асоциация
възниква съвсем пря-
ко и естествено, на-
блюдавайки пролет-
култовското разбира-
не на ГЕРБ за хода

вите са малки и непригодни и
затова ги подменят.

Производството на въглища в
с. Мошино след освобождението
става чрез договори за концесии.

Концесионери са
българи и чужденци

От българите най-известен е
Иван Грозев, талантлив и упорит
стопански деятел. През 1884 г.
сключва договор с държавата за
експлоатацията на въглищните
запаси.

Редицата правителства, кои-
то се сменят, се делят на русо-
фили и русофоби, вместо да от-
кликнат на историческата необ-
ходимост от по-интензивно раз-
витие в новата държава след
разпадането на обширния пазар
на Турската империя. Въпросът

за ресурсно осигуряване с енер-
гоносители, ускорители на про-
цеса, е сериозно назрял. Такъв
ускорител са въглищата. В стра-
ната се завръщат първите
български минни инженери,
завършили образованието си в
чужбина. На тях се възлага про-
учването на въглища в остана-
лата част на находището в Мо-
шино малко преди 1891 г., кога-
то предприятието на Грозев още
работи. Такива са Д. Юрданов,
един от първите откриватели на
мина “Перник”, допринесъл за
проучването на басейна и орга-
низирал първото управление на
мините; Христо Андрейчев; Тихол
Цанков; Кънчо Садаков; Петко
Тодоров; Ив. Симеонов и др.
Характерно за всички е, че об-
ладани от възрожденски дух, са

се върнали в родината си, и
независимо къде са завършили,
с желание са

внесли професионални
знания и културни

нагласи

на страната, в която са учили.
Те всичките са работили за
България, за разлика от разни-
те юпита и нарочени експерти,
които не са специалисти и по-
стоянно продават интересите на
България. Даже специалистите-
чужденци, които работеха в
България, също внасят своя по-
лезен дял за нейното развитие.
Най-характерен пример е със
средния техник, чех по нацио-
налност, Тома Нелиба, който не-
посредствено работи и обучава
миньорите. Цялото му семейст-

во остава да живее в Перник.
За експлоатацията на мините

е необходима електрическа
енергия. За доставката и
поддръжката на електрическите
съоръжения е създадена през
1899 г. специална електрическа
служба. За пръв път е била ин-
сталирана малка централа, за
която е използвана парната ма-
шина от неудачно построената
брикетна инсталация при мини-
те. Техник французин през съща-
та година монтира малката цен-
трала, доставена за 19 894 фран-
ка. През 1895 г. чужденецът мон-
тьор използва електрическата
енергия за осветление в Бълга-
рия. По-късно същият монтира
електрическа централа на ул.
“Московска”, която дава ел. енер-
гия за двореца. Същевременно е

започната постройката на цент-
рала, която е пусната в действие
в 1918 г. Разликата в цената
между произведената и купена-
та енергия, нарастването на ин-
сталираната мощност в мините
във връзка с механизиране ек-
сплоатацията на рудниците, как-
то и използването на голямо ко-
личество пляка, която тогава за
нищо не е могла да се употреби,
дават своето отражение в дей-
ността на автономното управле-
ние на мините. В началото на
1937 г. се възлага доставката и
монтажът на нова и модерна цен-
трала. На държавните мини се
възлага да електрифицират Со-
фийска и Старозагорска област.
За двете области мини “Перник”
изразходват суми до 31.12.1940
г., като са инвестирали 294 668
379 лева за двата обекта. Строи
се и далекопровод Стара Загора
- Габрово.

След Първата Световна вой-

на финансовото положение на
всички воюващи държави е сил-
но разстроено и особено на по-
бедените и понасящи санкциите
на различни мирни договори.
Големите европейски икономис-
ти и финансисти търсят измене-
ние на формата, организацията и
управлението на държавните сто-
пански организации, за да пре-
станат да бъдат в тежест на
държавния бюджет и да могат да
носят печалби. Целите, които се
преследват със създаването на
автономното управление на мини
“Перник”, формулирани в мотиви-
те на първия законопроект, пре-
движдат да се даде възможност
на предприятията да се експлоа-
тират рационално; да се увеличи
производството, за да може не
само да задоволява нуждите на

страната от въглища, но да се
изнасят такива и в чужбина. Ми-
ните продължават да са държав-
но стопанско предприятие, както
по-рано, но с автономно управ-
ление, и са вече самостоятелна

юридическа
личност отделно

от държавата

След 01.04.1925 г. вместо
предвижданите 30 000 000 лева
приходи за 1926 г., приходът е
около 150 000 000 лева. По тази
причина правителството със За-
кона за бюджета на държавата
за 1928/1929 г. придаде държав-
ните мини “Бобов дол” към мини-
те “Перник”. Печалбата на “Бо-
бов дол” от 1928 г. до 1940 г.,
въпреки че обхваща периода на
Световната финансова криза, е
30 337 500 лева. Годините 1932 и
1933-а са по-неблагоприятни и
това се дължи на външни пар-
тийни вмешателства. Нека го имат
предвид управляващите. С бюд-
жета на държавата за 1931-1932
г. и мина “Марица” се придава
към “Перник”, а през 1934 г. За-
конът за държавните мини
претърпява изменения - към
“Перник”, “Бобов дол” и “Марица”
са придадени всички държавни,
каменовъглени, рудни, солни и
др. мини. От “Перник” приемат на
собствена издръжка тези мини,
като са изразходвали 41 026 407
лева от своите средства за изу-
чаване на държавните минни об-
ласти. Мините са правили

вноски в държавното
съкровище

(част от печалбата; фонд за сто-
панско повдигане на страната;
такси и берии; фонд за Институт
за научни изследвания; фонд за
проучване на земни богатства;
фонд за обществено подпомага-
не) в размер на 1 414 039 711
лева. В тази сума влизат и 60 000
000 лева извънредна вноска през
1936 г., наложена поради нужди
на държавата. Това показва ог-
ромното значение на мини “Пер-
ник” за държавното съкровище.
Поради липсата на вагони за
БДЖ доставят 100 вагона по 100
000 лева единият.

Няма да се спирам на про-
вежданите мероприятия на ши-
рок фронт, ще спомена един факт,
разказан ми от проф. Христо Ива-
нов, основател на катедрата по
минна електромеханика в Минно-
геоложкия институт. Инженери в
мината, учили в Берлин, прерабо-
тили някаква печка и я кръстили
пернишка печка с горно горене.
Който купел печка, получавал два
тона въглища безплатно или об-
ратно. Печката бумтяла нагледно
целодневно... Днес усилията оти-
ват предимно в гасене на бумтя-
щата печка, която ни е топлила
толкова години. Уви!

Историята на мини “Перник” - много труд и  грижа, когато се
наливаха основите. Днес шества разрухата...

Т
на събитията. Подобно на после-
дователите на махиста Богданов,
ГЕРБ-аджиите смятат новосъзда-
дената партия за млада, непо-
рочна, върху която миналото не
оказва влияние и всичко започ-
ва от учредяването й. Забравят,
че само с опознаването на
създаденото от развитието и
неговото осмисляне и преработ-
ване може да се прави рефор-
ма, а реформата да се разбира
като движение на обществото
напред. Тъпченето на място само
отдалечава от постиженията на
по-цивилизовани народи. Така
че без приемственост не може.

За сравнение ще приведа

два примера
на приемственост

В 1951 г., при сформирането
на Инициативен комитет за стро-
ителство на “Стадион на мира”,
неговият почетен председател
Антон Югов предупреждава, че
“Историята на България не за-
почва от 9-и септември”.

През лятната ваканция на
1950 г. секретарят на Минния
партиен комитет Свилен Весели-
нов, нелегален и партизанин, ме
помоли да го срещна с всестран-
ния минен специалист, теоретик
и внедрител на автономното уп-
равление на мини “Перник”, ле-
тописец на минното дело у нас,
инж. Георги Коняров. Беседата на
инж. Коняров заедно с въпросите
и отговорите продължи 4-5 часа.
Събитията, за които разказваше,
и техните оценки следваха не-
принудено и логично. Изложе-
нието започна с борбата за из-
тласкване на английските и
вестфалските въглища и въвеж-
дане на пернишките. Това меро-
приятие е особено важно за лик-
видиране сезонността в произ-
водството на мините. Намалява-
не влиянието на сезонността оз-
начава по-голямо постоянно про-
изводство, по-голяма производи-
телност, по-малка костуема стой-
ност, както са казвали тогава.
Имало е обаче и друг ефект. С
разпадане на задругите скрита-
та безработица става явна. Без-
работните са се наемали на ра-
бота в мината. След съединение-
то на Северна и Южна България
започва интензивно строителст-
во на основни жп линии в стра-
ната. Това означава, че расте и
трафикът. Скарите на локомоти-
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траната ни ще попадне под влиянието на
средиземноморски циклон. Времето ще е
облачно, в западните райони и хладно. През
нощта преваляванията в Западна България

и Родопската област ще продължат. Ще духа до
умерен източен вятър. Минималните температури ще
са между 8 и 13 градуса, в София - около 8 граду-
са. През деня валежите ще обхванат цялата страна.
Има условия и за локални градушки. Вятърът от
изток постепенно ще отслабне и ще започне да се
ориентира от запад-северозапад. Максимални тем-
ператури - между 15 и 20 градуса, на места в източ-
ните райони до 22-23, в София - около 15 градуса.
По Черноморието облачността ще е значителна.

С Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
1.48936

GBP
2.40881

CHF
1.62796
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°

16      17
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°16°/21°

“≈À≈÷
ÕÂ ‰‡‚‡ÈÚÂ ËÁ‡Á
Ì‡ Ó·ÁÂÏ‡˘ËÚÂ ‚Ë
Ò˙ÏÌÂÌËˇ Ë ÌÂÁ‰-
‡‚ËÚÂ ÒË ÂÏÓˆËË,

Œ¬≈Õ
–‡·ÓÚÂÈÍË Ì‡‰ Á‡-
‰‡˜ËÚÂ ÒË, ÔÓ ‡Á-
ÎË˜ÌË ÔË˜ËÌË Ò‡
‚˙ÁÏÓÊÌË ‡ÁÏÂÒÚ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Ã‡Í‡ Ë Ò ÛÔÓÒÚ‚Ó
‰‡ Â¯‡‚‡ÚÂ ÒÎÓÊÌË-
ÚÂ ‚˙ÔÓÒË ‰ÌÂÒ,
ÌˇÏ‡ ‰‡ Ò˙Ê‡Îˇ‚‡ÚÂ.

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
œ‡‚ÂÚÂ ÚÓ‚‡, ÍÓÂ-
ÚÓ ËÒÍ‡ÚÂ Ë ÓÚ ÍÓ-
ÂÚÓ ÒÂ ËÌÚÂÂÒÛ‚‡-
ÚÂ Ì‡È-ÏÌÓ„Ó ÒÂ„‡,

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
—˙Ó·‡Áˇ‚‡ÈÍË ÒÂ
Ò Ó·ÒÚÓˇÚÂÎÒÚ‚‡Ú‡,
˘Â ‚ÍÎ˛˜ËÚÂ ‚ ÔÓ-
„‡Ï‡Ú‡ ÒË ‚˙ÔÓ-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
Ã‡Í‡ Ë ÔÓ˜Ë‚ÂÌ Á‡
‰Û„Ë, Ì‡ ÏÌÓ„Ó ÓÚ
‚‡Ò ˘Â ËÏ ÒÂ Ì‡ÎÓ-
ÊË ‰‡ ÔÓ‡·ÓÚˇÚ

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
≈ÌÂ„ÂÚËÍ‡Ú‡ Ì‡
‰ÂÌˇ Â ÚÂÊÍ‡,
Ò‚˙Á‡Ì‡ Â Ò ËÎ˛-
ÁËË Ë ‡ÁÛ¯‡‚‡ÌÂ

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
ÕÂ˜ËÂ ÔÓ‚Â‰ÂÌËÂ,
ÍÓÂÚÓ ÌÂ Ó‰Ó·ˇ-
‚‡ÚÂ ËÎË ÍÓÌÚÓ-
ÎË‡ÚÂ, ˘Â ‚Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
ŸÂ ‚ÁÂÏÂÚÂ
ÔËÒ˙ˆÂ ÌÂ˜ËË
ÔÓ·ÎÂÏ Ë ˘Â
‡·ÓÚËÚÂ Á‡ Â-

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

 Œ«»–Œ√
¬ÂÒÚË, Ò‚˙Á‡ÌË Ò
ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌ‡Ú‡ ‚Ë
Â‡ÎËÁ‡ˆË  ̌ËÎË ÎË -̃
ÌËÚÂ ‚Ë ÍÓÌÚ‡ÍÚË, ˘Â

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
œÓˇ‚ÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â
„˙‚Í‡‚ÓÒÚ ‚ ÓÚÌÓ-
¯ÂÌËˇÚ‡ ÒË ‰ÌÂÒ,
ËÁ·ˇ„‚‡ÈÚÂ ‰‡ ÒÂ

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

‚‡ÌË  ̌ ËÎË ÔÓÏÂÌË, ÍÓËÚÓ ˘Â
ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡Ú ÓÚËˆ‡ÚÂÎÌË ÂÏÓˆËË.

˘Â ÛÒÔÂÂÚÂ ‰‡ ÔÓÒÚË„ÌÂÚÂ Ì‡-
ÔÂ‰˙Í.

Ô‡ÁÂÚÂ ÒÂ ÓÚ ËÁÍÛ¯ÂÌËˇ Ë ‡„-
ÂÒËˇ.

ÒË, Í‡Ò‡Â˘Ë ÌÂ Ò‡ÏÓ ‚‡¯ËÚÂ
ÙËÌ‡ÌÒË, ÌÓ Ë Ì‡ ‰Û„Ë ıÓ‡.

Ì‡ ÒÚ‡ÓÚÓ. —ÏËÂÌËÂÚÓ ˘Â ‚Ë
ÔÓÏÓ„ÌÂ.

Ì‡ÒÓ˜Ë Í˙Ï ‡ÁÏËÒ˙Î Ë Á‡
‚‡¯ËÚÂ „Â¯ÍË.

Õ‡È-ıÛ·‡‚ÓÚÓ Â, ˜Â ˘Â ÓÚÍËÂÚÂ
ÌÓ‚Ë ˜ÂÚË Û ÒÂ·Â ÒË.

ÔÓ‚Â˜Â ‰ÌÂÒ, Á‡ ‰‡ ÒÂ ÒÔ‡‚ Ú̌
Ì‡‚ÂÏÂ Ò˙Ò Á‡‰‡˜ËÚÂ ÒË.

¯‡‚‡ÌÂÚÓ ÏÛ, Ï‡Í‡ Ë Í‡ÚÓ
Ò‚Óˇ ËÌËˆË‡ÚË‚‡.

‡Ì„‡ÊË‡ÚÂ Ò ˜ÛÊ‰Ë ÔÓ·ÎÂÏË
Ë ·˙‰ÂÚÂ ‰Ó·Ë.

‚Ë ÔÓ‰ÚËÍÌ‡Ú Í˙Ï ÔÓ‰„ÓÚÓ‚Í‡ Á‡
Ô˙ÚÛ‚‡ÌÂ.

¬ŒƒŒÀ≈…
—ÔÓ‰ÂÎÂÚÂ ÔÓ‚Â˜Â
‚ÂÏÂ Ò ·ÎËÁÍËÚÂ
ÒË, ÔÓ„ËÊÂÚÂ ÒÂ Á‡
ÔÓ-Ì‡‰ÂÊ‰Ì‡ Á‡˘Ë-

Ú‡ Ì‡ ‰ÓÏ‡ Ë ÎË˜Ì‡Ú‡ ÒË ‰ÓÍÛ-
ÏÂÌÚ‡ˆËˇ.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.05 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ Ò

 ÛÎÚÛ‡ - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ

ÍÛÎÚÛÂÌ ·ÎÓÍ
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ - Ï‡„‡ÁËÌÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡
12.55 ÕÂ‰ÂÎˇ ı 3/Ô/
13.40 ≈‚Ó‚ËÁË  ̌ 2012: ìÀ˛·Ó‚ ·ÂÁ

„‡ÌËˆËî/—ÓÙË Ã‡ËÌÓ‚‡/
14.05 »Ì‰Ë  ̌ - Î˛·Ó‚Ì‡ ËÒÚÓË  ̌ -

ÒÂË‡Î /120 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
15.05 —ÂÌ “ÓÔÂ - /107 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/2978 ÂÔËÁÓ‰/
17.05 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú - ÚÓÍ ¯ÓÛ
17.50 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌÚ‡ÌÓ

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.25 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡

Ì‡ œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
19.00 ÃÓÏË˜ÂÚ‡Ú‡ √ËÎÏÓ -/16 ÂÔ./
19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.40 ¡Õ“ Ú‡ÍÒË - ÚÓÍ ¯ÓÛ
20.50 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜ÌÓ

¯ÓÛ
22.00 ¬ Í‡‰˙: ìœ‡Ë Á‡ ‡ÒÙ‡ÎÚî

- ÔÛ·ÎËˆËÒÚË˜Ì‡ Û·ËÍ‡ Á‡
‰ÓÍÛÏÂÌÚ‡ÎÌË ÙËÎÏË

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - Û·ËÍ‡

Ì‡ œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË

06.45 ì“‡ÁË ÒÛÚ-
ËÌî - ËÌ-
ÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÌÓ ÔÂ-
‰‡‚‡ÌÂ Ò

‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

10.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

11.00 ìÃÂ˜Ú‡ÚÂÎËî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 215

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ì ÓÏ¯ËËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.

13
15.00 ì“‡ÈÌ‡Ú‡ Ì‡ ·‡˘‡ ÏËî -

–ÓÏ‡ÌÚË˜ÂÌ, √ÂÏ‡ÌËˇ,
2007 „., –ÂÊËÒ¸Ó:  ‡-
ÓÎ‡ ÃÂ‰Â, ¬ ÓÎËÚÂ:
¿ÎËÒ‡ fiÌ„, ‘ÎÓË‡Ì
¬Â·Â, flÌËÌ –‡ÈÌı‡‰,
“ÓÏ ¡ÂÍ Ë ‰Û„Ë

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ì»Á·Ó˙Ú Ì‡ À‡‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 35
19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì¡˙Î„‡Ëˇ Ú˙ÒË Ú‡Î‡ÌÚî

- ÔÓÎÛÙËÌ‡ÎÌË ÍÓÌˆÂÚË
22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡

ÂÏËÒËˇ
22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -

‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ
23.30 ìƒ‚‡Ï‡ Ï˙ÊÂ Ë ÔÓÎÓ‚Ë-

Ì‡î - ÒÂË‡Î, Ò. 8, ÂÔ. 7
00.00 ìŒÚ˜‡ˇÌË Ò˙ÔÛ„Ëî -

ÒÂË‡Î, ÒÂÁÓÌ 6, ÂÔ. 16
01.00 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
02.00 ì¡ÓÈÌ‡ Á‚ÂÁ‰‡ ì√‡Î‡Í-

ÚËÍ‡î - Ò. 4, ÂÔ. 5
03.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./

05.40 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î
- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî - ÒÛÚ-
Â¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË ÌÓ‚Ë-
ÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

12.00 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î - ÒÂË-
ÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ìÕÂÁ‡·‡‚ËÏ‡î - ÒÂËÂÌ

ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ /Ô/
17.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚÍÓ‚î

- ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌÚ-

‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡î - Ú‚

¯ÓÛ
21.00 ìŒÚÔÎ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
22.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌËÂÚÓî -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 12 ÒÂÁÓÌ
23.30 ì24î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 8 ÒÂÁÓÌ
00.30 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/
01.30 ì≈‚‡ ÀÛÌ‡î- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
03.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/
04.00 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - /Ô/

06.00 ì Ó‰Ó‚Ó ËÏÂ: —˙ÒÂ‰ÒÍË
‰Âˆ‡î - ‰ÂÚÒÍË ÒÂË‡Î

08.00 ì ÓÒÚËî /Ô./ - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 20

09.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî /Ô./- ÒÂ-
Ë‡Î, ÂÔ. 1

10.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î /Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.4, ÂÔ. 11

11.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 8

12.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî/Ô./ - ÒÂË-
‡Î, Ò.2, ÂÔ. 10

13.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî/Ô./ -
‡ÍÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

14.00 ì Û‡Ê ÔÓ‰ Ó„˙Ìˇî/Ô./ -
ƒ‡Ï‡, —¿Ÿ, 2006 „.,
–ÂÊËÒ¸Ó: ≈‰Û‡‰ «ÛËÍ,
¬ ÓÎËÚÂ: ÀÛ ƒ‡ÈÏ˙Ì‰
‘ËÎËÔÒ, ƒÂÌÁ˙Î ”Ó-
¯ËÌ„Ú˙Ì, —ÍÓÚ √ÎÂÌ, “ËÏ
√ËÌË, Ã‡Ú ƒÂÈÏ˙Ì, ÃÂ„
–‡È˙Ì Ë ‰.

16.00 ì¬‡‚ËÎÓÌ 5î - ÒÂË‡Î,
Ò.4, ÂÔ. 12

17.00 ìÕ‡ ‡ÁÔËÚî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 9

18.00 ì¡Â„ÎÂˆ˙Úî - ÒÂË‡Î, ÂÔ.
1

19.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî - ÒÂË‡Î,
Ò.2, ÂÔ. 11

20.00 ì Ó‰ ÍËÏËÌ‡ÎÌÓî - ‡Í-
ÚÛ‡ÎÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò ‚Ó-
‰Â˘ Ã‡ˇ  ÓÒÚ‡‰ËÌÓ‚‡

21.00 ì«‡·‡‚ÂÌËÚÂî - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 2

22.00 ìÃÂÒËˇ Ì‡ ·˙‰Â˘ÂÚÓî -
œËÍÎ˛˜ÂÌÒÍË, ƒ‡Ï‡,
≈Í¯˙Ì, —¿Ÿ, 1997 „.
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ФУТБОЛ

ÒÈÐÀÆ ¹38
ÍÀ ÁÑÒ

6 от 49
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
II гр. (5) 9 по 458.70 лв.
III гр. (4) 854 по 48.30 лв.
IV гр. (3) 17669 по 3.30 лв.
ДЖАКПОТ: 454 356.72 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (6) няма
ДЖАКПОТ: 2 282 000.46 лв.

6 от 42
I гр. (6) няма
II гр. (5) 6 по 2344.40 лв.
III гр. (4) 534 по 26.30 лв.
IV гр. (3) 9303 по 2.20 лв.
ДЖАКПОТ: 88 990.01 лв.

5 от 35
I ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 2 по 9958.20 лв.
II гр. (4) 296 по 67.30 лв.
III гр. (3) 10187 по 2.60 лв.
II ТЕГЛЕНЕ:
I гр. (5) 4 по 4979.10 лв.
II гр. (4) 195 по 102.10 лв.
III гр. (3) 8227 по 3.20 лв.

ТОТО ДЖОКЕР
I гр. (3) няма
II гр. (2) няма
ДЖАКПОТ:
I гр. 32 450.12 лв.
II гр. 17 787.70 лв.

ПО РИНГ
13.00 УЕФА

Шампионска лига
13.30 ФИФА футбол

мондиал
21.30 Англия, Чемпиъншип  (обзор)
22.20 Русия, Премиер лига, (обзор)

ПО ЕВРОСПОРТ
           9.45 “Евроголове”
10.15 Евро 2012: Обратно броене

ПО ЕВРОСПОРТ 2
13.00 Втора Бундеслига,

           Бараж за оставане
14.30 Видзев - Лех, Екстракласа

18.30 Евро 2012 за юноши
           до 17 г., полуфинал

ì¿î √–”œ¿,
’’VIII  –⁄√

 À¿—»–¿Õ≈
 1. ЦСКА 28 21 3  4 56:17 66
 2. ЛУДОГОРЕЦ 28 20 4  4 68:16 64
 3. ЧЕРНОМОРЕЦ 28 16 8  4 52:20 56
 4. Локо (Пд) 28 17 5 6 41:32 56
 5. Левски 28 18 2  8 48:27 56
 6. Литекс 28 16 8  4 50:22 56
 7. Славия 28 15 5  8 41:33 50
 8. Черно море 27 13 4 10 39:23 43
 9. Миньор 28  8 10 10 33:38 43
10. Берое 28  9 7 12 28:34 34
11. Монтана 28  8 6 14 26:46 30
12. Ботев Вр 28  6 7 15 26:41 25
13. Локо Сф 28  4 8 16 22:47 20
14. Видима 27  3 5 19 15:49 14
15. Калиакра 28  2 5 21 24:70 11
16. Светкавица 28  1 522     7:61   8

Славия - Светка-
вица 2:0 Златинов
(8, 90) ЧК: П. Димитров (С-34); Монтана
- Локо Сф 1:1 0:1 Кондев (26) 1:1 Анто-
нов (54); Лудогорец - Черноморец 3:1;
Миньор - ЦСКА 2:0; Ботев Вр - Локо
Пд 1:1; Литекс - Калиакра 5:0; Левски
- Берое 2:0; Черно море - Видима-
Раковски (късно снощи)

’’I’ Í˙„, Ò˙·ÓÚ‡, 17.45: ÷— ¿ - ÀËÚÂÍÒ (ÔÓ
¡Õ“1); —Î‡‚Ëˇ - ÃÓÌÚ‡Ì‡; —‚ÂÚÍ‡‚Ëˆ‡ -
◊ÂÌÓ ÏÓÂ; ¬Ë‰ËÏ‡-–‡ÍÓ‚ÒÍË - ÀÂ‚ÒÍË;
¡ÂÓÂ - ¡ÓÚÂ‚ ¬; ÀÓÍÓ œ‰ - ÃËÌ¸Ó;  ‡ÎË-
‡Í‡ - ÀÛ‰Ó„ÓÂˆ; ◊ÂÌÓÏÓÂˆ - ÀÓÍÓ —Ù

резултати

Легендарният бивш футболист на
Байерн М Пол Брайтнер показва купата

на Шампионската лига от открит
автобус по време на обиколка в Мюнхен

преди финала в събота. В него на
“Алианц Арена” трофея ще оспорват

Байерн и Челси

Пранди смени
Стойчев
Откупихме от Италия последната
олимпийска квалификация

Шефовете на федера-
цията по волейбол
изгониха селекционе-
ра на мъжкия нацио-

нален отбор Радостин Стойчев
след отпадането на полуфина-
ла в европейската олимпийска

квалификация от Германия с
1:3 гейма в събота. Новината
бе потвърдена на пресконфе-
ренция в зала “Арена Армеец”
преди финалния мач в турни-
ра, в който Италия надви Гер-
мания с 3:2 гейма (25:22, 26:24,

19:25, 22:25, 15:12). Начело на
тима се завръща италианецът
Силвано Пранди - Професора,
който бе освободен преди
Стойчев, след като нашият тим
завърши 9-и на световното
първенство през 2010 г. На-
ставникът на Латина ще под-
пише днес договора си с фе-
дерацията и поема отбора от
утре. България пък уреди да

откупи допълнителната интер-
континентална квалификация,
даваща последна олимпийска
квота за Лондон. Тя ще се иг-
рае отново в зала “Арена Ар-
меец” от 8 до 10 юни. В нея за
единствената квота за Лондон
ще спорим с тимовете на
Франция, Египет и Пакистан.
Парите за откупуването на
правата, които според запоз-
нати възлизат на $150 000, са
подсигурени от държавата, но
се очаква част от тях да бъдат
погасени от спонсорите на от-
бора и федерацията.

Играчите на Манчестър Сити се радват на шампионската титла в Англия, която измъкнаха
драматично в добавеното време след домакински успех с 3:2 над Куинс Парк Рейнджърс

Димитър Бербатов
остана със 149 мача за
Манчестър Юнайтед.
Най-скъпият футболист
на “червените дяволи”
остана резерва при по-
бедата с 1:0 в Сън-
дърланд в мача от 38-
ия последен кръг в Пре-
миър Лийг, която носе-
ше 20-а титла на тима
след гол на Уейн Рууни
в 20-ата мин. 31-годиш-
ният благоевградчанин
със сигурност напуска
“Олд Трафорд” и Англия
през лятото и не може
да увеличи сметката си.
Манчестър Сити обаче
драматично обърна Ку-
инс Парк Рейнджърс с
3:2 с 2 гола в добавено-
то време (на Едвин Дзе-
ко в 91-вата и на Сер-
хио  Агуеро в 94-ата) и
спечели първа шампи-
онска титла от 44 годи-
ни. Сити и Юнайтед

Бербатов остана със 149 мача за Юнайтед,
Мартин Петров изпада с Болтън

завършиха с по 89 т., но
“гражданите” имат голо-
ва разлика 93:29 срещу
89:33 на съперниците

им. В Шампионската
лига директно ще играе
и Арсенал, останал 3-ти
със 70 т., а в плейофите

ще се бори Тотнъм с 69
т. Нюкасъл (65) и Челси
(64) пък ще играят в
Лига Европа. Изпадат

18-ият Болтън с 38 т.,
19-ият Блекбърн (с 31)
и 20-ият Уулвърхемп-
тън (с 25).

Административният директор на
Локомотив Пловдив Атанас Узунов
призна, че се надява на минимал-
но наказание за Даксон. Узунов
добави, че в клуба хранят надеж-
ди, че бразилецът ще може да иг-
рае във финала за Купата на Бълга-
рия срещу Лудогорец утре. Пред-
ставители на Локо Пд бяха изслу-
шани по случая “Даксон” в БОК.
Бразилецът даде положителна до-
пинг проба след полуфинала за
купата срещу Литекс в Ловеч. Пре-
паратът е разрешен за употреба,
но има изрично условие при спорт-

В ЛОКО ПД СЕ НАДЯВАТ
ДАКСОН ДА ИГРАЕ УТРЕ

ни събития да бъде вписан предва-
рително, че е употребяван от да-
дения спортист.

“Дадохме показания пред коми-
сията. Чакаме резултат. Не мога да
взимам становище по случая, събра
се комисията. Трябва да изчакаме.
Не зависи нищо от мен”, заяви Ата-
нас Узунов.

Шефът на Дисциплинарната ко-
мисия на БОК Николай Маринов на-
мекна, че наказанието на Даксон
може да е минимално, а може и да
няма такова, но решението ще бъде
обявено днес.

ГЛОБИХА ПРИСО 500 ЛВ.
Футболистът на ЦСКА Нджонго Присо ще плати

500 лева глоба за непристойното си поведение на
мача срещу Локомотив Пловдив на 25 март. Каме-
рунецът бе признат за виновен от Пловдивския
районен съд по обвинение, че е обиждал и показал
среден пръст на полицейски служители. В двубоя,
завършил с победа на “армейците” с 3:1 на “Лаута”,
Присо бе изгонен от игра заедно с халфа на плов-
дивчани Даксон да Силва, след като двамата се
спречкаха в средата на второто полувреме. Тъмно-
кожият нападател на ЦСКА първо влезе в пререка-
ние с публиката на домакините, а по-късно в тунела
се държа агресивно и със служителите на реда.
Заради инцидента Нджонго Присо прекара една
нощ в пловдивския арест, след което се извини за
поведението си. Дисциплинарната комисия към
БФС го лиши от право да играе два мача.

Италианските
национали

Луиджи
Мастанджело

и Иван Зайцев
се радват на

спечелена
точка при

победата с
3:2 гейма над
Германия във

финала на
олимпийския

квалифика-
ционнен

турнир в
“Арена

Армеец”

Снимки БГНЕС

След рокадата

Инж. ДАНЧО ЛАЗАРОВ,
президент на БФВ:
“Снощи до късно УС се съвеща-

ваше и мога да ви уверя в категорич-
ното ни решение за освобождаване-
то на Радостин Стойчев. Бяхме при
министър Свилен Нейков. Всички
мерки са в интерес на българския во-

лейбол. По начина, по който вървим за
спечелване на олимпийска квота, не
бихме могли да постигнем това. Нищо
лично към Радостин. Предстоят след-
ващи квалификации от 8 до 10 юни.
За тази квалификация отправям голя-
ма благодарност лично на премиера
Бойко Борисов да я организираме.

РАДОСТИН СТОЙЧЕВ:
“Извикаха ме момчетата, за да ми

кажат какво мислят, защото им се
обадили от федерацията. Матей е са-
мостоятелен човек. Матей беше чо-
векът, който изнесе тежестта в трите
гейма. След една много дълга серия
на Матей го смених, докато е на вто-
ра линия, за да може да почине и да
събере сили. Няма никаква интрига,
това е. Ако бяхме взели тази точка,
какво щяхте да кажете? Искам да
благодаря на хората, които дойдоха
на мачовете. Когато освободиха
Пранди, им казах, че според мен това
не е правилно. Тогава ми отговориха,
независимо от това, дали ще приема
или не, Пранди ще си отиде. Постави-
ха ме при тази ситуация. Аз тогава
исках да съм полезен с други неща.
Винаги съм искал да направя нещо
за България, за подготовката на юно-
шите. Само че проектът се отлага”.

ВЛАДИМИР НИКОЛОВ, капитан:
“Няма да разбера Матей Казий-

ски, ако вземе решение да се отка-
же от националния отбор. Това е не-
гово право, но аз няма да го разбе-
ра. Аз в националния отбор съм от
2000 година, преди това ме викаха
инцидентно, и съм сменил 7 треньо-
ра. Означава ли, че след всеки тре-
ньор някой трябва да си тръгва, за-
щото е сърдит?!”
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В Локо Пд
се надяват
Даксон да
играе на финала

гледайте

Стр. 23

ПО ЕВРОСПОРТ
КОНЕН СПОРТ

10.30 Гонка
ТЕНИС

10.45, 18.30, 22.00
Турнир в Рим (жени)

КОЛОЕЗДЕНЕ

кратки

15.45 Джиро д’Италия,
Чивитавекия - Асизи (Х етап)

0.30 Обиколка на Калифорния, Сан
Хосе - Ливърмор (III етап)

СКОКОВЕ ВЪВ ВОДА
20.30 Европейско първенство

АВТОМОБИЛИЗЪМ
23.45 Серии IRC Корсика

ПО ЕВРОСПОРТ 2
АВТОМОБИЛИЗЪМ

8.30 Порше къп Барселона
СУПЕРСПОРТ

12.30 Гран при на Великобритания
 ТЕНИС

16.00 Турнир в Рим (жени)

Федерер със 74-а
титла, Гришо 94-и
в света

они Нейков получи
покана за участие
в отбора до 14 го-
дини, селектиран
от Международна- Най-добрата българска тенисистка Цветана Пиронкова

отпадна в I кръг на турнира на червени кортове в Рим
(награден фонд $2,1 млн.). 24-годишната пловдивчанката
загуби катастрофално от Ваня Кинг (САЩ) с 0:6, 1:6, като
беше пробита при всяко подаване. Кинг, 58-а в класацията
на УТА, спечели първите 11 гейма и сервираше за победа-
та, но сама допусна пробив. Цвети обаче се предаде само
за 67 минути, като успя да се спаси от първа загуба “на
нула” в кариерата си. Тя обаче допусна пето поредно
поражение и четвърто последователно отпадане в I кръг на
турнир на УТА. Пиронкова  заработи $5800 долара и 1 т. за
световната ранглиста и така премина границата от $100 000
през сезона. Тя е спечелила $104 063 през 2012 г. и заема
74-о място в подреждането на УТА по финансови приходи.
Пловдивчанката е заработила общо $1 955 927 като профе-
сионалистка. Листата за сезона води шампионката от
първия турнир от Големия шлем на Откритото първенство
на Австралия Виктория Азаренка (Блрс) с $4 503 146.

Две българчета в
отбора на Европа

Пиронкова губи тежко в Рим,
надминава $100 000 за сезона

резултати в двата турнира,
валидни за Източноевропей-
ската купа до 14 години в
Анталия, Турция, през април,
като зае четвърто и шесто
място в крайното класиране.

 Миналата седмица Тони
стигна до полуфинал на меж-
дународния турнир до 14 го-
дини в Свиленград, органи-
зиран от БФТ, а на двойки
игра финал заедно с Калоян
Вълчев.

Отборът на Европа се
събира на 28 юли в Кьолн,
където ще тренира до 30
юли. Следват участия в 2 тур-
нира в Кьолн и по един в
Улм, Ехинг и Ренинген/Руте-
схайм. Нейков ще се върне в
България на 27 август.

Т
та тенис федерация и Тенис
Европа. Преди това същото
признание заслужи и Виви-
ан Златанова.

Тимът, чието официално
название е ITF/Tennis Europe
International 14 & Under Junior
Grand Slam Touring Team, ще
играе в редица турнири през
август в Германия. Проектът
се финансира от фондацията
Grand Slam Development.

Нейков е роден през 1998
година в Пловдив и е състе-
зател на ТК Стоянстрой. Мла-
дият талант записа добри

 Баскетболистите на Олимпиакос се радват на купата в Евролигата след
като обърнаха драматично на финала в “Синан Ердем Арена” в Истанбул
ЦСКА Москва с 62:61, след като изоставаха 12 мин. преди края с 19 т.

Тимът от Пирея за втори път е еврошампион след 1997 г.

Светлана Каменова (57 кг) се класира за
четвъртфиналите на Световното първенство
по бокс за жени в Китай, след като победи
Сания Султанкизи (Каз) с 10:6 т. (2:2, 3:2, 1:1,
4:1). Тя заслужи олимпийска квота за турни-
ра в Лондон през юли, а в спор за място
между медалистките ще излезе на ринга сре-
щу Кил Ок Ким (КНДР).

Деница Елисеева (60 кг) пък разби Беата
Сабо (Унг) с 18:2 (6:1, 2:0, 5:0, 5:1) в среща от
II кръг и на 1/8 финал ще се качи на ринга
срещу Михаела Лакатуш (Рум) утре в реша-

31 души са пострадали, 7
от които са приети в болница,
след  пожар в бокса на бри-
танския отбор “Уилямс” след
края на състезанието за Гран
при на Испания, V кръг от се-
зона във Формула 1.

Регионалното правителст-
во на Каталуния съобщи в ко-
мюнике, че един пострадал е
настанен в болница в Барсе-
лона със сериозни изгаряния,
а други шестима са приети в
други лечебни заведения в
региона заради респираторни
проблеми в резултат на заду-
шаване с дим. От “Уилямс” пък
съобщиха, че причината за
пожара е проблем с изтичане
на гориво, като трима от чети-
римата пострадали от екипа
остават в болницата.

 От отбора на “Кетъръм”,
който е ползвал същия бокс,
четирима души са откарани в
медицинския център на пис-
тата “Съркит де  Каталуня” за
преглед заради респиратор-
ни проблеми, а един от тях е
и с леко изгаряне на ръката.
Пастор Малдонадо донесе
първа победа за “Уилямс” от
октомври 2004 г. и стана
първият венецуелец с успех
във Формула 1.

При пожара обаче напълно
е изгорял болидът на втория
пилот Бруно Сена.

3131313131пострадали
след пожар
в бокса на
„Уилямс”

Каменова ще се бие в Лондон
ващ мач за класи-
ране на четвърт-
финалите, което
осигурява и квота
за Лондон. Днес
на ринга за трети
бой ще се качи
Стойка Петрова срещу Сара Оранмун (Фр).
Каменова спечели 4-та олимпийска квота
за бокса ни след Александър Александров
(49 кг), Детелин Далаклиев (56) и Тервел
Пулев (91).

алоян Махлянов-Котоошю и Да-
ниел Иванов-Аоияма постигна-
ха победи в деветия ден на
летния турнир “Нацу башьо” в
токийския дворец “Кокугикан”. С
актив по 6 успеха и 3 загуби те
задминаха в подреждането
единствения действащ “Йокод-
зуна” Хакухо, който претърпя
четвърто поражение.

Първият европейски “одзеки”
Котоошу събори монголския си
колега по ранг Харумафуджи,
след като го извади от равнове-
сие с хватката “уватедашинаге”.
Даниел пък събори с хватката
“цукиотоши” японеца Тойохиби-
ки, който 2 кръга по-рано изне-
нада “Великия шампион” Хаку-

Пламена Любенова
(58 кг) спечели брон-
зов медал с двубой от
193 кг на Световното
първенство по вдигане
на тежести за младе-
жи до 20 години в Гва-
темала. 18-годишната
Любенова беше трета
и в двете движения -
88 кг в изхвърлянето и
105 кг в изтласкването.
Световна шампионка
стана Мадалина Биан-
ка Молие (Рм) с 205 кг
(92+113), а сребърния
медал заслужи 15-го-

Любенова с бронз
в Гватемала

дишна-
та тай-
л а н д к а
Камонча-
нок Интамат със
199 кг (93+106). 20-го-
дишният Юндер Бейту-
ла (69 кг) завърши 7-и
с двубой от 304 кг
(137+167). Златото
грабна Чао Ву (Кит) с
342 кг (152+190), а
среброто Ин Су (Кит) с
320 кг (150+170). Брон-
за заслужи Артьом
Пипа (Молд) с 311 кг
(138+173).

Калоян и Даниел задминаха Хакухо

К
хо. Монголецът претърпя пък 3-
та поредна загуба за първи път
от лятото на 2007 г. Той отстъпи
пред най-ниския професионален
сумист - 169-сантиметровия япо-
нец Тойоношима. Днес в десе-
тия ден на състезанието Кото-
ошу излиза срещу японеца Ки-
сеносато (23-12 в досегашните
им двубои). Аоияма ще премери
сили с бразилеца Кайсей. Два-
мата тежат по 177 кг и имат по
1 победа в досегашните си дву-
бои. Хакухо пък ще опита да
прекъсне черната си серия сре-
щу сънародника си Какурю (20-
2). В класирането водят японци-
те Кисеносато и Точиодзан с по
8 победи и 1 загуба

Снимки БГНЕС

Роджър Федерер спечели фина-
ла на първия турнир по тенис на
син клей от сериите “Мастърс” в
Мадрид (награден фонд 3,09 млн.
евро), след като обърна Томаш
Бердих (Чех) с 3:6, 7:5, 7:5. Швейца-
рецът спечели за трети път състе-
занието в испанската столица
(през 2006 г. на твърди кортове в
зала и през 2009 г. на червени кор-
тове) и извоюва 74-ата си турнир-
на победа. С успеха Федерер изме-
сти Рафаел Надал (Исп) от второ-
то място в световната ранглис-
та, на което той се завръща за
първи път след 14 март. Той също
така взе 20-и трофей от сериите
“Мастърс” и се изравни на върха на
подреждането с Надал. Начело ос-
тава Новак Джокович (Сърб) с 11
200 т., пред Федерер 9430, Надал
9105, и др. Григор Димитров пък се
изкачи с 2 позиции и е №94 с 579
т. 347-и е Димитър Кутровски със
121, а Тихомир Грозданов се смъкна
с 67 места и вече е 666-и с 30 т.

Рох не очаква скок
на положителните
повторни проби
от Атина 2004

Президентът на МОК Жак Рох
не очаква “наплив от положителни
резултати” при повторното те-
стване на допинг пробите от
Олимпиадата в Атина 2004.  Про-
бите ще бъдат унищожени през
лятото, но преди това ще бъдат
изследвани отново за забранени
вещества. МОК вече направи по-
вторен анализ на пробите от зим-
ната олимпиада в Торино 2006 и от
летните игри в Пекин 2008. Рох
смята, че допинг-тестовете от
2004 г. “вече са доста подправени”
и не очаква вълна от позитивни
резултати. “Все пак ние ще ги
изследваме отново, за да проучим
всички  възможности”, добави пре-
зидентът на МОК. При повторно-
то тестване на пробите от Пекин
само петима спортисти бяха ули-
чени в употреба на забраненото
вещество СЕРА (разновидност на
изкуствения кръвен допинг ЕПО).
От тях пострада само Рашид Рам-
зи ( Бахрейн), който със задна дата
беше лишен от златния си медал в
бягането на 1500 м.


